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5. Bog  
 
Sahaj Marg betyder den rene tilstand det første menneske var i.  
Babuji bringer os til den tilstand og viser os videre.  
Her skal du tænke på at i Hindi tradition, har vi været her i mange liv.  
I hvert liv har vi dannet en hinde af indtryk, der med tiden er blevet fortættet. 
 
Læreren vi følger, er langt fra en traditionel kristen Dansk opfattelse.   
 
4. oktober 2002 
 
Jeg har brugt afskrift fra dagbøger og tilføjet erfaring.  
 
Det kræver tilbagevenden.  
Man skal hele tiden tilbage og samle op.  
Rydde op. 
Sikre sig vejen er åben.  
Gøre os fri af ubalancer og spændinger.  
 
Det er inden i os selv det foregår.  
Babuji prøver at få os til at forstå, at vi skal arbejde på at gøre den forbindelse der er 
vækket i os tydeligere. I begyndelsen kan vi ikke se eller forstå den strøm der vibrerer i os.  
I begyndelsen er det vigtigt at have Mesteren at støtte sig til. Jeg beder mine elever bruge 
Babujis billede, som jeg selv har gjort det.  
 
Babuji prøver at få os til at forstå at forbindelsen er det vigtigste.  
 
Det er ikke kun tanker og sind vi udvikler. 
Vi skal også træne vores fysik og smidighed hele livet.  
 
Vi skal gå tilbage til der hvor vi havde det godt.  
Derfra kan vi følge vore spirituelle vej. Jeg tænker på der hvor jeg kunne mærke 
meditationen første gang. Derved kommer jeg i forbindelse med den helt utrolige specielle 
følelse der er i meditation. Din udvikling foregår inden i.  
Det er en vejledning til dem der ikke tror de har nogen indre at aktivere, andet end den støj 
og forvirring de mærker når de lukker øjnene.  
Det er den støj og forvirring der sætter os i gang.  
 
Det er det eneste vi har at holde os til.  
 
Vi genopdager os selv i kaos og søger tilbage til kilden, hvor vi har det godt. 
 
Vores udvikling snor sig gennem tiden som en spiral. 
Udviklingen vises i vores indre, der snor sig gennem tiden.    
Det er beskrevet som en slange der snor sig i ring.  
Du kan også se det som et rør du bevæger dig i, i dig.  
Når du går i meditation, er det den bane du følger ind i meditationen.  
 
Jeg skriver nogle pejlemærker til dem der kommer efter.  
Og til dem der er med og bare længtes efter at hører andre er på samme rute.  
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Når man har rundet en krumning, er man tættere på.  
Billedet kan ses både i meditation og i tilbageblik på daglige gøremål.  
Vi kommer tættere på at få at vide hvad vi kan, når vi lærer os selv bedre at kende.  
Vi lærer tydeligere det vi er i gang med at kende, samtidigt med vi træner os videre.  
Lad det endelig være på den gode måde, der skal altid være en rar følelse forbundet med 
oplevelsen. Du må ikke skynde dig det skal være i dit i dit tempo.  
 
Der er ingen der ved hvor meget du træner alene, hvor meget du mediterer.  
Du fornemmer langsomt din fremgang, når du er i en flok.   
Der sættes noget i gang i dig, du vil dele med andre.  
For at kunne vise din færdighed i flokken, skal det være sammen med nogen der holder af 
dig og er klar til at hjælpe dig. De første gange du åbner dig, er du sårbar.  
Jeg har set ”skønheden” i de første skridt blive angrebet af nogen der giver sig ud for at 
have fundet skønheden. Dem der ikke er ærlige over for sig selv, er det heller ikke overfor 
andre.  
 
Jeg skriver min tvivl og mine råd ud.  
Der er stadig meget debat om hvorfor det er vigtigt at have Mester.  
Chari sigen man skal have en levende Mester. Efter min mening kan du have en levende 
mester til at vejlede dig om den sande Mester. Du kan også nøjes med et billede af Babuji.  
 

  
Babuji Sri Ram Chandra ji.  
 
Babuji blev spurgt om han ville være efterfølger for Guruen Ramana,s mission, da han 
døde. Babuji afstod, man kan ikke skifte Mester og mission.  
Mine venner Manoj og Sanjo bruger Maharishi Ramana som Guru.  
 

Lige nu er det et meget varmt emne.  
Jeg tror ikke Chari og hans efterfølgere 
vil miste hverken magt eller 
indflydelse ved at fortælle hvorfor 
Babuji er den sande mester.  
Han kom med den Guddommelige 
transmission.  
Vi er her for at udbrede budskabet. 
Problemet er nok mere tilhængernes 
opfattelse. De tror på hver deres, alt 
efter hvem de lytter til.   
Hvem skal de lytte til?  
Det er ikke nemt, der er meget at tage 
hensyn til. Skal de sige farvel til et 
fælledskab de er glad for?  
I en overgangsperiode sker der noget 
der falder på plads senere.  
Det kan gøre ondt på mange, uanset 
hvem de vælger at følge.  
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Guru Maharisi Ramana 

 
Man kan ikke skifte fra en til en anden.  
 
Chari gør krav på at være den levende Mester, vi ikke kan leve uden. 
 
I mine øjne griber han det forkert an. Vi har aldrig hørt om tvang fra Babuji.  
Han talte aldrig om sig selv som værende Mester. Han talte om sin Mester Lalaji.  
 
Det andet jeg har det skidt med, er pengeræset. Jeg er også ked af at jeg gentager mig 
selv fra tidligere. Det bliver åbenbart ved med at plage mig.  
 
Babuji talte aldrig om penge og han bad aldrig om penge. 
Det der skal til, vil komme af sig selv, når der er brug for det.  
 
Der var også mange rige tilhængere der gav penge til bygninger medens Babuji levede.  
Han blandede sig ikke, han modsatte sig ikke. Sister Kasturi siger hans indstilling var at det 
er bedre vi lejer os ind på hoteller og i selskabslokaler og haller, når vi er mange sammen, 
end at lukke os inde i asrammen. Menneskene i byen ville få glæde af os og derved ville 
budskabet brede sig. Selve missionen er et få folk til at mediterer.   
 
Chari taler altid om penge, folk gældsætter sig for at give ham donationer til bygninger og til 
ham selv.   
 
Babujis målsætning er i mine øjne rigtig, den rammer målet.  
 
Det var meningen Chari skulle tale om Babuji i stedet for at tale om sig selv og penge. Hans 
indstilling breder sig ned gennem rækkerne. Jeg har ikke talt med Chari om det, så tæt på 
kommer jeg ikke.  
Måske er det hans måde at forsøge at gøre det godt for så mange han kan.  
Måske er der ingen af hans ”rådgivere” der minder ham om hans sande opgave.  
Jeg har været i stue med ham, han har inviteret mig ind, men jeg har ikke gennemslag til at 
blive hørt og ikke mod til at sige min mening. Der er altid noget andet på programmet.  
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Gode råd bliver opfattet som kritik.  
Det er ikke min tid. 
Når han er i Danmark, kan jeg se han ser mig. Der er mange der ”danser” om ham og vil 
ind i inderkredsen. 
 
En samtale om Chari og med ham, er ikke seriøs spirituel snak. Der er en fjolle glad 
euforiske stemning, hvor ingen modsiger nogen. Det er klart at en forventningsfuld giver 
bliver takket og får lov til at komme ind i kredsen på grund af en stor donation!  
Anderkendelsen er en ”offentlig” hyldest af en inderkreds der er samlet til lejligheden.  
Herfra vil snakken brede sig.  
 
Jeg bliver mest rørt over dem der har give deres arv til Chai og står med et stykke papir i 
hånden, hvor der står tak.  
Perleporten åbnede sig ikke, de er skuffede.  
En der hedder Carl, troede han i det mindste skulle være inspektør for den bygning der blev 
bygget på for hans mors penge. Jeg tænker at asrammen i Vradssande kunne bruge 
ham…  
  
Jeg tror at den efterfølger der fører sin Mesterens opgave videre, får mere respekt og 
opbakning.  
 
Opgaven er at få folk til at føle sig værdsat,  
Carl ville have været glad for at være noget, jeg ser ham for mig som en god opsynsmand 
og vejleder… Han ved så meget og han ville kunne hjælpe nye. Men han er ikke i de 
øverste lag, han bliver set på som en trofast spejderdreng.  
 
Det Babuji har givet kan ikke trækkes tilbage. Forbindelsen der er skabt kan ikke brydes. 
Det Babuji har gjort for os vokser, uanset hvem der er valgt til Præsident for Sahaj Marg.  
Det vi har fået vil udvikle sig i os.  
 
Alle dem der tilbeder deres ”eget” billede, bliver sejlet bagud.  
 
Det er ikke meningen der skal laves en kongerække.  
Det er meningen at den ene ”konge” der har været, skal bredes ud til alle.  
Læren vil tilpasse sig tiden. 
Jeg ved det vil ske, fordi det han har sat i gang, vil vokse.  
Det var aldrig tænkt som et’ menneskes værk alene. Det var tænkt som naturen der vækker  
mennesket og ber om samarbejde.  
 
Dem der kan se klart, træder hen over de muligheder egoister falder for.  
Fordi’ der hele tiden er udvikling, gør det at alle med tiden kan komme med.  
Alle der arbejder på sagen, belønnes ved at de får det bedre.  
 
Ja det lyder underligt, at hver gang du renser noget væk kommer du frem. Hver gang 
forbindelsen peger på dig, er den nærhed du ikke vil leve uden, kommet tættere på.  
Stadet hvor du var afhængig af Mesterens billede, er du forbi. Du tænker på ham og du 
mærker den specielle energi Mesteren er forbundet med.  
Men rigtigt nok, uden billedet af Babuji ville jeg ikke kunne finde forbindelsen i starten.  
Senere bliver forbindelsen permanent.  
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Jeg kan ikke bebrejde dem der vælger Chari som den levende Mester, selv om de 
bebrejder mig. Jeg ved ikke om de føler det samme for ham, som jeg føler for Babuji.  
 
 
8. oktober 2002  
 
Bogen slutter ikke, kilden springer hele tiden.  
Jeg vender tilbage til Sister Kasturi og dvæler ved kilden. 
 
Det jeg mener er at min årlige rejse til Indien, er inden for rækkevide. Den er allerede 
begyndt flere uger før afrejsen. Tiltrækningen føles som et vakuum der suger i mit indre.  
En anden verden bruser frem i kroppen som en flodbølge. Den tager det gamle udpinte 
med og fylder den sande tilstand på med en lyksalig rolig blød og kraft der breder sig langt 
udenfor kroppen.  
Kærligked og længsel ballancere et øjeblik inden, det ubehagelige opløse og ikke levner 
plads til andet end sand kærlighed.   
Det må være den sande væren.  
Man skifter fra at den ydre påvirkning genspejler sig og reflekteres tilbage. Det er ikke altid 
rart at give igen på andres vrede og misopfattelse. Man skifter til at det sande indre vil ud, 
man gilder ind og sluses indefra i et med en tilstand hvor det meningsløse og beregnende 
ikke kan eksistere.  
 
Jeg er ved kilden sammen med Sister i Lucknow.  
Hun kalder der Devin love of Babuji. Det har i hørt før.  
Når vi mediterer smelter vi sammen med Babuji.  
Sister arbejder på os før vi ankommer, vores længsel går gennem hende til et højere stade. 
Sandsynligvis en forbindelse til Babuji, da det føles som de er sammen om arbejdet.  
Herfra gængældes det. Jeg sender prompte tilbage. 
Sådan virker naturen.  
Vi ved fra begge sider vi er på vej.  
Processen er selvforstærkende.  
Længslen efter målet føre til sammenkobling.  
 
Sister har tidligere holdt en tale for at gøre det klart for alle der meditere, at Babuji ikke kan 
erstattes. Vi forsøger at blive som ham, det er noget andet. Vi laver os om, fordi han kan 
føre os sammen med den vi virkeligt er.  
 
Igen tænker jeg på mine øvelser.  
De rigtige bevægelser fører os sammen med naturens energi.  
Øvelserne har været de samme fra tidernes morgen. Vi ændrer os ved at vi laver 
øvelserne, så vi kan nå frem til det vi er skabt til.  
 
En hver der har trænet en årrække ved det er rigtigt. Og vi ved samtidigt at det ikke stopper 
ved et fast mål. Der er hele tiden vedligehold og udvikling.  
 
Træningen fortæller mig også at den vigtigste del foregår inden i kroppen.  
Meditationen kan meget mere end de færdigheder øvelserne kan føre til.  
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Vi kan ikke bindes til noget der ikke føles rigtigt.  
Selvfølgelig knyttede jeg mig til billedet af Babuji og fremkaldte det for mig før jeg gik i 
meditation. Og nej jeg kunne ikke holde det tydeligt hele tiden. Det gør ikke noget, 
anstrengelsen er at opnå den følelse der kommer fra Babuji.  
Jeg tror den lange søgen fandt frem til at når anstrengelsen var minder, kom 
transmissionen lettere igennem. Den rare atmosfære der får det tunge til at gå i opløsning, 
er i meditationen. Sister kalder det Grace.  
Her vil jeg nu beskrive det som en særlig lampe der lyser ned over os. Det er ikke Sister der 
gør det, det er ikke billedet af Babuji. Det er den særlige ubeskrivelige energi forbindelsen 
til ham, giver.  
  

Sister hjælper dem 
der efterlades af 
den ”nye” mester.  
 
Vi er i en 
overgangs periode 
der ikke er nem for 
nogen.  
 
De rigtige ord giver 
ro på så alle har 
noget at holde sig 
til.  
 
Du skal tænke på 
at når man giver sit 
liv til spirituel 
søgen, skal der 
ikke være nogen 
eller noget der 
fucker det up.  
 
Så personlig en 
beslutning skal 
andre ikke begynde 
at blande sig i.  
 
Hvad enten vi 
mediterer i grupper 
eller alene.  



 7 

 
     Meditation should be treated as over”. 
 
 
Jeg brugte mere tid på det spirituelle arbejde end på at finde ud af hvad Chai havde gang i.  
 
Man kunne bare ikke tale om meningen med Babujis arbejde.  
Fordi der hele tiden blev stukket en pind ind fra siden, når talen faldt på Babuji.  
 
Hønsene skræppede:  
Det er Chari der er Mester nu.  
Ja! tænker jeg… Bare han ville være mere med. Det ville være det bedste der kunne ske.  
 

 
Lige som man mærker 
når transmissionen er 
der, mærker man også 
når den toner ud.  
 
Sister siger OHM for at 
få os ud af 
meditationen.  
Men minde os om at vi 
skal blive i vores søgen. 
 
Vi søger stadig at være i 
forbindelsen også 
udenfor meditationen.  
 
Derfor OHM der er 
symbolet på skabelsen. 
 
Vi kan ikke være der 
hvis ikke vi går med.  
 
Den nye verden bliver 
skabt i os når vi lader 
det ske.  
 
Det er svært nok at nå 
hertil.  
 
Uden længslen er det 
svært at finde målet.   
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                     Billede af Sister Kasturi da hun var yngre 
 
Det er ikke noget vi skal tjene på, det er noget vi skal tjene.  
Det er klart mange forbinder kendskabet til meditation som meget nyttigt for karrieren.  
Det er der heller ikke noget til hinder for, hvis det bliver gjort på en sober måde.  
Bliver det gjort efter bogen er det netop det der skal til for at få alle til at forstå at alle kan 
være med.  
 
 
 
 
Den 24, oktober 2002  
 
Nu er jeg smidt ud igen. Det tager jeg meget roligt. 
 

 
Når vi har fundet selve 
essensen, er forbindelsen 
intakt.  
 
Der var mange der 
spurgte Babuji hvad vi 
skulle gøre når han er 
død? 
  
Hvem skal vi så bruge? 
  
Gud svarede han, brug 
Gud. 
 
Jeg tror den der fører os 
sammen med 
forbindelsen, altid vil 
være i vores tanker.  
 
Der er kun en. 
 
Jeg ønsker ikke at frigøre 
mig fra Sister og Babuji.  
 
Jeg håber andre har det 
på samme måde med 
den de kalder deres 
Marster.  
Så polemikken, om det er 
den ene eller den anden 
der fører os bliver 
overflødig.  
 
 
 
 
 
 
 

Sister Kasturi  
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Det er denne dagbog de neste mange sider kommer fra.  
 
Det er altid noget særligt at begynde en ny bog. Specielt når den skal beskrive spirituel 
udvikling. Jeg føler mig lidt anspændt og lidt bange. Vil det lykkedes mig at gøre mig 
forståelig? Jeg er vidne til en udvikling, der er fremelsket af en virkelighed, der er kommet til 
verden for at fuldende naturens skønhed og menneskets fuldkommenhed.  
 
Det er noget af en opgave. 
Jeg forsøger ved Babujis hjælp.  
Det er jo ham jeg skriver om, han er over alt og alligevel er han verdens største 
hemmelighed.  
 
Når verden har brug for redningsmænd, bliver de sendt af naturen. Men der er et for 
arbejde. Tingene hænger sammen, det der var, er forbundet med det der er og det der 
kommer. Jeg vil tegne den linje jeg har forstået.  
Der er ingen der kan forstå Babuji fuldt ud, men vi kan ikke lade være med at elske ham.  
 
Han er tilsyneladende et meget enkelt menneske, der ingen krav stiller og ingen ønsker 
har. Det er først når han er væk det går op for os hvilket enestående menneske han var.  
Det han har givet ses ikke i øjeblikket, det udvikler sig. Vi modnes og bliver opmærksom på 
udviklingen.  
Når jeg skriver på grænsen af det forståelige, er det for at få folk til at genopdage sanser 
der slumrer på grænsen af bevidstheden. Ord og tanker kan finjusteres og indstilles på en 
spirituel bølgelængde. Det er den kilde Babuji lære os at bruge.  
 
Kald på ham i indre stilhed, vent et øjeblik. Følelsen fylder din krop.  
Vi kan kalde på følelsen, hengiven ydmyg kærlighed til en der er et med det ultimative.  
Det er en teknik.  
Babuji svare prompte.  
Selv om han døde i 1983, svare han og han er der. Det viser hvilket fantastisk menneske 
han var. Han er blandt Profeterne, han er faktisk over alle. Guds tidligere budbringere, 
støtter Babuji. Han er den der elsker alle og elskes af alle. Han er over religion.  
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Der kommer kun en af hans slags. Han har været her og han er her endnu.  
Det er først nu hans lære begynder at brede sig. På en forunderlig måde, hans gamle 
elever er modne nu, de begynder at blive som ham, han er i dem. Det han har lært os, er i 
os. Det er en lære du mærker inden i, mere end en teoretisk lærebog.  
 
Overleveringer får kanterne slebet til, genfortælling på genfortælling finder sin egen historie. 
Den jeg hørte er meget mere ”hellig” end jeg gengiver den. Det jeg mener er at når den 
bliver fortalt som en Præst vil fortælle den i kirken, kommer der et meget mere højtideligt 
sprog frem. Jeg fortæller den enkelt.  
 
Den handler om et barn, et specielt barn.  
Han var lille ved fødslen, det er de jo.  
Han var lidt mindre, selv om han ikke var født for tidligt. 
 
Efter Monsunen tørre man tøj og klæder i solen, det er helt almindeligt. Solens stråler 
renser for skimmel og insekter. Solen er meget bedre end røgelse, det bliver der brugt 
meget af i Indien. I Danmark brugte man i gamle dage mølkugler… Jeg har røgelse og 
duftende sæbe i mine skuffer og i klædeskabe. Selv om vi ikke udsættes for monsunen.  
 
Mellem tøjet der blev lagt ud, var noget meget småt børnetøj, der havde været Babujis. 
Navnet havde han ikke fået endnu. Hans fødenavn er Ram Chandra. Det mest almindelige 
drengenavn i Indien.  
Det var Babujis mor der fortalte om tøjet og babyen. 
 
Før hendes fortælling skal vi længere tilbage, til Babujis Mester: Lalaji.  
For helt at forstå Guru lærer systemet i Indien, det er som en mindre drengeskole.    
Vi begynder med Lalaji s’ lærer:  
Sri Mulvad Sahib, han var Sufie Saint, Muslim.  
Her er det kun dem der kan hæve sig over religion, der ved at forbindelsen rækker længere.     
De store mestre bemærkes ved at være ærlige og sige hvor langt de er, hvad de kan.  
Sri Mulvad kunne ikke få kontakt til det ultimative, men han vidste det var der. Andre Sufier 
vidste det samme. De søger kontakten til det ultimative. De er ærlige som 
videnskabsmænd, de ved at når de finder kontakten, har det betydning for alle.  
De er rigtige i den forstand, er de gør det muligt, de baner vejen.   
Det er meget naturligt.  
De er hele tiden på udkik efter en med det helt rigtige talent.  
De kan bringe deres elever længere end de selv er.  
Nu skal du så tænke på vi har med en åndelig spirituel verden at gøre.  
Mestrene er her for at søge og viderebringe. Sri Mulvad arbejdede med Yogis transmission. 
Mulvads elever får alt hvad han kan, han fortæller dem også der er mere. De vil få kontakt 
med en større viden, et ultimativt mål. For det er ikke ham de skal søge, selv om han er 
meget oplyst.  
Jeg tror nu mange vil være rigeligt tjent med at have en lærer der siger det ikke er ham, 
men selve læren, de skal søge. 
  
Det jeg skriver her, er ikke skrevet før.  
Noget er fortalt, som jeg selv fik det fortalt hos Sister.  
Senere har jeg fundet navne og lister over Sufier. Jeg har fundet dokumentation der 
nævner Sri Mulvad Sahib og Ram Chandra og tiden for grundlæggelsen af deres mission.  
Det er så sandt, som en overleveret beretning kan være.  
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Både Lalaji og Babuji hed Ram Chandra.  
 
 

   
 
Hvad var det der skete da Lalaji var dreng, eller en ung mand der gik i privat skole?  
Sri Mulvad Sahib havde set ham ud, som den der kunne få kontakt med det ultimative. 
Verdenscenteret.  
Han hjalp ham og bad de andre elever hjælpe ham.  
Han skulle blive i meditation til der var kontakt.  
Det tog 3 måneder.  
Hvis mine Tai Chi venner kan forestille at blive i en stående meditation, i 3 måneder.  
Medens vennerne på skift kommer og står med, og opmuntre. Det er nogenlunde hvad der 
skal til man taler ikke. Her sidder man i lotusstilling, vennerne kommer og sidder med, og 
giver ham hvad han har brug for. Han skal blive i meditationen, i bønnen.  
 
Når du får kontakt, skal du bede om at vi får sendt en der kan oplyse os.  
 
Hvordan kan man vide om der er kontakt?  
 
Det kunne de først vide når det skete!  
 
Nu er der kontakt, der er kontakt! Kom! Kom! Kom!  
 
De kunne mærke kontakten og se den var i Lalaji, han strålede, det var så dejligt at være i 
nærheden af ham. Forbindelsen var i ham nu og nu var den i dem der var omkring ham. 
Det var en kædereaktion. Men de kunne ikke holde den, det var derfor de bad om der måtte 
komme en der var i tilstanden permanent. En der ville blive sendt fra midten.  
 
Nu blev det spændende for bønnen var hørt.  
Ville der blive født et barn her i nærheden? Det må være sådan det går til.  
Måske opfatter jeg ud fra en kristen tro?  
Jeg syntes vi har hørt det før…  
Sufi helgenen vidste der skulle komme en særlig udvalgt person til jorden for at fuldende 
skaber værket. De vidste der ville blive født en meget speciel person. Det var ikke kun 
Sufien, de var alle indviede, hele landsbyen og omegnen vidste besked. Budskabet om at 
Lalaji havde afleveret bønnen og den var hørt, havde bredt sig.  
 
Spændingen var stor, men traditioner skal holdes.  
De fandt hurtigt moren, de kunne tydeligt mærke hvem der bar det specielle barn.  
I Indien viser man ikke et spædbarn frem, den første uge efter fødslen.   
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For forståelsens skyld og for eftertiden og for at dele med de andre, optager flere Indere de 
samtaler der bliver holdt. Indere optager når Sister Kasturi taler, det lærte jeg og det fik jeg 
lov til. Når jeg kommer fra Danmark, er de sikre på jeg deler med dem derhjemme.   
Beretning er optaget på Minni Dich. Digital lyd. Allerede her vidste jeg at det var vigtigt for 
eftertiden at have billeder og lyd at holde sig til.  
Beretningen kommer ikke fra uvidende, den er fortalt af Sister Kasturi.  
Hendes familie og gamle venner af Babuji er med på optagelserne.  
Det er meget livlige lydbilleder af hvordan Babuji levede.  
 
Der var ingen hjemme der viste interesse for mine optagelser.  
Jeg skulle ikke komme og tro jeg var noget. Antipati og had mod mig, fordi jeg tillod mig at 
være anderledes. ingen forståelse for at det var at viderebringe vigtige oplysninger, der 
intet havde med striden om den levende Mester at gøre.  
Hvis det kom fra mig, var det propaganda.  
 
Det er ikke nemt at forstå traditionen om hvornår en baby skal vises frem.  
Kvinderne havde retten og Gud og alle helgene og hver mand må vente en uge til barnet er 
smukt og klar til fremvisning.  
 
Hjemme i Danmark var bølgerne høje om Chai og den rigtige måde at være tilhænger på.  
Det var ikke tiden at tale om Babuji. Og det var slet ikke accepteret at jeg var hos Sister og 
fik noget at vide, uden om Elsebeth og Birthe. Jeg rejser alene, de har ingen kontrol med 
mig. De burde støtte mig og lytte, men nej, når det ikke drejer sig om dem, har det ingen 
interesse.  
Ths. Ths. Ths. din historie er meget rørende, usammenhængende.  
Ja men i afbryder jo hver en sætning!  
Det er ikke min historie!  
Lyden er dårlig!  
Ja, i kender lyden af viften i loftet og gadestøjen i Indien.  
Det er håbløst.  
 
Dengang kunne jeg ikke få lov til at fortælle nogen noget i den indviede kreds, der 
erklærede sig for Chai tilhængere.  
 
Men mine egne var tryllebundet når jeg fortalte.  
De kendte ikke til fordommene og jeg kunne fortælle frit efter jeg havde lært at der ikke er 
nogen lænker. Der er ikke nogen regler. Det gav mig enorm frihed og glæden tilbage. Jeg 
har mange elever og jeg har meget stor glæde af at tale om det der betyder mest for mig.  
 
Jeg har også lært at moderere mig, så det er det der er i øvelsen, vi glæder os over.  
 
Mine Tai Chi Venner kender Babuji.  
Jesper Kokken havde mødt nogen af de selvoptagede Chai tilhængere.  
Han rystede dem ved at fortælle dem at det er Babuji det handler om. Det ved alle, sagde 
han. Dem der kommer efter, bliver udskiftet en efter en og glemt.  
 
Chari-s tilhængerne har fået et dårligt ry, udenfor Sahaj Marg.   
De er som ham, ja det er groft sagt. Han er en grov og kommanderende mand.  
Tal dog om Babuji så lægger bølgerne sig.  
I stedet tager han æren for hans egenskaber, for nu er det ham der er Mester.  
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Det gør mig så ondt, for vi spilder vores tid.  
 
Tilbage til øjeblikket hvor barnet skal vises.  
 
Et lille kald fra hjertet, sender en meget stor transmission tilbage fra den lille.  
Sri Mulvad Sahib var forberedt på det ville ske. Hans disciple var forberedt, de kunne sende 
den kraftige power op og dæmpe, så ingen kom til skade. Den lille barnekrop kan ikke 
holde til det, det kan dem der står omkring heller ikke.  
De er ændrede for resten af deres tid, efter oplevelsen.  
 
Jeg sidder med nogen hvor jeg må dæmpe transmissionen.  
 
Jeg syntes det er vigtigt at få fortalt at stråleglansen, kommer fra den fuldstendig 
ballancerede midte, der samtidigt bringer os den viden der fører skaberværket videre.  
 
Det er ikke de ubalancerede vi skal lytte til.  
 
Babuji var det ballancerede menneske alle lyttede til og elskede.  
Hans opgave er at gøre os lige så ballancerede som ham.  
Det sker gennem transmissionen.  
 
Kan vi dog bare forstå at det er den udstråling han kom med, der skal vokse i alle og bringe 
skabelsen til fuldendelse.  
 
Når Mestrene taler, giver de deres Mester æren for deres eksistens.  
Jeg syntes der er klare billeder der peger på hvorfor.  
 
Vi kan ikke se tydeligt, fordi vi ikke er indstillede på at se tydeligt.  
Der er alt for meget unødigt støj og for mange indtryk omkring os.  
Vi er ikke inde i centeret.  
Derfor forstyrres vi i vores fremgang.  
Mesteren er den eneste der kan bringe os til det stade der er menneskelivets sande mål.  
 
Sister sagde: Det var Babuji der fandt dig!  
Det stod først klart for mig 30 år efter.  
 
Hvorfor er det så svært at se?  
Det er svært fordi der er noget andet der tynger og piner medens vi er i øjeblikket.  
Det får dig til at bede Gud om Hjælp.  
Babuji bliver sendt, han er løsningen.   
Babuji bliver kaldt universets herre, han hører din bøn.  
Eller skal vi sige at fordi han er forbundet med ”midten” høre han alt hvad der rører sig. 
Især når nogen oprigtigt beder om hjælp.  
 
Jeg bad ikke for mit liv, jeg bad for alles liv.  
Jeg havde givet mit eget til opgaven, jeg ville ikke give mig til døden.  
Det er derfor jeg så ihærdigt bliver ved med at kæmpe.  
 
Jeg vil hellere være med til at fuldende og forbedre. Selv om det er et meget lille bidrag, er 
det bedre end at være uden et mål. Jeg tror det er derfor meget praller af på mig, jeg ser og 
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hører, men jeg reagerer ikke som flokken. Jeg reagerer heller ikke imod den, selv om jeg 
ikke underkaster mig. Der er nogle mål der skal indfries, jeg vælger at tro på at andre har 
deres mål. Vi har hver vores vej til målet.  
 
Min besættelse er at vise jeg har gjort noget.  
 
Der skal være orden når jeg kommer tilbage, sagde Gud. Ellers udsletter jeg jer.  
 
Det må være nok for andre at forstå, at jeg ikke er imod dem, men kæmper for dem.  
 
Jeg kan ikke fjernes fra min bane, jeg har gået den lige rute sammen med ham.  
Ude i fremtiden virker de tiltag vi er i gang med nu. Stadig må jeg sige jeg kan så lidt, han 
arbejder på os for at få os til at lykkedes. Jeg ved bare ikke om jeg lever længe nok til at 
vise vejen er synlig. Det er derfor jeg øver mig på at skrive nu.  
  
Hvad nu hvis ”Han” siger:  
Det dur ikke!  
Det er en ommer!  
Vi begynder forfra et andet sted.  
I ødelagde det for jer selv.  
 
Mennesket er skabt i Guds billede, derfor skal vi tage os alvorligt sammen, for at leve op til 
billedet.  
 
Mine egne problemer blander sig i dagbogen. Jeg skriver hvordan de løser sig.  
 
Sister Kasturi siger om sig selv:  
Jeg er ingenting!  
Det er for at vise os at når hun trækker sig tilbage, træder billedet af Gud frem.  
I hendes tilfælde er det Babuji. Hun siger hun ikke evner at skrive, hun får vist en 
filmstrimmel der kører foran hende.  
 
Jeg sidder og venter, så kommer ordene. Når jeg har skrevet dem, retter jeg sætningen så 
den er let at forstå.  
 
 
Sister var ved Babujis side fra begyndelsen.  
Han gav hende opgaver eftertiden vil lægge mærke til. Det bliver synligt at hun betød mere 
end de mandlige efterfølgere. De der blev valgt til at lede missionen, havde andre opgaver. 
Hun mindede dem om at blive på sporet.  
Jeg vil foreslå man læser Sisters bøger, fordi hun har haft så mange der har spurgt hvor de 
var i deres forløb. Måske ikke direkte, men at sidde alene med Sister giver altid et svar på 
hvad man skal arbejde på. Vi siger det er hemmeligt, hold det for dig selv. De fleste ved det 
godt når de får det fortalt, nu er der ord på og en der hjælper.  
Hun er den der viser hvordan læreren skal videreføres. Man kan sige hun sørger for at 
kilden ikke sander til. Et forkert ord, en forkert handling og den søgende leder sig på 
vildspor.  
 
Babuji kunne naturligvis ikke skrive om sig selv.  
Sister indleder altid med at sige:  
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Babuji sagde, eller Babuji siger, eller Babuji skrev, eller Babuji gjorde.  
Hun giver råd i hans navn.   
Det beroliger en hel del.  
Sister viser hans lære, hun lever hans lære.  
Det ved’ kendere, derfor er hun vigtig.  
 
Efter tiden kan godt skrive om dem.  
Følelsen og roen der er i meditationen, er ikke til at tage fejl af.  
Det er den samme selv om de ikke er her. Dem der udstråler tilstanden, er beskyttere.  
Babuji viser vi kan nå tilstanden, selv om han ikke er her.  
 
Hvorfor er det så svært at forstå at det drejer sig om menneskenes overlevelse.  
Vi beder om en bedre verden. Dem der er bedst til det, sender bønner op der bliver hørt.  
Der kommer en og viser os hvad vi skal gøre for at overleve. 
Ingen forstår det meget enkle budskab.  
Meditationen er vejen ud af problemerne, det er selve forbindelsen.  
Han viser hvordan vi får forbindelse.  
Hvorfor er det så svært at gøre som han siger?  
Sikkert fordi vi skal gøre det selv.  
Vi kan ikke få andre til at gøre det for os.  
 
Inden vi rejste til Indien var der det samme rod som Birthe og Elsebeth altid sætter i gang 
fordi de vil bestemme. Det er sikkert i god mening, de underviser de små klasser i skolen. 
Men vi er voksne og foretrækker at gør tingene selv. Jeg har været hos Grace Tour og 
købe billet. Jeg ved godt at Elsebeth ikke har råd til rejsen, hun kan komme ”gratis” med 
hvis vi er 8 der betaler fuld pris. Det vil sige vi hver giver de 1.500 kr. vi kunne have fået i 
rabat. Bølgerne bliver høje fordi de lyver om det.  
 
De ville have vi gav dem pengene til rejsen og så betalte de samlet. Det var der ingen der 
gik med til. Havde det været en lejrskole for børn, var det sikkert måden det blev gjort på. 
Da vi kom til Hotel Carlton, det billigste hotel i Lucknow, ville de have vores pas så de 
kunne opbevare dem samlet. De troede også de skulle opbevare vores penge så de kunne 
betale når vi gik ud og spise. Der blev lavet om på deres plan, de havde ikke spurgt os.  
Vi vidste ikke de havde en plan. Elsebeth skal nok tage sig af Birthe, de bor sammen.  
Man kan høre dem skændtes ude på gangen.  
De havde bestilt samlet kørsel til os. Hvorfor det, spurgte vi. Det kørte ikke rigtigt for dem, I 
skal da spørge os først. De havde skrevet til Hotellet og bestilt 2 biler hver dag.  
Far og søn, sønnens bil kom aldrig i gang. Jeg bad portvagten vinke en Taxa ind.   
Sønnen var meget ked af det, vores kørsel ville have givet ham en årsløn, ham og hans 
venner havde arbejdet på en gammel bil i ugevis uden held.  
 
Den slags ser og hører Birthe og Elsebeth ikke. De satte sig ind på bagsædet af taxaen, jeg 
sad foran. De unge der havde arbejdet så ihærdigt på at få deres bil til at kører, stoppede 
taxaen, de var virkelig sure. Du skal ikke stå ud, sagde jeg til chaufføren, lad vagten klare 
dem.  
Han stod ud og blev overfaldet med det samme, han stjal deres tur, sagde de.  
Birthe og Elsebeth forstod ikke en skid af hvad der foregik.  
I stedet for at fyre sønnen, kunne de havde bedt ham køre neste dag.  
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Jeg stod ud for at redde chaufføren, jeg er ret god til Tai Chi, opdagede jeg, ikke et slag fik 
de ind og jeg slog dem ikke. Hvordan gør du? Hvordan gør du? Vi blev ikke en gang 
uvenner. Jeg tog ikke hårdt, men de kunne se det var umulig at kæmpe mod mig.  
Jeg kunne smide rundt med dem som det passede mig.  
 
Efter blev vi enige om at vi hver især selv fandt kørsel. Elsebeth og Birthe beholdt faderen.  
Vi bestemte også selv hvor vi ville spise. Med Danske øjne er det meget billigt at spise i 
Indien det koster ca. en 10. del. Jeg er glad for restaurant Navap på Hasaret Gants.  
Carsten Andersen og jeg flyttede hen på et Hotel i gåafstand til Sister.  
 
Medens vi var der, var der mange prominente fra Indien.  
Der var et 2 dages seminar på universitetet, om Babujis lærer. De var alle sammen 
professorer og doktorer. Jeg tror det er fordi en lærer i Indien er doktor i sit fag.  
Vi blev taget godt imod, der er nogen lange taler.  
Emnet er den generelle forståelse af Babujis lærer.  
Sister var mest på talelisten, det var hende de var kommet for at hører.  
Elsebeth afbød mest, hun ville have at det der blev sagt, var speciel viden, kun til brug for 
præceptore. 
  
Nej, nej, siger Sister, det er meget vigtigt i forstår, det er for alle.  
 
Babuji var blevet spurgt hvordan han kunne hvide hvem han skulle give sin viden til?  
Det er nemt, sagde han.  
Til Alle.  
 
Her er der båndoptagere i gang. De vil have ordene fra Sisters mund med hjem.  
Min lille Minni Dich blev beundret. Indere ved noget om digital optagelse.  
Den kan overføres til computeren og er nem at fjerne støj på.  
Deres store problem er at der er så meget støj fra vifter og aircondition og hylende 
mikrofoner, det er næsten umuligt at hører hvad der bliver sagt. Kassettebånd kan ikke det 
samme som en Minni Dich. 
  
Der var forståelse for at vi bevarede noget dyrebart til eftertiden.  
 
Seminaret varede 2 dage med gode pauser mellem.   
Der er forplejning og god snak.  
Der er en dejlig have med de specielle tremmebrikse med gjorde på. Man kan ligge under 
træerne og nyde det. Jeg fandt også et sted hvor jeg kunne lave en Tai Chi form, uden at 
blive set, troede jeg.  
De snakker, også om at jeg forsvarede taxachaufføren. Du slog dem ikke en gang… og du 
vandt over en flok unge mænd. Ja, det er hvad Tai Chi kan.  
 
De andre dage fik vi vores åndelige træning fra 10 til 12 og fra 15 til 17.  
Vi svarer på hvad vi følte, hvad vi kunne mærke. Sister ved hvor vi er. Det hun har taget os 
igennem i meditationen, er det samme for alle. Så svarene burde være ens.  
Det er de ikke.  
 
Svaret er:  
Transmissionen kommer inde fra hjertet og breder sig ud. Mod slutningen er der Grace.  
 



 17 

Det er ikke alle der er i stand til at registrere hvad der sker.  
De er ikke klar endnu. De er ikke inde i centerregionen, derfor kan de ikke mærke hvad der 
sker. De kan mærke de bliver klinede, at der bliver arbejdet på dem. Nogen kan…  
Det er svært for nogen at beskrive følelser. Det er ikke noget der bliver talt om i grupperne 
hjemme.  
Der bliver stort set ikke talt, af frygt for at sige sin mening.  
Det er derfor vi er her.  
  
Vi fik vores individuelle sittinger.  
Jeg kan ikke gøre mere for dig sagde Sister, mit arbejde er gjort, sagde hun.  
Resten er op til Babuji. Jeg havde det godt.  
 
Jeg tror jeg blev mest glad for en meget rar kollegas forløsning. Hun var fri nu!  
Nu kunne hun sige hun har døjet med selvmordstanker. Hun er sød og har et godt liv og 
kunne ikke forstå, hvorfor hun skulle plages. Nu var de ubehagelige tanker væk, det var en 
gemt årsag der gik i opløsning.   
Hun var ikke i tvivl om at det var Babuji og Sister fortjeneste.   
Ifølge overleveringer skal en der har begået selvmord i tidligere liv, sone 12 liv før det er 
renset væk. En Mester kan rense det væk på en gang.   
Hun var lykkelig.  
 
To piger, unge damer havde glædet sig til at komme til Indien.  
De blev skræmte af kulturforskellen. De så møg og støj og kryb alle vegne, varmen var 
ulidelig, de kunne ikke sove, de var bange og ville hjem i en fart.  
Sister rettede deres indstillingen så de så al skønheden og hørte den summende søde 
spirituelle lyd der er i Indien og oplevede alle de skønne dufte. De fik lyst til at gå på indkøb 
i røgelsesfyldt butikker. De fik ordnet hår og negle og ansigt og købt alt det de drømte om 
hjemmefra.  
Nu var alt godt.  
 
Birthe fik en opgave der gav anderkendelse for det hun er.  
En velhavende familie bad hende sidde med deres datter. De vidste meditationen ville 
lindrede datterens smerte.  
Familien kunne se datteren fik det godt og bad Birthe blive hos dem medens hun var her. 
Birthe fik det samtidigt godt og undgik den tvivl Elsebeth har. Hun har ikke tvivl om Babuji, 
men om håndteringen af hendes egen position. Vi skal ikke tage fejl af at Birthe og 
Elsebeth elsker hinanden, der går ikke en dag uden de er sammen.  
Men vi ser den tvivl Elsebeth bringer.  
 
Elsebeth skal leve resten af sit liv med at søge at opretholde en ledende position i de store 
grupper i Sahaj Marg. Derfor er hun et farligt sted, mange vil bebrejde hende, måden hun 
håndterer det på. Hjemme er hun en afviger, her får vi at vide vi ikke behøver andre end 
Babuji.  
 
Han svigter ingen, det er en del af Babujis lære.   
 
Mine dagbogsnotater, er fulde af lovprisninger af Babuji. Jeg gentager og gentager så 
mange gange at det vil være for meget at skrive her. Jeg kan forstå at min udvikling 
arbejder i mig og omkring mig på samme tid. Mine venner beskriver den samme søgen 
længe før Sahaj Marg blev grundlagt. De ældstes beretning bliver videregivet og gentaget 
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så efterfølgerne falder på plads.  Vi er ikke i tvivl om at vi kan være med til at færdiggøre og 
udbrede noget der er for stort til at skjule.   
 
Jeg giver billeder af nogen af dem der var med på seminaret.  
 
                                                            
                                             
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                          
Som tidligere år er jeg ikke sikker på at alle i rejseholdet tager det som en skole.  
Det er en oplevelse i sig selv at komme til Indien. Vi kan ikke lytte os til at forstå alt.  
De er rare, de er venlige og imødekomne og de beder ikke om stor indsigt. Det er nok at vi 
deltager. 
 

     
 

 

 
 

 

 
Sister Kasturi 
 
 
 
Kurt Smith og 
Elsebeth Haugård 
 
 
 
 
Jeg er i midten af 
to lærere fra 
universitetet i 
Lucknow    
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Jeg blev gjort mere selvstendig. Det betyder ikke jeg vender ryggen til nogen. Det betyder 
jeg kan brede armene ud og byde velkommen, uden at skulle bede nogen om lov. Jeg var 
nok mere forstyrret af andres tvivlende samvittighed, end min egen. Det de ligger under for 
kan jeg være med til at løse, ved at skrive min beretning her.  
 
Jeg har det godt med at der er lavet lidt om på Elsebeths og Birtes dominans.  
De vil ikke siges imod. De ved det ikke selv… de laver ”sener” når de bliver modsagt.  
De viser de ikke kan se ud over deres egen næsetip. Birthe troede jeg skældte hende ud… 
nej Birthe! Det er ikke skæld ud, jeg hjælper dig og Elsebeth med at forstå at i ødelægger 
det for jer selv. Vi ved godt vi betaler for Elsebeth. Det vil klæde jer at tænke på andre end 
jer selv. For meget ego siger Sister til dem år efter år. de kan ikke lade være med at 
fortælle det. 
 
Jeg tror ikke de stopper her, jeg har set dem være efter mange gode mennesker.  
De forstår ikke venskabelige råd.  Andres opfattelse er de helt klart imod.  
Jeg tænker det er min tur nu.    
 
 
Hjemme falder tingene på plads med at filmskolen laver en video med mig, hvor jeg laver 
silkeøvelser. Jeg har øvet mig meget, ud over at jeg står og viser de samme øvelser foran 
klassen hver dag. Jeg fortæller hvad vi gør, samtidigt med det bliver filmet. Derved afviger 
jeg fra andre optagelser med øvelser. Jeg laver det som det var en direkte 
klasseundervisning.  
 
Meningen med silkeøvelserne er at man nemmere får kontakt når man mediterer.  
Men lige som ovenfor behøver deltagerne ikke vide de går i skole. De venlige bevægelser 
lejrer sig og man får lyst til mere.   
 
Normalt beskytter folk der laver film deres rettigheder.  
Det gør jeg ikke, videoen må gerne kopieres. Det bliver den.  
En elev fortæller, at hun har lånt den på Biblioteket. Det var gennem den hun fandt mig.  
En anden fortæller hans kone har brugt den til genoptræning. Hun laver stadig øvelserne.  
 
 
 
 
 
 

 

Silkeøvelserne har den samme overførelse der 
er i meditation. Her kan jeg stå og vejlede og 
rette, når jeg underviser.  
 
Dem der tager øvelserne til sig, får det bedre. 
De behøver ikke vide hvor meget der er bag.  
 
Du får det du søger. Det er ikke alle der ved 
hvad de søger. Hen ad vejen virker øvelserne 
og svarene bliver tydeligere. Du begynder at se 
hvad du søger.  
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Babuji underviser mig gennem de øvelser jeg lærer andre. Der kræves hele tiden mere af 
mig. Der er ikke altid en opslagsbog der kan vise hvad jeg skal gøre. Det skal forstås på 
den måde, at når jeg er optaget af at gøre noget for andre. Får jeg det jeg skal bruge 
gennem ham. Jeg går hele tiden foran, hvis ikke jeg kan, kan dem jeg skal lære det til heller 
ikke. Detalje efter detalje terper vi, er der slidt noget i stykker, skal der en anden bevægelse 
til der genopbygger. Det er altid små detaljer der gør forskellen. Detaljerne lejrer sig og 
bliver en ny del af vores bevægelse. Når jeg har tilpasset bevægelsen, ved utallige 
gentagelser, er det nemt for de andre at følge mig.  
Du er ikke længere end din lærer er. Jeg følger Babuji, han er så langt fremme at jeg ikke 
kan følge med. Derfor bliver der fyldt små detaljer på ad gangen.  
 
Men sådan er det jo, man kan ikke fylde på, hvis det fylder mere end vi kan rumme.  
  
Hvis jeg taler for meget, kan eleverne ikke rumme det. Det er nøjagtigt som seminaret i 
Indien. Vi får det vi kan forstå og det vi kan rumme.  
 
Den 8. december 2002 skriver jeg:  
 
Sister Kasturi er den eneste nulevende helgen. Hun er opdraget i et hjem hvor vismænd og 
Guruer kom. Hendes far pegede mange ud hun kunne gå i skole hos. Hun var ikke et 
øjeblik i tvivl om at Babuji skulle være hendes Mester, da han begyndte at komme i deres 
hjem. Hun har skrevet 13 bøger om hans lærer.  
Sister lære mig… eller som hun siger: Babuji underviser dig, gennem mig. Det stemmer 
med hvad han sagde til mig.  
 
Ved den sidste individuelle sitting, sagde hun:  
Jeg kan ikke gøre mere, du har taget det ind jeg har lært dig. Du er god til at kline dig selv. 
Du vil stadig modtage undervisning gennem Babuji, når du er i transmissionen.  
 
Jeg tror de mange timer jeg er i tilstanden, har gjort jeg har rykket mig så hurtigt.  
Hvis man kan sige 50 år er hurtigt.  
 
Sæt et mål og gå efter det.  



 21 

Jeg har ikke været i tvivl, Sister har ikke været i tvivl. Babuji er forenet med målet.  
Nu får jeg vist de måder vi kan komme i kontakt med ham på.  
 
Jeg blev fyldt!  
Hvordan blev jeg det?  
Kærlighed og længsel viste mig vejen.  
Igen var det uden at tænke så meget på mig selv, men ved at hjælpe andre, at ordene kom. 
Da Birthe var ulykkelig, sagde jeg hun skulle besøge Sister. Da Elsebeth var fuldstendig 
ude af sig selv af længsel efter at få en mand og nogle børn. Faldt rådet på Sister.  
Elsebeth fandt sin kunstner mand kort efter og de fik 2 dejlige børn. Men hvis du spørger 
dem, har jeg intet med mig at gøre. At de betror sig til mig, er ”pinligt”, men sådan virker jeg 
på folk. De føler sig trykke ved mig, fordi de kan mærke at jeg ikke vil skade dem.  
  
Det var lidt underligt, for dengang kendte jeg kun Sister Kasturi af omtale.  
 
Arbejdet er begyndt længe før vi opdager det. Det er som vi lever baglens.  
 
Forbindelsen til ham, forbinder os også til hende, fordi hun har opnået forbindelse.  
 
Hvis det ”UVIRKELIGE” jeg gennemlever, kan være til hjælp for andre er det rigtigt godt.  
Det er godt alligevel, for mit liv har udviklet sig i en god retning. Jeg er bare ikke sikker på at 
jeg er tydelig nok?  
Det er ikke medens du er i det magiske øjeblik du er helt klar over hvad hvad du får… Jo 
det er… der var en forvandling! Det husker jeg tydeligt!  
Ja, men det skal have tid til at lejre sig, du skal have tid til at blive klar over det. Det skal gå 
op for dig. Det sker først når du begynder at udleve det. Og ikke en gang der er du klar over 
forvandlingen. Den kommer først længe efter. Det øjeblik en spørger dig og du siger:  
Jeg kan vise dig det, er du i gang, men du er langt fra færdig. Først længe efter den del er 
på plads, er det ved at blive en naturlig del af dig.  
 
Sådan er det med viden. 
 
Det lyder underligt at man skal opgive den viden man har søgt, for at nå frem.   
 
Man skal virkelig ville og kæmpe for at nå helt frem.  
Prøv at forestille dig at bag alt, bag verden efter verden er det du søger. Undervejs slipper 
du alt fordi der ikke er plads til ballast. Der er kun den rene sjæl, intet andet. Ingen tanker, 
tanken om tanken er ophørt. Sister siger det er som at blive ført på strømmen mod målet, 
fornemmelsen af at alt glider forbi i mørket. Lyset man ser i en lettere meditation, er lagt 
bag. Det grå lys, perlelyset, der er en blanding at alt lys, er ophørt.  
Jeg havde hørt om gamle Kapir der er den sidste man møder på vejen. Jeg må have 
forsøgt flere gange før det lykkedes, for jeg har set ham flere gange. Jeg har endda dristet 
mig til at tale med ham. Han er meget venlig, jeg tænkte der er ham der er målet.  
Han gør opmærksom på at det er den rette vej.  
Det er Babuji-s tiltrækning der fører os ind.  
Hvad der er? Der er intet!  
Efter at have været der længe, hvem ved? Der er ingen tid. Det er nok efter jeg er kommet 
tilbage fra oplevelsen. Der er en erindring om en bølge frekvens. En svag sitteren, jeg 
husker ringe fra midten af cirkler. Der er aktivitet, det er fornemmelsen af der er liv i alt, 
også det omkring os vi ikke ser.  
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En boblen i noget der engang vil blive til en ur suppe. Hvor tanker engang vil blive til… 
Længere fremme er tankerne, en påvirkning der får tankerne til at kommunikerer uden ord. 
 
Hvor småt skal det være? Jeg er ikke kemiker, mine tanker er at Guruer og kemikere bør 
tale sammen.   
 
Når der ingenting er, kan jeg ikke skrive om det. Det er nok bedst, ja vi lader som ingenting.  
 
Ser Sister og Babuji at vi skal der ind for at redde os selv og verden.  
Før kimen blev til, var vi tanker der blev til.  
Babuji har sagt at Gud bredte sig i alle mennesker, ”fordi”. Hvis han var alene, ville han 
fryse til en fast masse. Hvis det var her det skete? Var vi langt fra at blive til endnu.  
 
Det jeg ser, er at man skal rejse langt ud for at komme så langt tilbage at man kan se hvad 
der var før. Jo, jo, siger stemmen, fortsæt bare. Det er noget sludder, men der er mening 
med det.  
 
Jeg ved ikke om enderne engang vil mødes? Jeg tror de fortsætter tæt over hinanden.  
For at udviklingen kan fortsætte i det uendelige.  
 
 
 
Jeg skal have gjort noget fra indledningen færdigt.  
Det er mere end noget en omvæltnings tid. Vi holder fast i vores tro på Babuji, selv om det 
ikke er populært for øjeblikket. Birthe er ulykkelig, hvorfor kan jeg ikke få lov til at give 
meditationer i Holbergsgade, spørger hun? Fordi hun er så ”fri” eller uden filter, siger hun 
tingene som de er. De nye unge der er valgt til at give sittingerne, har ingen kontakt, de kan 
ikke. Der kommer ingen transmission gennem dem. De skal lære det! Det kan de kun 
gennem dem der kan.  
 
Hvorfor skal hun tage helt fra Greve og ind til byen, for ingenting.  
Der er opstået en stemning af at ”de nye” vil tvinge ”de gamle”. Til hvad?  
Det er så langt fra Babujis stil som det kan komme. Jeg ser det er folkene omkring Chai der 
skaber problemerne? Han kommanderer ja. Det smitter af ned gennem rækkerne.  
Han siger i skal kline jer selv, for at i kan falde i meditation.  
 
 
Er jeg i ingenmandsland…? Næ!  
Jeg behøver ikke en Preceptor.  
Jeg kan praktisere som jeg vil. Jeg har opbakning fra Sister, ja efter seminaret i Lucknow er 
det tydeligt at jeg handler efter bogen. Jeg gør det rigtige.  
Jeg har fulgt min udvikling.    
 
 
Jeg holder sommerlejr, hvert år i uge 25, ugen op til Sankt Hans.  
I år inviterede jeg Birthe med. Jeg ville vise hende hvordan mine deltagere og venner har 
det sammen. Ja Birthe det er gratis, hun forstår ikke hvordan jeg kan gøre det gratis for 
hende? Jeg vil ikke ind på at fortælle at de andre deltagere betaler for hende…  
Hvis der er flere med end det antal jeg kalkulerer med, er der råderum. jeg betaler for dig, 
siger jeg. Hun kan slet ikke forstå at jeg er arrangør, at det er mig der står for det. Som jeg 
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har sagt tidligere, har Birthe og Elsebeth ikke syn for andres evner. Det undrer mig, for de 
spiser gerne det jeg kommer med. Uden de selv har begreb om hvordan det bliver til.  
Jeg skilter ikke med at jeg er chef og at det er mig der får tingene til at ske.  
Det er vigtigere at det jeg gør virker, uden nogen ved hvorfor og hvordan.  
 
Når tingene skal virke er det opgaven det handler om.  
 
Det kommer sig af at der meget tit er opstået jalousi.  
Selv om Babuji siger vi ikke må skjule vores evner, går jeg stille med dørene.  
 
Hvis du spørger de andre om de har hjulpet? Vil de alle sammen sige ja! Fordi jeg har talt 
med hver enkelt. Men de har ikke gjort andet end det jeg har bedt dem om. Og det er at 
forberede dem så godt de kan på deres eget. Jeg styrer hele skak brættet, ikke som en 
egenrådig person. Jeg spiller ud fra at hvis en svigter, kan jeg sætte en anden ind. 
 Selv blandt deltagerne har jeg forberedt nogen, på at hjælpe hvis det bliver nødvendigt.  
En gang fik jeg en blind pige til at danse mavedans. Min foredragsholder skulle afløse på 
Vallekilde højskole. Et lønnet job kommer altid i førsterække. Mavedansen var en 
uforglemmelig oplevelse. Jeg stod vagt ved en stolpe, så hun ikke dansede ind i den.  
Mavedans er ikke bare mavedans, der er forskel på hvor det kommer fra.  
Der er også forskel på musikken.  
 
Jeg har prøvet at kalde ind til en samlet oversigt hvor vi taler om planlægningen… Det går 
ikke, det køre af sporet fordi for mange vil bestemme på områder de ikke har kendskab til. 
På den anden måde får alle lov til at bestemme over dem selv. På den måde får jeg det 
bedste frem i alle. Jeg lytter til elever og lærere, en sagde at Amager Busselskab var bedst 
og billigst.  
 
Der er stor forskel på hvad dem der er med, ligger i sommerlejren.  
Lige som seminaret i Lucknow.  
Jeg ved det fordi jeg hjælper dem alle sammen og taler med dem alle sammen.  
Sister ved også hvordan det er hos hende, hun har set flere komme og gå end mig.  
Nogen når at blive gamle uden at det går op for dem at de gik i en spirituel skole.  
Sådan ser de ikke på det, de var på ferie i Indien og når vi mediterede, havde de det godt.  
 
Det samme sker på min sommerlejr.  
Interessen vækkes når man får det bedre. Nogen har det så svært at bare det at være 
sammen med søde mennesker, hjælper dem. De er der hvor de skal lære at hjælpe dem 
selv, før de kan hjælpe andre. Der er er den genoptræning de skal følge, du kan altid gå 
tilbage og samle op på dit liv.  
 
Læg mærke til at jeg kører den 5. sommerlejr. Den første var på min 50-års fødselsdag 
1998. Før jeg var opmærksom på måden jeg gør det på, gjorde jeg det rigtigt.  
Du skal være sammen med din gruppe en gang om ugen og samle til større 
sammenkomster nogle gange om året.  
Det var i mig før jeg gik i gang.  
 
Birthe mediterer med gruppen på sommerlejren. De kan jo meditere, siger hun!  
Ja der er mange dygtige imellem. Jeg tager ikke æren for at de er gode, for i Birthes øjne 
må jeg jo ikke mediterer med nogen, fordi jeg ikke er Preceptor.  Måske ændrede seminaret 
i Lucknow hendes indstilling? Der blev det sagt meget tydeligt, at alle må meditere med alle 
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når de kan. Derved er de med til at udbrede kendskabet til Babujis lære. Jeg har mediteret 
hos Birthe siden 1971, på grund af Babuji. Hun skal lige komme sig over at se jeg gør det 
han beder os om at gøre.  
 
Birte og Elsebeth gør det samme, de har åbnet deres hjem for elever. Det gør Præceptore, 
de har bare ikke alle den samme tiltrækning som mig. Derfor vil jeg ikke kunne begå mig i 
kredsen af Chari tilhængere. Han skal have æren og belønningen og godkende alt hvad vi 
gør. Sådan arbejder jeg ikke. Derfor vil der være flere måder at udbrede læreren på.  
 
Jeg ved ikke hvad det fører til? Jeg føler ikke jeg gør noget forkert. Og jeg har ikke noget 
imod at arbejde som jeg gør nu. Jeg føler ikke jeg svigter nogen, tvært imod kan jeg 
bidrage uden at spørger nogen om lov. Som det er nu, er der få der kender mit arbejde.  
Jeg tænker det vil blive mere almindeligt at bestemme selv længere henne.  
 
   
Nogen af de unge finder det naturligt. Han har Babuji, vi har Chari.  

 
 
Gudrund Menild                                                                                         Susanne Bjertrup 
 
 
Fra start har vi lærere der holder sammen, vist hinanden hvad vi har lært. Vi begyndte hos 
Arnkjell og gik videre derfra. Sommerlejren samler nogen af os. Her er plads til at undervise 
i det vi valgte. Samtidigt viser vi hinanden hvor langt vi er kommet i vores udvikling.  
 
Birthe ser vi respektere hinanden, selvom vi ikke har samme Mester.  
Vi giver folk lov til at vælge selv og til at være sig selv.   
Vi er gode venner og vi lærer af hinanden.  
Jeg mediterer på Babuji, det har jeg altid gjort, jeg kender ikke andet. Jeg kan vise jer 
hvordan man gør, det er min opgave. 
 

På billedet mediterer Gudrund 
Menild med Susanne Bjertrup. 
Susanne følger Sister Gamma og 
Marster Sangs familie. Det er 
godt, bare de mediterer. Susanne 
mediterer ikke med mig. Du skal 
ikke pille ved mit indre, siger hun. 
Jeg viste hende nogle 
meditationsteknikker hun tydeligt 
kunne mærke. Jeg viser det bare.  
Det ved hun godt. 
Gudrund har mediteret med mig, 
siden vi var på HC Ørstedsvej i 
1997. Jeg rådede Susanne til at 
mediterer for at lindre på sin 
allergi.    
 

Her er et billede hvor Flemming Salomon gør 
grin med mig fordi jeg er glad for meditation. 
Han vil ikke forstå det, selv om han underviser i 
meditations øvelser.  
Han mediterer ikke… han laver standing… det 
er stående meditation.  
 
Er Gadaffi med på sommerlejren, spørger 
nogen? Ja vi er meget rummelige.  
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Vi har sat os ud over kun at tilhører en skole.  
Jeg har sagt:  
Du kan have mange lærer mestre, men kun en Mester.  
Jeg har også lært noget af det Flemming. Vi ved det ikke er personen, men det han kan, vi 
gerne vil have. Det er som det rigtigt har sit eget liv, det finder sin egen måde at blive brugt 
på. Flemming uddanner sig til akupunktør, han er meget målrettet.  
 
 
 

 
 
Inga står ved siden af Jesper, hun er den evige oversygeplejerske. Hun anbefalede 
sommerlejren, Solborgen, den er til familier og mere velegnet og pænere end den vi var på. 
Inga er frivillig hos Metodisterne, det er deres feriecenter. De er glade for at have os, vi 
passer til dem. Inga og Jesper har været gode venner, fra de så hinanden.  
 
 
 

Jesper er kok og har Afrika studie foran sig. Jeg har sagt han 
kan lave mad som Babettes gæstebud. Han er også lige så 
dyr i råvare. Jeg tror han gik til Tai Chi for at finde noget 
smukt og rigtigt i livet. Vi blev venner selv om han ikke er 
nem. Han er Ild Hest, det betyder der er temperament og 
stædighed i ham. Han tordner værre end mig mod 
uretfærdighed. Han gav mig en CD, han er god til musik. 
Michael lavede kopier af den og beholdt originalen. Det gik 
ikke stille af sig da Jesper opdagede det. Bag temperamentet 
og styrken er der en sårbarhed der gør ham ulykkelig.  
Han kæmper så indædt for retfærdighed i verden, at ilden 
sommetider rammer ham selv. Han tåler ikke svigt, selv om 
han selv er god til at smække dørene efter sig.  
Han elsker Afrika, han har fundet en dejlig pige i Ghana.  
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Birthe Haugård, Michael Pedersen, Jesper Wernon Larsen og hans kone Bari Kissu.  
 
Birthe nyder det, alle er gode ved alle, hun er glad for Christian Dawids. Han kører med mig 
ud til Birthe om onsdagen og meditere. Christian er musikker og arbejder på filmskolen I 
Ballerup. Han er også min nabo. Før det boede han hos Arnkjell, i hans kollektiv. Det var 
ikke et rigtigt kollektiv, der var mere et billigt værelse i byen. Arnkjell er ikke kollektivist, han 
er den der bestemmer. I min andelsforening gik retten til at tilbyde en fri lejlighed, på skift.  
Når en lejer flyttede, overtog andelsforeningen lejligheden. Alle var på jagt efter en god 
billig andelslejlighed. Andelsverdien steg hver gang der kom nye ind, huslejen er stadig 
billigere end i alment byggeri. Christian ved godt jeg gjorde ham en meget stor tjeneste.   

      
 
Christian Dawids   Sune Kristensen                        Johanne Blædet  
 
Michael Pedersen arbejder med computere. Han sørgede for at jeg skiftede fra Apple til 
PC, så han kunne holde mig med computere, de neste mange år…  
 
Sune Kristensen er massør og akupunktør. Han kommer om torsdagen, så laver han og 
Flemming felt lasseret. De behandler hele dagen, de er meget populære de er dygtige, 
mange bruger dem som behandlere efterfølgende.    
 
Johanne Blædet er 99 år på billedet, hun har fulgt mig fra min tid på HC Ørstedsvej.  
Hun siger at Mågens Johansen der bortviste mig, ikke kunne få stedet til at kører.  
Nu er der kommet en ny leder.  
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Det var vigtigt for mig at få den usikkerhed jeg har til Sahaj Marg bearbejdet. Jeg føler mig 
endelig fri nok til at vise hvad jeg laver. Nu får vi se hvordan Birthe og Elsebeth tager det.  
Tidsbilledet er anderledes når man er i det end når man ser tilbage. Medens jeg var der 
måtte jeg anstrenge mig for at holde prøvelserne ud. Dagbøgerne er fyldt med lovprisninger 
og bøn om at komme igennem. Tak fordi du gav mig styrken til at klare skærene.  
 
Jeg tror jeg løser problemerne ved at gøre mit bedste og ved at være meget bevist om at 
rense indtryk væk, der kan gøre tingene værre. Komplikationer efter komplikationer er 
produceret af den menneskelige hjerne. Vi dur ikke til at skabe på samme måde som 
naturen skaber. Vi er gode til at skabe os. Derfor er det vigtigt at meditere og kline, så vi er 
tilbage på det rene.  
 
Det er en teknik til at takle problemerne og slippe af med plageånderne.  
 
Mit arbejde kører fint.  
Meget omkring mig kører knapt så fint, så jeg er glad for jeg kan holde mig fri af det.    
 
Pensionisternes samvirke er ”altid” i penge nød. De er startet op i et nyt navn.  
Det er lykkedes at samle en bestyrelse der sælger ejendommen på HC Ørstedsvej, det er 
en stor Frederiksberg ejendom. Christian Albertsen samlede penge ind og gav den til 
ældre. Jeg er ked af at de sælger den. Jeg kunne godt få den til at kører. Det viste jeg.  
Salget af en Frederiksberg ejendom af den størrelse giver stort overskud.  
Jeg får kun sladder og det blander jeg med mine dårlige oplevelser. Gribbene render med 
byttet. Dem det handler om bliver aldrig taget med på råd. De får heller ikke noget at vide.  
 
Jeg tror Babuji mener vi forurener vores tanker, med vores egne dårlige oplevelser.  
Derfor skal vi kline os før vi sover. 
 
Johanne Blædet blev hos mig til hun blev 100 år. Det var ikke på grund af alderen, busruten 
blev lagt om, så hun skulle skift 2 gange. Trinene i bussen er så høje, sagde hun. Johanne 
er en lille dame. Hun fik plads på OK fondens Prinsesse Bennedicte plejehjem.  
 
Anders Fog Rasmussen skulle bruge penge til skattelettelser, han gik efter de svageste.  
Nu bliver det dyrt at gå til undervisning. Handicappede går til flere ting. Anders Fog går efter 
pensionisternes tilskud. Jeg var på Christiansborg sammen med de blinde, det er dem det 
går mest ud over. Der blev lagt låg på, for en tid. Det var jo de rigeste der stjal fra de 
fattigste. Så gik han efter foreningstilskuddene. Det var heller ikke så godt, vi er kendt for et 
godt foreningsliv. Det viste sig at de foreninger der snød mest med medlemstallene, var de 
borgerlige vælgerforeninger.  
   

       
 



 28 

Vi skrev til Anders Fog. Det vil sige at en blind kunstmaler jeg har på et hold, skrev et brev 
og vi skrev under. Portvagten så brevet, underskrifterne var ikke på række… nej det er 
blinde der har skrevet under. Nå derfor…  
Jeg gik med en stor gul kuvert foran brystet, hvor der med stor skrift stod:  
Til Statsministeren, vagterne var meget hjælpsomme.  
Ved skranken i statsministeriet, tjekkede de om vi havde husket afsenderadresse?  
Det havde vi. I får et svar, med statsministerens underskrift og stempel.  
Lovforslaget blev trukket tilbage.  
Ja selvfølgelig sagde Vera. Det var jo det jeg skrev han skulle. 
Vera er en dygtig kunstmaler. Hun har ikke altid haft svagt syn. Jeg kender ikke mine 
deltagere til at starte med, lidt efter lidt kommer deres historie frem. Der opstår et forhold og 
et venskab. Når jeg siger jeg underviser en blind kunstmaler, er der ingen der forstår det. 
Vera er et dobbelt mysterium, blind og kunstmaler. Ja det kræver en forklaring. Ingen kan 
se længere end derfra hvor de forstår. Meget er anderledes når man er i det. For mig er der 
ikke fordomme i forhold til blinde. Jeg tænker at Tai Chi læreren Wee Kee Jin-s måde at 
undervise på, Kom til mig på det rigtige tidspunkt. Eleven får lov til at mærke bevægelsen 
på læreren, for at lærer bevægelsen og forstå den kommer indefra.   
 

 
 
 
Forhøjelse af deltagerbetaling blev senere stemt igennem, der kom også mere kontrol.  
Skolelederne var helt oppe og ringe, den mindste fejl kunne lukke skolen. Er du sikker på 
de blinde er handicappede? Der blev lavet de tåbeligste omskrivninger. Man skal have et 

Vera Almkvist er en dygtig 
kunstner. Det kan i se på billedet 
ved siden af.  
Hun kalder det Ying og Yang.  
Det er inspireret af vores øvelser.  
 
Med alderen svækkes synet.  
At være synshandicappet er flere 
ting, nedsat og stærkt nedsat syn 
og stær og forskellige varianter af 
plette og blinde vinkler.  
Meget få er helt blinde.  
 
Man melder sig ikke ud af 
samfundet fordi man er blind.  
 
Det er samfundet der ikke gør brug 
af de blinde.  
 
De blinde skal være kreative for at 
finde plads i samfundet.  
 
Kunstnere kan.  
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handicap i forhold til den undervisning man modtager. De fleste vil kunne sige at de har 
svært ved at følge med i Tai Chi klassen når der er 20 på holdet. 
 
Hvis jeg kun gik på arbejdet for at tjene penge betød det ikke noget hvor mange der er på 
holdet. Min opgave er at de lærer noget. Jeg har valgt hensyntagende undervisning, fordi 
jeg vil hjælpe dem der har et handicap i forhold til faget de vælger at blive undervist i.  
 
Deltagerne kender ikke de mange regler, regeringen lægger til grund for undervisningen.  
Regeringens regler ligner en skræmme kampagne, der er til for at holde folk væk.  
 
Jeg syntes bare det er lidt dumt… For når folk ikke rører sig, bliver de syge.  
Behandling koster mere end undervisning.   
 
Mit arbejde er en niche, Jeg har også valgt et fag der er svært at lære.  
Det behøver deltagerne ikke vide. Min opgave er at de lærer det uden at tænke over det.  
 
Jeg fortæller mine elever at tankerne forstyrrer indlæringen… Det lyder lidt underligt, men 
de giver mig ret. Kroppen husker, tankerne leder på afveje.  
De øvelser jeg underviser, kan meget andet end bevæge os. Der ligger hele tiden en 
dybere mening bag. Du kan se, at bare jeg skriver, kommer der sætninger vi ikke har hørt 
før. Jeg tænker det er en del af den forandring vi er i gang med.  
Vi skal virkelig være tolerante. Når vi kan læse folk, kan vi også se hvem de virkelig er. De 
er både prægede af de tanker der går dem på. Og i nogen tilfælde af en indbildning de ikke 
kan tåle at opdage de ikke kan leve op til. De er ikke den de virkelig er, fordi de er” 
forurenede” af deres egne tanker.  
Det passer meget godt med at vi skal ind til kærnen, for at finde os selv. Det lyder rigtigt.  
 
Vi skal vaske vores indre for at få det bedste ud af den vi er. 
 
Den 18. december 2002 
  
Skriver jeg i dagbogen at når du sidder overfor din Mester, eller i dyb meditation, falder 
tingene på plads. Det er ikke kun følelsen af at være i den Yogiske transmission, det er 
fornemmelsen af at alt er rigtigt. En fuldendt afslappet balance.  
Selv om alle sanser, alle dufte og smage, lys og mørke, dag og nat. Ja både skønhed og 
gru, er der, alt i et. Så hold dig til skønheden, lad være med at gå på opdagelse og afprøv 
grænser. Søg det gode som en ledetråd. Du får smæk når du forsøger at afprøve din styrke 
og det gør ondt længe efter når du troede du kunne gøre noget ved en af de svære ting der 
ikke er renset helt ud af dig. 
Du kan ikke spille Gud, du kan søge Gud.  
Hvis du tror du kan tryne en af dine plageånder i meditation, tager du fejl. Tankerne hvirvler 
op og forstærkes.  
 
Du skal kun kline, det er det eneste du skal.  
 
Hold fast i følelsen, lad den varme dig indefra. Den smelter tvivl og bekymringer, den er 
også holdepunktet hvor du planlægger hvordan du kommer videre.  
De første mange år går med at bygge dig op, du skal vænne dig til at være sammen med 
den skabende energi. Babuji kalder det:  
Konstant I hukommelse.  
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Han siger vi er hans børn, han bygger os op indefra, som gud vil have os.  
Derfra skal vi virke, vi skal gøre vores virke. Det betyder vi skal gøre vores arbejde, ud fra 
den vi er og bliver dannet til. Altså, vi skal have kontakt samtidigt. Må vi aldrig holde fri? Jo, 
vi føler os fri når vi gør det rigtigt. Det er ikke svært at glide ind i meditationen og blive helt 
opslugt. Det er svært at arbejde samtidigt. Jeg gad vist om det er derfor jeg er ”ført” til det 
arbejde jeg har nu?  
Mit arbejde nu er at praktisere Meditation i bevægelse.  
 
Jeg føler det er blevet serveret for mig. Men jeg tror nu nok at det er mig der er blevet 
tilpasset så jeg kan tåle arbejdet. Det har været en lang uddannelse at nå hertil.  
Jeg har set flere mislykkedes.  Det er faget der vælger os, ikke omvendt.  
 
Mit arbejde med blinde sendte mig og Lone Hjulmand ud i et lokalt radiostudie. Lone er ung 
og blind, de flest er ældre. Lone fortalte der var et værested for blinde, hvor hun gerne ville 
have mig til at undervise. Det blev det nu ikke til, det blev til at lave lokal radio en række 
sommereftermiddage. Jeg tror det kom sig af at vi gik forkert. Vi blev inviteret ind og de var 
søde ved os. De hørte hvad vi lavede og blev interesseret. Jo vi ville da godt give et 
interview. Det blev til et program de kaldte Ying og Yang. Der er rigtigt mange syge hjemme 
der hører lokalradio. De ringer ind og er familiære og kender radioværterne.  
Ham der tog sig af os, hed Leon Orville.  
Han er ret farveri, han har været smugler og kører på Harley Dawid son.  
Det blev sjovt, vi lavede radiogymnastik med folk der lå i sengen hjemme. Jamen vi kan jo 
ikke se hvad i laver, sagde en! Det gør ikke noget sagde Lone, jeg er blind og man kan godt 
være med alligevel. Lone var rigtig god til at fortælle, man skal være tydelig, når man ikke 
kan se. Lone ville være blevet en god radiovært, med lidt hjælp. Tom Box, vores gamle 
bokse legende ringede og sagde det er lige meget hvad i laver, bare i kan holde humøret 
lige så højt som nu. Vi lavede øjenbrynsgymnastik og det indre smil. En ringede og sagde: 
nu må i holde op, jeg får ondt af at grine. Så tager vi en slapper, en stille meditation med 
musik til. Vi lavede liggende strækøvelser og spillede klaver med tæerne. Jeg kan mærke 
det du siger, sagde en, der kommer liv i kroppen.  
 

    
 
                                                                             Lone Hjulmand og Leon Orville  
 
Man kan skaktens lave øvelser selv om man har mistet førligheden.  
Det var godt at prøve at lave radio transmitterede indre øvelser. Man kan tale folk i ”trense” 
man kan lave en slags velvære hypnose. Det virker, det er ikke kun radiotransmission det 
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er også Yogis transmission. Det behøver ingen vide. Jeg kan godt lave mere af det, men 
andre skal anbefale det. Jeg kan ikke anbefale mig selv.  
Jeg kan sige ideen er god og at den vil, kunne gavne samfundet.  
Det er ikke nyt at lave radiogymnastik. Det er nyt det er indre meditationsøvelser der bliver 
transmitteret. Jeg kan se muligheder vi ikke er nået til endnu.  
Spørg du dem der var med, vil de sige: Vi fik det så godt, uden rigtig at vide hvordan? Jeg 
tror de fleste vil sige det var af at grine, morskaben gjorde det. Verden er ikke klar til at 
forstå der kan sendes den form for velvære ud i æteren. Det er måden det bliver gjort på.  
Jeg kan se en udsendels, eller hører på en optagelse om der er Yogis overførelse.  
Nogen rammer magien uden at vide det. Andre er sande Mestre.  
Du aner ikke hvornår magien bruger dig.    
Men et kan jeg sige med sikkerhed, hvis du går efter at lære at mediterer, vil det ske.  
 
Den 12. marts 2003  
 
Tænkende mennesker har svært ved at finde metoden.  
Du er for klog til at meditere, der er for mange tanker. 
Forestil dig du er en tankeløs tåbe… Hvis glasset er fyldt med tanker, der mangler svar og 
de forstærker hinanden, er der ikke plads til andet. Tankerne skal afløses af rutiner, intuitive 
reflekser og masser af teknikker der passer på dig. Når du har brug for dine reflekser, er 
der ikke tid til at tænke over handlingen, du skal reagere i nuet.  
Det er hvad Tai Chi lærer dig.  
 
Alt det der gør mig til en god lærer, er det spor jeg har fulgt.  
Jeg har arbejdet med mange forskellige mennesker, for at lærer de forskellige typer og 
holdninger kende. Jeg skal kunne rumme dem alle.  
 
Nu arbejder jeg med at overfører kroppens sprog, til nogen der ikke har forståelse for de 
helt rigtige bevægelser. Det er jo hvad genoptræning går ud på.  
 
Før var det sproget, eller mere, attituder, smiger og charme og venlighed. Alt det der gør 
det behageligt for en gæst. En faglig viden og kunnen, det rigtige tøj, en svag barbersprit 
ikke for prangende. Jeg gik ikke med ur, jeg brugte ikke en Dupont lighter. Pæn og høflig 
behandling, med øje for hvad gæsten har brug for, helst før de selv ved det, så de ikke skal 
vente. Du må ikke være dum, du må ikke være dominerende. kun tjenende.  
”Det minder om en Konkubine uddannelse”.  
Sådan var mit liv som Bartender og opvarter på de store passerser både og hoteller.  
Her blev den rigtige mand eller kvinde, valgt til det rigtige bord. Jeg er tit blevet valgt af 
banket chefen, fordi den der betalte festen, ikke ville have ”gamle fordrukne tjenere”.  
Jeg har bedt en kollega overtage et bord, fordi han er meget bedre til Tysk end mig.  
Og derved kan yde en bedre betjening.  
  
Der er ingen forskelsbehandling? Jo det er der i høj grad, på den gode måde. De gode 
bliver valgt. Er man god kan man stille krav. På Sheraton ringede banketten kun efter mig til 
gode job. Det forpligtiger også.  
 
Når man siger vi er lige, er det for at opdrage dem der ikke er det.   
 
Jeg vil ikke se dig tale ned til nogen. Jeg vil kun se dig hjælpe nogen.  
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De blinde hænger nogle gange tæt på min krop for at jeg kan overføre bevægelsen.  
Andre gange er det en let hånd der mærker talje drejet. Bare du lægger en hånd på mit 
bryst, kan du mærke synket i kroppen. Det kan ikke beskrives med ord, kun ved at mærke.  
Det er ikke en normal måde at undervise Tai Chi på.  
Det er svært for mig helt at sige hvordan jeg har udviklet metoden. Det er kommet til mig lidt 
efter lidt. Som en speciel blanding af dem jeg ville gøre noget særlige for.. Jeg bruger 
detaljer fra de Tai Chi og meditations kurser jeg har været på.  
De blinde lærte mig at jeg skulle sige nøjagtigt hvad jeg gjorde, derved fik jeg et tydeligere 
sprog. Der gjorde jeg kunne vejlede samtidige med jeg gjorde bevægelsen. Det lyder meget 
almindeligt, men der er mere i det. Transmissionen af bevægelsen overføres til eleven.  
 
Jeg underviste en Kinesisk balletdanser der ville lære formen hurtigt.  
Jeg lærte af hendes disciplin og gentagelser, hun trænede som det var et danseparti hun 
skulle kunne udenad. Den passage tager vi om til den sidder der.  
For hende var det rækkefølgen i en koreografi. 
  
For andre var det langt alvorligere.  
Det var et spørgsmål om liv og død. 
  
En sagde:  
Det du lærte os, reddede mit liv.  
Hun var helt væk, så kæmpede hun sig tilbage ved at mærke fødderne, mærke hænderne, 
mærke toppen af hovedet og mærke centeret. Hun kunne huske og genkalde det vi havde 
trænet og gjorde det i i tankerne, som mental træning. Hun sagde hun kunne mærke livet 
strømme tilbage i hende. Det var Helga Menild, Gudruns søster.  
 

   
Ove og Helga de er over 80. Helga er lille søster til Gudrund.  
 
Helga var min ven Torben Bremann s pædagog.  
Ove og Helga havde været fra hinanden og fandt sammen. Helga flyttede ned til ham på 
Bogø. Ove og Helga var med på sommerlejr flere gange. Helga er helt bestemt en magtfuld 
politisk forkvinde. Tingbjerg har æren af den første og største byggelejeplads i København. 
Hun uddannede mange pædagoger. Hun ”uddannede” også mig, vi havde det godt 
sammen, selv om hun er mere kontant end de fleste syntes om. Hun vidste hvad jeg ville 
og var enig med målsætningen. Jeg ville ikke have støtte fra kommunen, selv om vi kunne. 
Vi gør det alene, så har vi et fristed. Vi bliver bundet på hænder og fødder hvis det skal gå 
igennem forvaltningen. Når der ikke er nogen der skal tjene på det, er det billigt for alle. 
Hvem står for det? Det gør vi alle. Det er ikke en gang en forening, som Danmark er så 
kendt for. Vi er bare enige om at mødes. Gå ud og spise og tage på skovtur og sommerlejr 

Helga er den pædagog der i 70erne fik 
Børne pædagoger på folks læber.  
De begyndte at få en ordentlig løn. 
Hun er hele Tingbjergs ”mor” fra dengang 
og til hun gik på pension.  
Efter hun kom sig, flyttede hun sammen 
med sin mand Ove.  
Billedet er fra Hong Cheng hvor vi spiser 
en gang om året. 
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sammen. Helga ved om nogen, at hvis det skulle lønnes af kommunen, ville det blive dyrt. 
Kommunens apparat ville smadre det vi har i gang.  
Det er nemmere at holde sig indenfor rammerne af god service, når man holder ”støjen” 
ude. Det er helt rigtigt jeg skal spille sammen med kommunen, men der hvor det gælder 
mine elever, tager jeg over. Fordi kommunekontoret, er for langt fra der hvor 
undervisningen foregår. De blander sig heller ikke i hvad vi gør i fritiden. Sådan virker det 
Danske system. Det er en administrativ nødvendighed, i mit lønnede arbejdsliv. Jeg gør 
mig ikke uvenner med administratorerne. De fleste kan se jeg gør et godt arbejde.  
Det passer bare ikke ind i rammerne.  
 
Jeg vil ikke bryde med samfundet. Jeg vil ikke bryde med nogen som helst.  
 
Det er ikke nødvendigt at bebrejde nogen, vi gør hvad andre gør uden at lægge noget 
særligt i det. Man skal bare ikke blande fritid og arbejde sammen. Det vi gør i fritiden, er 
fritid.  
 
Den 31. januar 2003  
 
Det er Kinesisk nytår, Gedens år. Vi går ud og spise, ikke fordi vi føler os bundet af den 
Kinesiske tradition. Vi vil bare gerne mødes i den mørke tid. Vi venter til weekenden efter 
der er fejret Kinesisk nytår, der er det meget nemmere at få at få bord. Vi er mange, 30 – 40 
stykker, så kineseren bliver glad for at få os ugen efter. Jeg ringer og siger hvor mange vi 
er. De afregner selv for det de har spist og drukket.  
Der er ingen styring, ud over en invitation. Der deltager elever fra de hold jeg har og også 
nogen der ikke er på hold mere. Vi er mere end dem der går til træning, her er plads til 
venner og samlevere. Der er et stort netværk. Det er vigtigere at folk får lov til at tale 
sammen, end at hører på mig. Det sker jeg laver en lille opvisning, som et festligt indslag.  
Jeg går også rundt og hilser på hver enkelt.  
 
Den 2. februar 2003  
 
Det er Lalaji s fødselsdag.  
Der var transmission af en særlig karakter. Det var et budskab om hvorfor Babuji var så 
glad for Lalaji. Jeg mærkede kraftig transmission kl. 00,30 som en indbydelse til at sidde 
med. Jeg så flere jeg kender i kredsen: Babuji og Sister lyste og hendes søster Kæsar og 
bror PD, bemærkede jeg. Invitationen var en overførelse der lod os vide at den energi Lalaji 
fik kontakt med, gjorde det muligt for Babuji at komme igennem til os. Det blev vist så det 
var klart for deltagerne at forbindelsen er den vigtige del. Lalaji og dem bag ham, 
fornemmede jeg… Ville gøre det tydeligt at det også var et budskabet om at han ikke kunne 
gøre det uden vi alle var en del af sammenhængen. Nu er vi også en del af den viden der 
skal videregives. Hvor mange Ander der var med, ved jeg ikke. Det er som i en biograf, 
man fokuserer på filmen og fornemmer salen er fyldt.  
 
Jeg er glad for oplevelsen.  
 
Jeg kender ikke ret mange Tai Chi folk der er abhyasie, jeg tror det kommer.  
Lige som fysioterapeuter vil lære Tai Chi. Øvelserne breder sig ind i samfundet.   
 
Jeg blev glad for Tai Chi fra første bevægelse. Det er jo meditation!  
Det var der ikke så mange der talte om på holdet, så jeg holdt inde med min vurdering.  
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Det var Marianne der tog mig med til Tai Chi. Vi skulle gå til noget sammen, hun havde 
været på aftenkursus i Tai Chi og syntes jeg skulle prøve. Det var et godt valg, jeg har 
trænet det siden.  
 
Jeg har brugt Babuji, ved at bede ham lave øvelsen for mig, inden i mig. Teknikken er at 
træde tilbage og give ham plads. Det er en meditations teknik der dæmper tankerne.  
  
Efter 7 år ved man om man bliver god til Tai Chi?  Efter 7 år havde jeg mine egne hold.  
Michael Pedersen regner meget på hvad der kan betale sig. Jeg svarer ham når han 
spørger. Du har jo flere elever end Arnkjell? Det havde han regnet ud… Sommerlejren giver 
også mere, fordi du kun har 5 dage. Regnestykkerne kører i hovedet på ham.  
Jeg ser ham bruge alt for meget tid på at snyde sig udenom arbejde og skat. Han laver en 
forsikring der sikrer ham tabt arbejdes fortjeneste. Han spekulerer som en gal på hvordan 
han kan tjene nok til at komme til Kina. Susanne Bjertrup siger han har viet sit liv til at 
komme lettest mulig til det han vil.  
Michael og jeg har kendt hinanden i den tid jeg brugte på omskoling. Nu ser han det kører 
for mig, det vil han også. Kom og vær med, jeg viser dig hvad vi laver. Vi laver den ene 
aftale efter den anden, det kniber for ham at komme. Han er god når det gælder computere, 
her bruger jeg timer på at sidde ved siden af og se hvor dygtig han er.  
Han har været i lytteposten i militæret så han bruger meget tid på at lytte. Hvad skal det 
bruges til? Han ser på mig som jeg ingenting forstår… ja hvad skal du bruge signaler fra 
rummet til? Alle hans computere kører, hans hjem er et computerværksted. Sådan kan man 
ikke bo, sagde jeg til ham. Kan du ikke bare holde et værelse roligtog ,fri fra skrammel. Han 
elsker at sidde i sin rodebutik. Vi drikker te af små kopper… Kinesisk te. Det er ikke min kop 
te, men jeg er høflig og drikker te. Jeg prøver også hjemme, men skal jeg have en god kop 
te, skal Marianne lave den. Hjemme hos hende havde de te tradition som i England. Den 
tradition har de fra hendes mor, der er fra Færøerne, Vi drikker te fra Perch i Kronprinsens 
gade. I Indien kan jeg godt lide Chai te. Det er vel meget almindeligt at blive præger af Tai 
Chi vennernes hang til Kinesisk te. Nogen går meget op i at være Kinesiske.  
Michael forsyner vennerne med både Te og computere, undtagen Christian, han bruger 
Mac, den holder… Marianne synters Michael er sød og hjælpsom, hun syntes også han er 
verdens kedeligste menneske. Så hver gang der er computer problemer vil hun helse have 
jeg kører ud til ham. 
 
Andre lykkedes med at blive lærere.  
Christian Davis er på en produktionsskole der underviser unge i af lave film.  
Brug mine hold og sommerlejren til prøveoptagelser, sagde jeg. Det gjorde han, jeg skulle 
vende, mig til at det ikke var sikkert der kom noget ud af det.  
Undervisningsvideoen er rigtig god.  
De andre optagelser blev ikke til noget. Jo træning for de unge mennesker.  
 
Mit håb var at noget af det jeg laver ville havne i stuerne hos folk.  
Det undrede mig at ingen andre havde samme lyst til at udbrede kendskabet til øvelserne. 
Der var folk nok omkring mig der kunne gøre meget mere.  
Problemet er at hvis jeg beder dem om at gøre noget, ser det ud som om jeg er grådig… 
Og det er jeg ikke, det er en gave.  
Hvis jeg kunne få lov til at stå på de danske Tv-stationer, ville det gå stærkt med at få folk til 
at mediterer og lave øvelser.  
Sådan skulle det ikke være, der er en lille interesse, resultatet er skuffende.  
Der var en forud indtaget opfattelse, hos dem der lavede programmerne.  
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De fik et andet budskab ud, end det jeg arbejder med. Jeg sagde ja til deres, men regnede 
ikke med noget. De vidste intet om det jeg lavede, de ville heller ikke vide noget. Det var 
håbløst.  
 
Axel Hagedorn var god til at fange stemningen. De andre der kom fra lokal-tv, kunne ikke 
det samme som ham. Jeg lod det ligge og passede mine hold.  
 
 
Den 29. februar 2003  
 
Der er andre der ser mit arbejde som nyttigt.  
Ella Groth kunne mærke øvelserne hjalp hende. Hun har Kohl, lungerne svigter. Hun er 
også organisator. Hun førte mig sammen med blinde centeret i Thors gade på Nørrebro. 
Det har været hendes arbejde at løse problemer. Hun er med i råd og bestyrelser. Hun er 
enig i at kendskabet skal udbredes. Jeg lytter til hende, jeg lytter til mange.  
Om sommeren når sæsonen er lukket, stiller jeg op hvor jeg kan gøre arbejdet synligt.  
Hvis jeg skal inviteres af kultur og fritid, skal jeg repræsentere en forening. Jeg er Kinesisk 
gymnastik kreds. Du er ikke registreret! I ved da hvem jeg er? Ja, men der skal være en 
forening bag, en skole. ”Jeg er skolen i skolen”. Dem jeg arbejder for ved ikke hvad jeg 
laver, de ved bare det trækker elever. Jeg får også lov til at være med, men det er noget 
rod når de henvender sig til de skoler jeg arbejder for. For de aner ikke hvad jeg har gang i.  
De er slet ikke på sporet, umulige at råbe op. De har deres, jeg har mit.  
 
Min plan, min plan er klar og tydelig:  
 
Den overordnede plan er at jeg skal vække kimen i hjertet på så mange som muligt.  
Derved vokser den person frem som de virkelig er. Det er den eneste der kan samarbejde 
med naturen. Det tager 40 år før det går rigtigt op for personen, når det går hurtigt, så dem 
jeg arbejdermed dør inden. Det gør ikke så meget, de fortsætter i neste liv.  
Tiden er uendelig så vi har god tid.  
 
Det kan man jo ikke skrive i en formålsparagraf…  
 
Hvis jeg skal uddybe hvorfra jeg ved det? Vil det være som i legendernes tid. Film fra 1994 
af Edward Zwick. Den der hører stemmen inden i, vil enten blive skør eller blive en legende.  
Ingen af dele kan jeg skrive.  
 

    
Jeg ved ikke om jeg er modvillig, eller villig. Ella sige vi kan oprette en forening, du har så 
mange elever at du langt opfylder medlemstallet. Der er det ved de’ damer der har arbejdet 

 
Lis Zwick og Ella Groth laver stående 
meditation.  
Lis stående og Ella siddende.  
Hvis jeg er skør, er vi mange.  
Medens kimen arbejder, får vi ro inden i.  
 
Uanset hvor langt vi er kommet, vil vi dø 
med et smil på læben. 
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for kommunen at de tænker i kommunale baner. Jeg ser bindinger hvor de ser muligheder. 
Du har aldrig haft brug for en skole, du har selv skaffet dig elever.  
Hvorfor skulle du så ikke oprette din egen skole?  
Mit mål er at få det jeg laver ind i sundhedssystemet. Og jeg syntes det lykkedes, se hvor 
mange der vil det samme. Sundhed er rykket ind i de røgfyldte banko lokaler.  
Politikken er ændret.  
 
Vi opretter en forening og vi nedlægger den igen.  
De krav jeg så ville komme… kom. Kultur og fritidsforvaltningen bad mig stille op på Islands 
Brygge med et opvisningshold. Det er flot, at vise Tai Chi, sagde de.  
Der kommer mange mennesker, det vil være en god reklame, for dem…  
De tænkte en 30 – 40 stykker i shorts og trikot… ville være pænt, det er jo sommer.  
Det gør vi ikke!  
Jamen så kan du ikke få forenings tilskud. Jeg tror ikke i helt har forstået hvad jeg laver.  
 
Tsk. tsk. tsk. Ingen undskyldning, spejderne og kajakroerne kommer også. Jamen jeg 
underviser folk der prøver at skjule deres handicap. Det var dog noget mærkeligt noget at 
sige. Der er også linedans. Jeg stiller mig gerne selv offentligt frem, men jeg stiller ikke 
mine elever offentligt til skue! Du er jo ikke en gruppe, vi skal bruge en gruppe.  
Jeg kan ikke gå hjem og sige til mine elever at de skal stille op til opvisning, ellers bliver vi 
nedlagt som forening. Jeg kan nedlægge foreningen og fortsætte som hidtil.  
 
Der var også noget andet der viste sit grimme ansigt i foreningen. Bestyrelsen ville 
bestemme hvad jeg skulle have i løn. Jeg skifter ikke fra mine overenskomst lønnede job.  
 

   
 
Jeg kan tage jobbene med over i foreningen. Ellers er der ingen medlemmer i forening.  
Kvitteringen for at være med i foreningen var en T-shirt.  
 
Gymnastikkredsen skulle holde bestyrelsesmøde hos Ella, troede jeg… det var godt jeg 
kom, hun kunne ikke få luft. Hun bor i en meget stor lejlighed med elevator, på Krismas 
Møllers Plads. Det har noget med hendes arbejdsliv og position at gøre.  
Hvad hjælper en stor lækker lejlighed når man er ved at kvæles.  
Ella har stor modstand mod Indiske Guruer. Nu har en af dem reddet hendes liv.  
Sid stille med lukkede øjne.  
Fordi hun har tillid til mig, gør hun som jeg siger.  
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Jeg bad Babuji hjælpe hende, pulsen faldt og vejrtrækningen blev normal.  
Det er ikke nemt at få hende til at falde til ro. Hun er teoretiker, hun læser om de øvelser vi 
laver. Den praktiske del er ikke så meget med. Det var godt jeg kom, hun havde stået stille 
det meste af dagen og ventet på så meget ilt i vejrtrækning at hun kunne bevæge sig 
Jeg tænker at de mange forhandlinger i hendes tidligere arbejde gjorde der opstod 
spændinger. Hun holdt vejret når hun var nødt til at afvise. Det er blevet en vane, der lukker 
ilt tilføjelsen til lungerne.   
Årsagerne kommer frem.   
Ellas temperament lavede blokkeringer. Hun døde af et raseri anfald.  
 
Hun døde nogle år senere af et ”raserianfald”. Ja det er ikke så pænt at sige. Vrede plager 
mange. Havde jeg bare fortalt hende at det er en del af helgendyderne at blive vred på 
uretfærdighed, ville det have hjulpet hende? Vi har ikke kendt hinanden længe nok til at 
kimen er vokset, så hun selv kan meditere, kun 5 år. Men nu ville hun gerne have jeg 
klinede hende. Der er en anden på holdet med lunge problemer. Hun siger at meditationen 
hjælper. Jeg gør det en lærer gør når han mediterer med sine elever.  
 
Foreningen blev ophævet, de midler der var tilbage, blev brugt til at oprette en hjemmeside.  
På den måde levede ”kinesisk gymnastik kreds” videre, som intet var hændt. 
www.kinesiskgymnastil.dk  
 
Jeg føler jeg skal skrive det. 
Natten mellem den 25. og 25. februar blev jeg vækket af et mareridt. Jeg blev angrebet 
med kniv. Jeg spjættede voldsomt i forsøget på at forsvare mig. Jeg forsøgte at se min 
modstander. Jeg var blevet stukket men der var ikke noget blod. Omridset af en ung mand 
med hætte, jeg kunne mærke han havde lyst til at flænse og ødelægge. Jeg jagede ham 
væk. Om morgenen var der stukket hul på et dæk, jeg skiftede hjul og afleverede det 
punkterede til lapning.  
Har jeg fjender…? Misundelse…?  
 
Dem der ikke kan få det til at fungerer, hader at se andre rejse sig…  
 
Den 5. februar 2003  
 
Jeg gav Sune hans første sitting.  
Han er også søgende, han har 2 små børn, en baby dreng og en pige på 3 år. Hans kone 
Sofie mødte Babuji da hun var 7 år. Sofie var en af børnene på Ehlersvej i Hellerup, da 
Babuji var her i 1976. Det hun husker om Babuji, var hans skønhed. Han var så smuk, siger 
hun, skønheden strålede ud af ham. Hun husker også en anden følelse, jeg selv havde.  
De er som rovdyr om ham. De klemmer ham, det gør ondt at se begæret kræve noget af 
ham, de ikke er i stand til at modtage. De hører ikke hvad han siger, de vil bare have.  
Sofie sad med sit spædbarn i armene. 
Vi sad i en sofa der gik far væg til væg, 6 x 3 m. det gav 70-er stemning. Det er de vokset 
op i. Vi havde fælles hukommelse om følelse og stemning.  
Sune har en voldsom energi. Han er stærk.  
Der er så meget power i ham, jeg er glad for han søger Gud.  
Sune har mange tanker, han ved ikke han skal gøre sig fri af dem. Lag på lag som klistret 
maling, nye indtryk han har svært ved at slippe. Pranaen lyste ham op 2 gange medens vi 
sad. Han sender ”skidt” ud foran sig. Der er meget at arbejde med. Jeg skal dæmpe min 
stråle så han ikke mærker jeg kliner ham.  

http://www.kinesiskgymnastil.dk/
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Sune er mindet om Babuji både af Sofie og mig og en der hedder Klaus, han er kirketjener i 
kirken ved Sunes bopæl. De har lært hinanden at kende. Klaus er abhyasie, han har lige 
besøgt Sister i Lucknow. Klaus er min ven, en rigtig Babuji elsker. Jeg vil bede Sune 
meditere med Klaus.  
 
Den 10. februar  
 
Der sker store forandringer.  
Vi er blevet bedt om at skriv fra 2002 til 2005. Skriv dine iagttagelser.  
 
Det gør jeg.  
Om onsdagen er jeg i et center på Amagerbrogade kl.12,30 det er altid godt vejr, lige meget 
hvad tid på året. De sidste mange år har jeg mediteret med Birthe onsdag kl.10, derefter ud 
og undervise. Centerlederen, Jannis, bad om at få lov til at sidde og meditere lidt.  
Jeg lovede dem et billede af Babuji.  
 

 
  
Det vi gør og har gjort kan ikke tages fra os.  
Vi ved ikke om vi handler rigtigt i øjeblikket? … Jeg syntes nu samvittigheden gør 
opmærksom på om der er noget galt.  
 
 
 
Den 10. marts 2003  
 
Verden er ude for store omvæltninger.  
Lige nu er der så åbent der kan være til det ultimative. Stadet over Gud regionen.  

Se det er Viggos far, sagde Jennis.  
De stæder jeg arbejder, efterlader jeg billeder 
af Babuji. 
De prøver at lave håndstilling som Babuji,  
Det er svært, senerne er for korte.  
 
Jennis afløser Kirsten Zwick, der er søster til 
Lis. De gør et godt arbejde. Det var Kirsten 
der ville have mig i sit center. Vi er sammen 
om flere ting. Vi holder skovtur i 
kolonihaveforeningen Rosen på 
kløvermarken.  Kirsten hørte om mig, hun 
samler folk om sig, hun er med i kunstner 
kollektiver Dragabygden. Gennem sin søster 
lis, der er gift med Jørgen Nas.  
 
Farverige personer finder mig og laver 
venskab.  
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Det er svært at beskrive måden vi bliver brugt på. ”Vi”, der er flere, hvor mange ved jeg 
ikke. Når han har fundet dig i en verden med så mange og han holder forbindelsen.  
Har du en mening med livet, du søger ikke at blive forenet med et højere stade.  
Du arbejder allerede med at løfte stadet vi er på.  
 
Stormagterne skjuler hensigterne alle kan se.  
Det handler om magt, magt over resurser. Der er ikke krig fordi, folk vil have krig.  
Der bliver skabt krig, for at få magt. Ondskaben er gennemskuelig, pressen kører rundt 
med det der sælger bedst. Frygt laver oprustning, der tvinger os til at købe våben.  
 
Kunne de bare lave et fredeligt rum program i stedet. Det vil gavne teknologien.  
Jeg vil hellere have der bliver forsket i de signaler og bølgelængder der altid har været her.  
Det der er imellem alt det vi ser og det der er udover det vi forstår.  
 
Når der bliver planlagt at lande på Mars, udvikler vi meget tydelige og nøjagtige 
måleinstrumenter. Når der skal køre en bil rundt deroppe, bliver det ikke på brændstof, men 
på solens energi. Fremskridtet er I forskning. Når de skal lande fartøjer, bliver der udviklet 
en meget stærk og meget tynd faldskærm. Alt sammen kan bruges til at overleve, også på 
Jorden. Så vi overlever. Jorden skal nok klare den, når den er af med de tåber der ikke kan 
se de er skyld i alle ødelæggelserne.  
 
Vi har titanium der blev brugt i varmeskjoldet ved Månelandingen. Det er meget let og 
meget stærkt, det er perfekt til knogle implantater, fordi det vokser sammen med knoglen. 
Det bliver dog ikke brugt, fordi der er billigere løsninger. Og det er de samme der vil have 
krig, der bestemmer. Der er masser af titanium, men Russerne vil hellere bygge lette 
bombefly, end dele ud af deres forekomster. Amerikanerne bruger det kun i dyre biler.  
Selv om du beder om titanium, som man beder om en guldtand hos tandlægen. Kan det 
ikke lade sig gøre. Briller kan lade sig gøre. Jeg har et par fra Pouel Stig design. Jeg 
reagerer på nikkel. Titanium er natur og giver ikke allergi, det er yderst behageligt som 
brillestel.  
 
Frygt og ondskab og utryghed.  
Det var som naturen sagde fra overfor den negative summen der voksede.  
Det skete natten mellem fredag og lørdag. Spændingerne der opstod af dårlige tanker, blev 
trukket ind i en spiral der tilintetgjorde dem. Det skete i en eksplosion, der gav genlyd i 
underbevidstheden. Braget fik mig til at åbne øjnene et kort øjeblik. Jeg sad i meditation.  
Freden genfandt sig, efter braget var der en sitrende venten. Jeg fløj ud i det store rum for 
at se hvor det kom fra? Det var ikke i mig den opstod, der var et ekko tæt på. Trykbølgen 
blev afdæmpet i mig. Jeg var både universet og den lille prik, på en gang. Du kan trække 
dig sammen og du kan brede dig ud. Når du er lille, kan du flyve rundt, den åndelige verden 
er noget helt andet end udenfor. Du er der hvor du vil hen, eller bliver ført hen af ham du 
altid er sammen med. Din Engel, din hjælper, din Babuji. 
 
Fordi jeg blev bedt om at skrive iagttagelser. Skriver jeg også underlige ting. Lige nu forstår 
jeg det ikke, jeg tror viden modnes, tidsmæssig forskudt, fra det sker til det opfattes. Det 
giver mening, for dem der skriver dagbog… Vi er i den samme fælles hukommelse.  
Fra jeg skriver til 20 år efter hvor jeg renskriver, er der sket stor udvikling. Der er en mere 
dæmpet tone på det spirituelle plan. Folk har haft tid til at tænke over tingene.   
 
Ud af ”en” blev alting til.  
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Han blev nød, til at dele sig for at altet ikke skulle fortætte sig om ham. Han er i alle, I al 
natur, selv I sten. Derfor har vi alle noget af forståelsen i os. Derfor kan den lille prik af 
forståelse bevæge sig i alle retninger og udvide sig og trække sig sammen.  
Vi begynder at forstå naturen. Den opstår og den trækker sig tilbage. Nu vil den ændre sig 
fordi kimen tættest på midten er åben. Det er ikke sikkert det holder på i længere tid. Netop 
fordi naturen åbner og lukker. Dvale tiden er også tid. Jeg skriver fordi forudsigelsen beder 
mig gøre det. Det er så underligt, jeg gør det alligevel.  
 
Nu skal du tænke på at jeg ikke har gået på universitetet, jeg er ikke blevet præget af deres 
forudindtaget viden. Jeg er som naturen har frembrakt mig. Viden er kommet til mig fordi 
jeg længtes efter viden.  
 
Derfor ser jeg og kan jeg noget der ikke bliver undervist, ny viden siver ind i samfundet af 
mange kanaler. Når det havner på universiteter, er det stivnet fortid. Så er det noget vi kan 
læse om. I stedet for at gøre det. Det er fint nok, det er inspiration, det sidste der bliver 
gjort, er at der bliver skrevet om det… så de kloge kan forstå det. Genopdage det og grave i 
jorden efter det, fortiden efterlod. Det er ikke hånligt ment. 
 
Det er natur.  
Ruten er fra: 
Kimen til udviklingen til fortællingen og til forståelsen.  
Jeg kan fortsætte med længslen… For hold kæft hvor jeg længtes. Vi er langtfra færdige, vi 
er på vej og jeg bliver her og ser udviklingen. Selv Guderne står på nakken af hinanden og 
holder øje med hvordan vi klare den.  
Det er en historie der bliver bedre og bedre.  
 
Jo der skal slibes masser af kanter og trædes mange spidser ned.  
 
Mit arbejde baner vejen.  
 
Den 12. marts 2003  
 
Billedet er ikke klart, det kan det ikke være når vi fjerner os fra noget vi vil gøre os fri af.  
Vi har ikke vænnet os til det stade vi er kommet til. Dele af os hænger tilbage som tråde af 
spind, i erindringen. Vi ved godt hvad vi søger, men vi er der ikke helt, vi ved godt det tager 
tid og vi vil give det den tid der skal til.  
 
Så sker det vi bliver brugt af den helhed vi forsøger at blive et med.  
Døren mellem det spirituelle og den materielle verden åbnes.  
 
En af mine elever spår med Tarok lort. Det har hun ikke altid gjort, hun er 
antikvitetshandler. Men synet svigter og hun har afviklet forretningen. Hun savner de store 
messer sammen med gamle venner. Derfor fandt hun på hun kunne tage med som 
spåkone, nej sandhedssiger, rettede hun mig. Hun tror så meget på magien til at hun vil 
meditere med mig, på distancen, inden hun tager afsted. Hun ville have så meget af Babuji 
i sig som muligt, med til messen i Jylland.   
Vi havde forberedt os jeg laverer visitkort til hende og printede et billede af Babuji.  
Jonni, skulle der stå, du hedder da Conni!  
Ja men hendes venner kalder hende Jonni.  
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Hun sagde hun blev ført på vinger hele vejen. Hendes stade var på den helt rigtige plads, 
hun bredte en velour dug ud på et bord med to stole. Hun lagde billedet af Babuji på bordet 
og en tallerken. Ingen pris. Visitkort i en lille holder. Der var en stolerække lidt derfra med 
en palme. Hun var væk fra støj, en meditativ atmosfære lukkede sig om hende. Hun havde 
de kunder hun ville, nogen genkendte Babuji, andre spurgte hvem han er? Han er min 
lærer, sagde hun. Hun tog sig tid til at tale med vennerne.  
 

      
Inge Ørum og Conni  
 
Der var mange der ville være med, vi lånte centeret i Lyongade til møder.  
Som jeg skrev tidligere: Jeg kunne mærke at nogen forventede at få noget af mig.  
De fik da ikke noget for at gå til møder, hvorfor skulle jeg så have noget for at undervise?  
Jeg skaffer selv min løn, i kan gøre det samme.  
Jeg ved ikke om nogen troede at foreningen ville give dem arbejde?  
Jeg ved bare at nogen ville have noget ud af foreningen.    
Jeg forsøgte virkeligt at få dem til at samle deres egne elever. I kan ikke oprette et hold før i 
har elever. I skal have en målsætning, et program, i skal skrive om jer selv.  
Gør det i er gode til.  
 
Forventningen er at når jeg lykkedes, kan de også lykkedes med deres. Det er meget få det 
lykkedes for.  
 
Jeg gør alt hvad jeg kan for at skabe håb, til de unge omkring mig. De fleste ældre er 
færdige med deres karriere, de vil bare have det godt og være fri for smerter. Fælleskabet 
er også vigtigt og det er unikt fordi det er blandet herkomst og alder. Det giver nogen 
mulighed for at dyrke deres behov for at hjælpe andre.  
Michael Madsen er blind, han har aldrig haft så mange damer randende der vil hjælpe ham. 
Han er heldigvis glad for selskab, men det kan tage overhånd, han har også en kone.  
Og han får i forvejen den hjælp han har brug for.  
 
Nogen finder en at tage sig af, når begge er enige om ikke at udnytte, er alt godt.  
Jeg passer på dem der passer på hinanden, uden at blande mig, hvis det kører.  
 
En frivillig hjælper i Borgergade, faldt for Grethe Schmidt. Grethe har en stor lejlighed, hun 
har været dameskrædder. Hun har stadig skrædderiet, i lejligheden over, der er en flot 
trappe op. Forestil dig to herskabslejligheder slået sammen, oven på hinanden.  
Det er det jeg mener med blandet herkomst. Det har ikke noget med at arbejde og penge at 
gøre. Jeg har bøsse venner der syer kjoler til kunstnere, de sidder natten lang og syr 
pailletter og rinsten på med hånden. Medens andre har haft et liv som plejeassistenter til en 
ussel løn.    

 
Conni gav mig et ciseleret Kinesisk 
fad. Hun har meget og hun tjente 
mere på messen end hvis hun havde 
solgt antikviteter.  
Vi var sammen nogle år. det blev for 
langt for hende at være med. Hun bor 
i Holte og synet blev svagere. 
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                   Grethe Schmidt og hjælper.       Inger Lund og Grethe Pedersen  
 
Grete Pedersen er en af dem jeg holder mest af, fordi hun er stille og ydmyg.  
Hun kom nedslidt og alene. Der gik lang tid før hun åbnede sig. Hende vil jeg gerne fortælle 
mere om, fordi hun nyder at være sammen med os, vi betyder så meget for hende.  
Hun elsker Jazz… hendes venner er Inger lund og søstrene Menild, de var så smukke da 
de var helt unge, siger hun. Inger Lund bor på Sydhavns tippen.  
Da endelig Grethe fortalte, var det om Folkets Hus. Det var fristedet for enlige som hende. 
Hun havde sin søn Jens Peder med, han var ked af at hedde Peder… Peter, skulle det 
være, så hun kaldte ham Jens Peter. Han voksede op med provobevægelsen, han havde 
hanekam. Provoerne kom i Folkets Hus og i ungdomshuset på Jagtvejen. Senere blev han 
skibsredder og sejler forsyninger til olieplatforme i golfen. Grethe fortalte hun kom i Jazz 
klubben, hun nyder at sidde og lytte i ubemærkethed. De fandt på at lave lodtrækning om 
en halv flaske snaps på garderobenummeret. Det gjorde hende skrækslagen, for at vinde, 
for så skulle hun op på senen. Det kunne hun ikke, hun havde lampefeber. Hun gik der hen 
uden overtøj.       
 
 
Det gik nu som Sister sagde:  
Dem der svinger godt sammen, finder hinanden i små grupper. Jeg får altid besked hvis der 
er noget der skal siges eller gøres. Jeg må ikke blive for familier og samtidigt skal jeg skabe 
tryghed og relationer. Jeg beder andre om at være kontaktpersoner. Jeg opfanger også 
signaler og bliver advaret. Ligesom jeg passer på andre, bliver der passet på mig. I skal 
forstå et liv med Gud, giver mere end at leve uden. Din søgen bliver gengældt, du bliver 
hjulpet med de opgaver du gør for andre. Lige som du ikke skal regne med at blive hjulpet i 
selviske handlinger.   
 
Det er derfor jeg skriver om dem der tydeligt gør det for egen vinding.  
 
Den 17. april 2003  
 
Kan spirituelle mennesker have det sjovt?  
Ja hylende grinagtigt. Man kan grine af sig selv og man kan grine af dem man elsker.  
De ser ikke selv deres blinde vinkler. Det de ikke har lært…, findes ikke, før bagefter.  
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Den første tur til Indien lyttede jeg til Birthe og Elsebeth. Nej, nej, du skal ikke hæve penge 
hjemmefra, vi veksler i lufthavnen i Dehli. Der stod en flok ”tyveknægte” og tjente på at 
veksle. Det her er ikke en bank, sagde jeg! Det er et korrupt land der viser at bestikkelse og 
sort veksling er accepteret. Det mindede om Polen. De snød os ikke groft, men de snød. 
Det gør den Indiske stat også, både i banker og i butikker. De forlanger lidt mere end den 
fastsatte kurs. De er åbenbart vant til at folk er uoplyste, eller det er helt normalt for dem at 
der svindles. Det gør en Dansk bank ikke. Problemet er at man ikke må tage Indiske penge 
ud af eller ind i landet. Det, forteller med al tydelighed at der blive tjent på at veksle. Du kan 
vælge at være uvidende og sige at i Danmark går man i banken og køber den valuta man 
skal bruge. Indere snyder med alt hvad de kan komme afsted med, nogen Indere gør. Det 
har de lært af Englænderne… de har også lært arrogance, de lader folk vente og de taler 
ned til dem. Jeg gennemskuede at de holdt øje med hvor langt de kunne gå, jeg gider ikke 
vente på at de betjener os, jeg går hen i en anden bank. Vupti, så åbnede de, en dreng 
kom rendende efter mig, Mister, mister. Jeg fandt ud af de har hæveautomater, ikke 
mange, dem nævner bankfolkene ikke.  Bankfolkene hader hæveautomater, her kan de 
ikke sidde med et stempel i hånden og kræve gebyr for deres tilstedeværelse.  
 
Birthe vidste ikke der var hæveautomater. Hun vekslede rejsecheck. Jeg gjorde det samme 
til jeg fandt ud af en nemmere måde.  
 
Det må man gerne grine af bagefter.  
 
Undskyldningen for at mange Indere lever af kommission og af at gøre sig til mellemmænd, 
er at der er så mange Indere. Her taler jeg om mange, overvældende mange. Det er helt 
utroligt at så mange kan overleve i et samfund det tilsyneladende ikke tager sig af dem.  
Når man ser efter, så passer de på hinanden, det er bare på en anden måde end i 
Danmark. De sørger selv for at socialsystemet virker. Det er klassedelt, skal du have lavet 
noget er der en meget organiseret, ”uorganiseret”, arbejdsstyrke til rådighed. Set med 
Danske øjne. Hushjælp er almindeligt i de mellemste samfundslag. Der er folk til at vaske, 
gøre rent og lave mad. Arbejdere fra landet kommer til byen og arbejder og sender penge 
hjem. Fordi klimaet tillader det, kan dem der arbejder, bo under åben himmel. Det er som 
regel en Sikh med turban der får tingene til at fungere. Der er ingen maskiner så det foregår 
med håndkraft. Du ser dem rande op og ned ad stiger med sten på hovedet.  
Man kan få hjælp til alt, når man kender de Indiske kommandoveje. Der er bydrenge alle 
vegne, skopudsere, og hvad som helst. Du får renset dine øre, negle og bliver masseret. 
Men vær på vagt, gadekøkner og gade ”hospitaler” har sin egen hygiejne. Der er ikke 
fødevarekontrol, der er ingen sikkerhed for at dem der rører ved dig eller ved maden, 
vasker sig.  
Derfor vælger du ikke efter hvad det koster, men det der ser renest og mest nobelt ud.  
 
Du opdager hurtigt om det er en der vil hjælpe dig eller plukke dig.  
 
Jeg ser også nogen der er så ivrige efter at få noget ud af at udnytte andre at de ikke ser de 
føre mig i armene på nogen der virkelig er værd at arbejde med.  
 
Som iagttager af menneskers opførelse og inderste tanker, har jeg et stort lager at skrive 
om. Folk i yderkanten af det normal, går enten i Kirke eller på værtshus. Jeg varter op 
begge stæder. For mig er det et arbejde at være den stille tålmodige der er der uden at 
blive lagt mærke til. De har vænnet sig til at teen er klar, eller at jeg husker deres vaner. 
Jeg irettesætter dem ikke i deres temperament eller nedladende omtale af andre.  
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Jeg opnår fortrolighed så de uden samvittighed afslører deres dårlige sider.  
De føler sig hævet over andre og er godt tilfreds med ordningen.  
Den første del af min opdragelse, var at se hvordan faget farvede dem der gik for meget op 
i rollen. De så ikke den falske attitude komme til syne. Den remse de lire af var lige så ægte 
som ”hav a nice day” i et amerikansk supermarked. Det giver ikke tillid, den ægte varer 
giver tillid. Det er en kunst at opnå den. Der går mange år før man forstår det kan lade sig 
gøre at tale til mennesket inden i mennesket og mene det. Det er ikke alt det du gør forkert 
jeg taler til. Det er til det du gør rigtigt.  
 
Den 24, april 2003 
 
Rigtigt og forkert opfattes forskelligt.  
 
Dem der støtter Chari syntes det er i orden der ikke kommer noget ud. 
 
Der har været generalforsamling i Sahaj Marg.  
Gruppen der kommer hos Birthe, taler om det. Birthe er nysgerrig på økonomien.  
Hvad siger regnskabet? Jeg har aldrig set et regnskab fra ”foreningen”…  
Der er hverken dagsorden, regnskab eller indkaldelse eller budget. Der er ingenting og 
hvids du spørger, bliver du mistænkelig gjort. Alle andre foreninger i Danmark har et åbent 
regnskab overfor deres med lemmer. Jeg vil gerne se hvor mange donationer der er givet? 
Jeg tror vi ramte et ømt punkt? Jeg ærgrede mig over at jeg bragte det op. 
  
Steen Brun har med regnskab at gøre, Birthe bad om et eksemplar. Det blev opfattet med 
den største skepsis og mistænksomhed. Birthe fik straks kolde fødder. Chari bliver tosset!  
Jeg er sikker på der er optaget lån. Nu opdager de vi holder gruppe sitting om søndagen, 
siger Birthe. Nu holder de øje med os.  
Det er der da ingen der skal blande sig i!  
Jo, så kender du ikke Steen. Han sladrer om alt til Chari. Steen er kendt for at stikke en 
kniv i ryggen på den han omfavner, sagde Birthe.  
 
Jeg kan huske da Steen pralede af at de fik Vrads Sande for en slik. Men ingen beløb blev 
nævnt og ingen regnskab, ingen ved hvem der skød penge i det, ud over medlemsgebyret.  
 
Jeg er stort set lige glad.  
Jeg vil ikke blandes ind i noget som helst der har med penge at gøre.  
Jeg vil helst holdes ude.  
 
Steen ville komme og fremlægge regnskab, han kan godt lide man er lidt bange for ham. 
Hvilket Birthe og Elsebeth er. Kan han ikke bare sende det, eller ligge nogle eksemplarer i 
Holbergsgade? Nej! Steen er Charis dyneløfter, han vil snage.  
Det får konsekvenser, Birthe er helt ude af den.  
Jeg er ikke bange for Steen, jeg kan være her når han kommer.  
Nej! Han opdager du er ligeglad med ham. Det er det værste han ved. 
  
Steen Brun er storebror til en kollega fra tiden i Køge, Erik Zeuthen Brun.  
Faren er restaurarør, han drev Postgården i Køge og Cafe Rundelen på Nørrebro.  
De er 3 adoptivbørn.  
Steen bryder sig ikke om at jeg ved noget om ham.  
For mig er det ingen skam at drive værtshus, det tror jeg der er for Steen.  
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Jeg tror allerede Steen har øje på mig.  
Han ved at Birthe og Elsebeth er bange for ham.  
Jeg kan afsløre noget han ikke vil have frem. Jeg er god at give skylden.  
Han vil af med mig.  
  
Jeg har også skylden, fra dag et har jeg erklæret mig for Babuji Elsker.     
Jeg har trøstet i hans navn og opfordret til at udbrede hans lærer.  
Da jeg begyndte at komme i Holbergsgade, vidste jeg ikke rigtigt noget om al det der var 
sat i gang af Chari og af folkene omkring ham. 
   
Jeg talte åbent om mit forhold til Babuji.  
Chari? Bliver jeg spurgt om… Ja jeg kender ham, vi mødte hinanden da han rejste med 
Babuji. Vi har samme Mester, siger jeg. 
  
Kan I forestille jer hvor irriterende det har været for dem der var i gang med at bygge et nyt 
hierarki op om Chari.  
 
Jeg forstod ”overhovedet” ikke når de sagde han var Mester nu.  
Nej nej, han er Chari, den Chari der rejste med Babuji.  
Det er Babuji der er Mester.  
  
Så selvfølgelig gjorde jeg det ikke nemt for dem, de vidste jo jeg talte sandt. De var bare alt 
for bundet til Chari. Jeg sagde det de ikke turde at sige. Der skulle have været et klart og 
tydeligt opgør. Det kom der ikke. Jo Sister gjorde opmærksom på hvordan det var, det er jo 
hende jeg har det fra:  
Chari er valgt til leder af Sahaj Marg, Sri Ram Chandra Mission.   
Ja han er leder af missionen. Lige meget hvor dygtig han er, er han ikke Babuji.  
   
Frygten for at Chari sender dem ud i kulden, gør at de ikke tør tale. Andet end om sladder.   
 
Jeg kunne mærke jeg skulle holde mig væk fra Holbergsgade. Og så alligevel ikke, for 
nogen savnede den samme klarhed. Det gav håb, jeg sagde de gerne måtte være dem 
selv. Det i er blevet givet kan ikke tages fra jeg, det kan kun vokse. I behøver ikke gå op 
imod dem der har en anden mening. Dem der vælger Chari som deres levende mester, gør 
hvad de finder rigtigt nu. Senere kan de ændre holdning.    
 
Det var bare ikke nok for ham, han ville have at alle skulle acceptere ham som den eneste 
ene. Han ville ikke at hører tale om Babuji tilhængere. Der var kun ham eller man blev 
smidt ud. I mine øjne har han smidt sig selv ud. Det er umuligt at blive et med, når man 
lukker andre ude.  
 
Det gjorde ondt på mange. 
Dem der havde bygget deres livs netværk op i troen på Babuji, var ulykkelige over at skulle 
tage stilling til at skifte side.    
 
Det satte også noget på plads. Hvem skifter side?  
 
Jeg syntes ikke jeg havde mistet noget. 
Jeg praktiserede som jeg hele tiden havde gjort.   
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Sister sagde jeg gjorde et godt arbejde. Jeg praktiserer på samme måde som de gamle 
erfarne Indere gør det. Jeg kommer en gang om ugen hos Birthe. Mine elever kommer en 
gang om ugen hos mig. Det er måden at videreføre Babujis lærer på. Vi mødes og fejre 
Babujis fødselsdag. Sådan fungerer det i mange små cirkler der udfører samme praksis. 
Ingen behøver at styre det når det er sat i gang.  
 
Det er selvudvikling.   
 
Fredagsmeditationen, hos Sister en meget stor oplevelse, hele Lucknow ved hvem Sister 
er. Der bliver aldrig talt om Chari, kun om Babuji. Så der er ikke nogen problemer.  
Alt er godt.  
Ingen betaler, de mødes bare og enes om udgifterne på en naturlig måde. Det er på den 
måde de naturlige ledere ”præceptore” kommer frem. Jeg har gjort det samme uden at 
tænke over det.  
 
Den 26. april 2003  
 
Hvordan kan du holde dig fri af al det sladder og palaver?  
Min opgave er en anden.  
Det er ikke det jeg er her for, jeg holder mig udenfor hierarkiet.  
Arbejdet er vigtigere.  
 
Opgaven er at skaffe mig adgang til så meget spirituel Power som muligt.  
Samtidigt med jeg viser andre hvordan.  
 
Det der forstyrrer, tager jeg stilling til, ud fra at det ikke er opgaven.  
 
Babuji vil sige: Træd spidserne ned.  
 
Jeg gentager på forskellige måde, yogateknikken at give slip. Det der kommer ind, 
afhænger af hvad jeg søger. Jeg søger hele tiden nærværet, ”skønheden” ophæver alt 
andet. Det skulle gerne udvikle sig til en konstant væren.  
Der er meget træning, det har jeg det fint med. Træningen har ændret noget jeg gjorde 
tidligere, til noget der er meget bedre.  
 
Der er også Tai Chi ønsker.  
Jeg vil gerne lærer at tæmme energien.  
Wee Kee Jin kalder det at kultiverer energien. Det vil sige man gentager i en uendelighed. 
Bedst som jeg har fundet rytmen i bevægelsen, beder han mig om at lave om på 
vægtskiftet. Nu går der fundkommen kage i bevægelsen. Nu ser jeg at der er langt igen. 
Jeg skal kunne genfinde harmonien lige meget hvordan jeg blive slået ud af kurs.  
 
Den 30. april 2003  
 
Det er Babujis fødselsdag.  
Han giver gaver på sin fødselsdag.  
Sister Kasturi har i en tale nyligt sagt:  
Søg inderst i hjertet, der er i tættest på det Guddommelige. Babuji viser os direkte ind, der 
er åbent. Drukken jer i Di vine Love, bliv i tilstanden, kom aldrig ud. Det er Babujis gave til 
os, vi får lov til at opleve det inderste.  
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Når vi sendes ind, sendes en følelse ud, der har så fin en karakter, at alt andet påvirkes.  
Jeg forstår Babujis Mester Lalaji, når han sendte Babuji til byer i omegnen og lidt efter lidt 
udvidede afstanden. Energien der bredte sig gennem Babuji, vil brede sig gennem andre. 
Meningen er der skal komme flere, ikke af Babuji, men af dem han kan sende igennem.   
Sister er det bedste eksempel jeg kender, hun uddanner mange. 
 
Tag ikke fejl af Chari, han kan godt sende en meget kraftig transmission.  
Den første gang Marianne mærkede det virkeligt kraftigt, var det Chari der gav.  
Det var på Vrads, vi var så mange at vi sad på gangene, lige som flere sidder på gangene i 
Lucknow, når Sister giver sitting.   
Dem der sidder med, har stor forventning, måske mærker de ikke så meget de første 
gange? Men forventningen vil blive indfriet, vi har jo alle det Guddommelige punkt der bliver 
aktiveret i os.  
 
Oplevelsen er en indre påvirkning der skal få os til at sende når det skal til. Vi skal kunne 
tænde når det er nødvendigt, eller når vi bliver bedt om det…? Der bliver brug for en fælles 
handling, fælles reaktion. Vi skal kunne komme i kontakt med naturens fælles hukommelse.  
  
I Tai Chi er det en ydre handling man reagerer på, en øvelse i selv kontrol der har 
forbindelse med det inderste. Det opnås gennem gentagelserne af i bevægelserne, hvor 
det i meditations teknik er i hjertet og i stilheden der skabes kontakt.  
Det spirituelle hjerte trækker energien fra et stade der er bag det vi arbejder med i Tai Chi…  
Jeg tænker kombinationen er god, til det jeg arbejder med.   
 
Engang spurgte jeg Barni, Henrik Carlsen:  
Hvordan kan du vide der vil blive sendt gennem dig, hvordan ved du det går i gang?  
Det kan jeg ikke vide, sagde han, det sker bare. Fra den første gang han sad med en 
gruppe, har det været der.  
 
Nu siger Sister det bliver tydeligere.  
Jeg ved ikke om dem der ikke har fået noget at vide, mærker det?  
Nogen er mere sensitive end andre, nogen har mere udstråling end andre. Det er nok svært 
at forklare noget der er så uforklarligt?  
Det skal måske ikke forklares, fordi en forklaring ikke kan pynte og fordi vi opfatter 
forskelligt. Det er heller ikke alle der gider at hører på andre. Det der kommer i stilhed og er 
givet indefra, vil vi gerne tage imod.   
 
Babuji siger det er muligt at få adgang nu og Sister har bragt budskabet i en tale, det kan 
ikke være bedre.  
 
Jeg havde en Inder med hjemme, han er nysgerrig på Danskere, fordi Babuji har sagt vi er 
noget særligt. Han spurgte og jeg svarede, uden rigtigt at vide hvad han spurgte om…  
Det var som der var en underlæggende samtale, mellem os. Noget han gerne ville blev 
besvaret… Jeg gjorde noget med den største selvfølgelighed. Noget han ikke kunne få sig 
selv til. Man skal bare gøre det, man skal bare gøre det! Tak!   
Nu ville han have mit navn. Hvad betyder det?  
 
Viggo betyder Stridsmand.  
 
Viggo er et drengenavn, der er af oldnordisk oprindelse og betyder "stridsmand".  
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Det kan alternativt også staves Wiggo. 
 
Vikkelsø navnet bæres af 180 og det relaterer til tallet 12 der relaterer til kærlighed og lys.  
 
Nummer 12 er også relateret til kærlighed, så vi kan sige, at det betragtes som et symbol 
på kærlighed og lys. Hvis dette nummer er din guide, betyder det, at du skal lytte til dit 
hjerte og følge din intuition. Nummer 12 bringer kærlighed og orden ind i dit liv. 
 
En kollega der har sejlet med små fragtbåde, sagde der ligger en Ø der hedder Vikkelsø, i 
bunden af Odense fjord. Det er altså ikke en sø, men en Ø.  
 
Jeg så´ for mig en Inder med sin familie, flygte op gennem Europa med pesten i hælene.  
Vikkel, navnet, fik han fordi han var viklet ind i ”klude”, sjaler… som en Inder. Han søgte 
tilflugt på øen, til pesten var ovre. Øen tilhørte Godset der ligger op til. Senere er øen blevet 
et Svane reservat under naturens beskyttelse.  
 
Inderen der var på besøg, gik meget op i betydningen af navne.  
Jeg fik ikke hans navn. Men jeg fik da undersøgt noget om mit eget navn.  
 
Den 2. maj 2003  
 
Babujis opgave er at gøre verden til et bedre sted at leve for alle.  
Derfor er en ren forbindelse vigtig. Jo længere Babuji fører os ind i hjerteregionen, jo større 
skønhed breder sig ud iblandt os. Det gode kommer indefra. Transmissionen ændrer os, 
den fjerner nogle skæl så vi ser noget vi ikke så før. Det er en rejse der er i gang, vi skal 
ikke bare gå ind i os selv, vi skal søge og kalde i hengiven længsel. Når følelsen begynder 
at brede sig, er det ikke nok, den skal hjælpe. Den åbner sig i spiral der breder sig udad 
samtidigt med den snor sig indad. Den kører ikke af sig selv, du skal være med, ellers er du 
ikke med. Vejen ind gør at du slipper de bindinger du har hængt fast i, I den ydre verden. 
Det er den helbredende virkning, du kan også sige udrensningen. Du bliver gjort ren 
medens du bliver sluset ind. Der er ikke plads til skidt der hvor du skal hen.  
 
Jeg har læst om mennesker der blev renset meget grundigt før de fik foretræde for en 
mester af høj kaliber, en Gudelignende person. Jeg tror det for os, nu, betyder at forsynet 
er i gang, vi bliver forberedt på noget vi skal kunne længere fremme, tiden må vise hvad.  
 
Hvis det jeg skriver, er rigtigt, er det en mirakelkur. 
 
Lad os gøre status.  
Jeg er 55 år. Babujis mission har været min drivkraft, siden jeg lærte ham at kende, jeg har 
aldrig været i bedre form. Det jeg gør, viser det kan lade sig gøre at blive yngre med 
alderen og blive et langt bedre menneske. Den del er rigtig.  
 
Den 7. maj 2003  
 
Min egen historie er motiverende.  
Den spirituelle udvikling er synlig, den sundhedsmæssige udvikling er synlig. Psyken er 
blevet klar, jeg ved jeg ikke er klar. Det motiverer mig til at praktisere mere. Før trænede jeg 
for at lære det, nu træner jeg for at blive bedre. Selv om målet er nået, er der lang vej, vejen 
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er bare tydeligere. Jeg kan se at den tid jeg har brugt, ikke er forgæves. Verden heler sig 
gennem det den enkelte gør.  
 
Asrammen i Jylland, i Vrads, har et stort køkken. Jeg kan forvandle vand og mel til brød!  
Jeg vil gerne bage, hvis i vil have det? Nej vi køber brødet hos bageren, han kommer med 
det. Der er ellers mange penge at spare. Det er lige meget, folk betaler.  
Jeg kunne godt se det var håbløst at tale med hende. Jeg kunne også se at alt kunne gøres 
nemmere og bedre. Hver gang jeg sagde noget blev jeg afvist.  
 
En ung kunstner skulle optræde i et Tv-show. Hvor bliver han af?  
Vagterne holdt ham tilbage, de kendte ham ikke. De ville ikke lukke ham ind, selv om han 
sagde det var ham der skulle optræde. De troede ham ikke. De vidste bedre, sådan en 
langhåret hippie. Det var Bob Dylan i 60-erne.  
 
Der bliver tit lavet skår i glæde. 
Jeg skriver lidt anderledes end det står i dagbogen, for at få meningen frem. 
 
Babuji binder ingen og han afviser ingen, dem der gør, mister tilhængere… 
    
Lige nu tager Birthe mig kraftigt i rette. Påvirket af hendes nærmeste, Elsebeth og sønnen 
Henrik og nogle af de gamle der kommer hos Birthe. De har virkelig snakket dårligt om mig.  
Jeg må ikke gøre det jeg gør. Altså det de tror jeg gør.  
Hvad er det i tror jeg gør?  
Mediterer med mine elever.  
Det må du ikke! Du har ikke Preceptor chip.  
Så gør jeg ikke noget forkert.    
Mit arbejde er at undervise ældre og handicappede i Tai Chi, Qi Gong og meditations 
øvelser, det giver kommunen mig løn for. Det er blevet en del af sundhedsprogrammet i 
Københavns kommune. 
 
Jeg vidste ikke jeg skulle spørger jer om lov?   
  
Jeg tror I laver jeres egne regler, hørte I ikke efter på seminaret i Lucknow.  
 
Der er ingen regler.  
 
De aner ikke hvad jeg taler om, de ved ikke det var et seminar vi var på i Indien…  
De har ikke fattet en skid af hvad der foregår.  
Deres brødnid over at opdage at jeg underviser og laver sommerlejr, er tydelig. 
   
Babujis vejledning er for alle.  
Han bondefanger ingen ved at binde dem til et stykke papir.  
Nogen af jer, har selv bedt ham om det papir, for at binde nogen der ikke ved bedre.  
Det er misbrug. Så nu skal jeg smides ud.  
 
Senen udspillede sig hos Birthe.  
Henrik havde hende med ude og kører, så hun var der ikke til aftalt tid. Jeg kunne mærke 
de var oppe og kører. De forsøgte at være naturlige og fattede.  
De næste sener var alt andet end naturlige og fattede. Henrik og Birthe ramlede ind i 
hinanden i køkkenet i et forsøg på at lave ristet brød og kaffe. De skulle nok, sagde de.  
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Det plejer at være mig der er huslig. De havde så travlt med at få skudt de kugler af, de 
mellem linjerne fortalte hvem støbte. Deres ihærdige køkken forsøg, samtidigt med Henriks 
interesse for hvad jeg laver, før emnet var bragt på bane, giver et sceneri nogen vil finde 
morsomt. Trods deres forsøg på at lave noget i køkkenet, var der ikke blevet lavet noget 
kaffe og de kedelige boller var brændt på.  
Hvornår kommer Jette? Spurgte jeg. Hun skulle have kage med i dag. Hun kommer ikke… 
Jeg har kørt hende hjem 5 gange hvor det var mig der havde kage med, så i dag ville hun 
give. Jeg kunne høre på Birthe at Jette og Kurt havde været ind over. Det er derfor de ikke 
er her… Kurt er entreprenør i dårlige tanker om andre.  
Henrik vil lave det samme som mig, hvor mange hold var det du har? 14 ja! Nej eleverne 
betaler ikke min løn, jeg får løn af kommunen. Lærer løn? Ja aftenskole lærer løn. Den er jo 
højere. Ja!  
 
Birthe forbød mig at kline og meditere med mine elever!   
 
Det er jo mit arbejde!  
De ved ikke noget om mit arbejde, det har aldrig interesseret dem… før nu. Hmm.  
 
Lige nu er der høj sø. Drama for dramaets skyld.  
Elsebeth kan ikke komme i Holbergsgade hvis ikke hun er Chari tilhænger. Det kan man 
godt være, jeg har ikke noget imod ham. Det er bare grebet så forkert an, de kører på noget 
der ikke har med sagen at gøre. Her går de så meget op i Preceptor beviset at det er blevet 
en plage for Chari. Det er længe siden han bad dem returnerer de beviser de har fået af 
Babuji, så skal de nok få nogle nye, udstedt af ham. Elsebeth holdt fast i sit og sendte en 
kopi. Selv om Sister siger at Babujis lærer er for alle, alle må praktisere, men det er ikke en 
forretning. De behøver ikke noget papir. Det der er givet kan ikke trækkes tilbage, det 
vokser. Det er ikke papiret der gør at der transmitteres gennem jer. Det er hvor rene i er.  
 
Jeg tror det tager hårdere på Birthe end Elsebeth er klar over. Elsebeth kæmper for at 
komme tilbage på en form for trone. Hun var den yngste Preceptor da Babuji levede. Hun 
glemmer at hendes mor er kørt helt ud i kulden. Selv om de er meget tætte på hinanden, er 
der hensyn de er blinde over for.   
 
Jeg holder mig væk, fordi jeg ikke vil rette mig efter deres kommando.  
Det gør Birthe ulykkelig. De vil ”slagte” mig og det går jeg jo ikke med til. Jeg har en meget 
større opgave at tage hensyn til. Det vil være umuligt at få dem til at lytte og forstå at jeg er 
blevet vejledt ind i mit arbejde af Babuji. Jeg var syg, jeg skiftede spor nogle gange. Selv i 
Tai Chi kunne jeg spørger ham om hjælp. Mit arbejde med ældre blev serveret for mig. 
Silkeøvelserne der har Indisk oprindelse, kom til mig. Jeg udvikler mig ved hans hjælp.  
Jeg gør ikke noget forkert. Jeg følger mit kald.  
 
Problemet med Birthe og Elsebeth er at de ikke lytter. De elsker Babuji og de modsiger ikke 
Sister, selv om Elsebeth ikke er meget for at hun ikke er over andre. Vi så Elsebeth blive 
sat på plads, hun ville ikke fatte det, så hun kom igen flere gange.  
Det var den måde jeg og mange andre praktiserer på, der blev retfærdiggjort. 
Rejsefælderne hørte tydeligt at de ikke behøver at ligge under for en Preceptor.  
 
Det handler kun om forbindelsen. 
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Jeg tror ikke Birthe ser at seminaret, var at gøre det klart, at vi skal udvikle de evner vi 
bliver givet.  
 
Efter vi kom hjem fra seminaret i Indien, hvor emnet blev gennemgået, fortsætter ”de” som 
intet er hændt. Det viser at Kurt og Jette heller ikke tør bevæge sig.  
Jeg kan ikke samarbejde med folk der ikke hører efter og kun går efter deres egen 
opfattelse. Vi har ikke noget samarbejde, jeg mødes med dem for at mediterer og holde et 
fælledskab om Babuji.  
 
Jeg kan ikke sende ”ordenlige” mennesker ud til dem. Jeg finder mig i deres selskab fordi 
jeg blev ført sammen med dem af Babuji. De få jeg har haft med ud til Birthe, finder dem 
underlige, de siger ikke det samme som dig og de udspørger om dig. For mig var de også 
meget underlige, ved de første besøg. Men der var ikke noget at gøre, jeg skulle vænne 
mig til særlinge. Jeg tog det som en del af læren. Kan du holde til dem, kan du være 
sammen med alle. Det er ikke kun Birthe og Elsebeth… der er nogle ”kramper” imellem alle 
rander skrigende væk fra. Tossede kællinger der et sted ved der er noget galt med dem og 
derfor søger de tilflugt i det okkulte. De gør det rigtige, men folk omkring dem skal kunne 
tåle dem til deres søgen bærer frugt. Og den tålmodighed har meget få.    
 
Nu køre Birthe og Elsebeth på fuld kraft: 
Du kan ikke og du må ikke, det er kun os der må og kan. Du er ikke Preceptor! Du tror du er 
Guru! Jeg har talt med Jens Bregnø, han er Preceptor og god, siger Birthe… ”han er også 
kørt ud på et sidespor”. Han siger du ikke må undervise dine egne elever.  
Jeg vidste ikke at Jens laver Tai Chi? 
Det gør han ikke! Han siger du ikke må være Guru!  
Jeg fortæller om Babuji og Sister. Det er noget andet.  
Du må ikke have en masse elever!  
 
Det er jo deres’ identitet jeg truer!  
De skal have mange elever! Og hvorfor har de så ikke det?  
 
Jeg kan ikke fungere under deres kommando.  
Til gengæld arbejder jeg fint ved at holde dem udenfor. Jeg sammenligner mit arbejde med 
den model Sister og Babuji viser. Det føles helt rigtigt, det er ren Babuji.  
 
Det var for meget for Elsebeth at Birthe fortalte om min sommerlejr. Det blandet med at jeg 
underviser… det må jeg heller ikke. Jeg er ikke en rigtig lærer, lige som dem. Det er snyd 
og de vil ikke have det, de kan ikke holde det ud. 
Jeg skal sende de elever der vil meditere, ud til dem.   
 
De har det hårdt og det er min skyld.  
 
Hvorfor er det så nemt for mig og så uretfærdigt svært for dem?      
 
Jeg tror det er hvad de tænker og mener… når jeg er ude af deres syn og tanker, er alt 
godt. For dem er der ikke noget galt i at skille sig af med ”venner” eller elever.   
 
Det kan jeg ikke.  
Jeg kan ikke bryde et venskab. Det er imod levereglerne.  
Mine elever er mine venner, de stoler på mig, jeg kan ikke svigte dem.  
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Du må ikke afvise kærlighed, eller ophæve venskab. Sister siger at jeg lever efter reglerne 
fordi jeg mediterer meget og fordi jeg er god til at kline mig selv. Reglerne bliver overført 
sammen med transmissionen. Man kan også sige at når det der ikke skal være der er 
renset væk, er der kun det tilbage der er rigtigt.     
 
Jeg søger ind i mit arbejde og holder problemerne ude. Jeg er påvirket, men jeg føler ikke 
jeg gør noget forkert.  
 
Hvad gør man ved et oprevet barn? Spørgsmålet kom op ved en funktion hos Sister.  
Vent til de er færdige med at skabe sig og tal dem så til fornuft. Hvad så når det er voksne 
der ikke tager mod fornuft?  
 
Er der et problem, så løs det. Kan det ikke løses, er det ikke et problem, så må du leve med 
det. Når piggene trækker sig ind, bliver det hverdag igen.  
 
Chari skrev om Babuji i bogen Min Marster, at det største under ved Babuji, var at han 
gjorde alle komfortable på en naturlig måde. Der regnes for er særlig spirituel evne i Indien. 
Herhjemme kalder vi det at være huslig. Når nogen er særligt gode, kalder vi det Engle 
sind. Jeg forstår godt der er svært at opnå i Indien, selv den lavere middelklasse har 
tjenestefolk. De laver ikke selv mad, de servere ikke de vasker ikke deres tøj, så de kan 
ikke. Det falder dem ikke naturligt at betjene andre, det er nærmere lidt pinligt for dem.  
Det er at kravle ned af ”kaste” stigen. Jeg kan ikke forestille mig Chari servere Te. Babuji vil 
gøre det medens han går og hygge snakker. Det et under for folk der ikke er praktiske, de 
kan kun tænke og beregne.  
 
Medens jeg skulle arbejde fordi jeg måtte klare mig selv, tog unge der havde råd til det til 
Indien. Jeg blev ikke spurgt om jeg ville med. Det var lige i starten, hvor jeg begyndte at 
mediterer. Det var Elsebeths og Birthes venner, en klasse for sig, selv om der ikke er nogen 
klasse. Jeg forsøgte at nærme mig, men blev ikke lukket ind. Jeg kan huske jeg tog min 12 
strengede guitar med på er seminar i Vordingborg. Det er nemt at mærke når man er 
udelukket. Birthe fortalt at Jens Bregnø havde Sitar med, jeg tænkte musik ville være en 
god indgang, når brødre og søster mødes. Men kærligheden var der ikke. Længere tilbage, 
som barn, husker jeg selv samme Jens stå og grine af mig over jeg søgte venskab. 
  
Unge studerende besøgte Babuji, nogen havde små børn på armen. Babuji havde travlt 
med at varte dem op, det var her en sagde til Babuji:  
Skal du have dig et glas mælk Babuji? Nej, det har jeg ikke råd til, sagde han, det er til en 
baby. De kunne ikke se de spiste ham ud af huset… De unge fra Danmark havde fundet 
deres Guru, nu besøgte de ham… De kom hjem og viste smalfilm, jeg havde ondt af Babuji 
da jeg så den. Selvfølgelig var han glad og beæret, men der var alt for meget trængsel 
omkring ham. Jeg kunne ikke taget med, selv om jeg længtes. Jeg var alt for sårbar og 
hudløs så tæt på den oplevelse jeg havde da vi mødtes.  
Når jeg så smalfilmen kunne jeg se det ville være håbløst at komme i nærheden af ham. 
Det man skal tale med en Mester om, taler man om i enerum.   
 
Der var ingen der hjalp mig med noget. Jeg ville da gerne til Indien, men jeg havde ikke råd. 
Babuji bad ikke om noget, det kunne han ikke drømme om. Han gav hvad han kunne uden 
beregning. Jeg forstår godt at Chari blev rørt, jeg blev selv rørt, så meget at jeg ikke turde 
møde ham.  
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Jeg føler at jeg har handlet ”arbejdet” hele livet. Men det var først efter mødet med Babuji 
jeg så det som en gave. I stedet for at blive sur og se det som et slavearbejde, jeg skulle 
gøre for andre. Kunne jeg se jeg ikke havde besvær med at varte op og holde orden. Noget 
der var svært for mange. Nu vil jeg forbedre det jeg kan og gøre det så behageligt for andre 
som muligt.   
 
Der er en tråd igennem menneskets handling, du bliver det du gør.  
Babuji viser hvad vi skal gøre. Nej du bliver ikke ham, du bliver dig.   
 
Den 17. maj 2003  
 
Det er min fødselsdag, dejligt vejr, solen skinner.  
Selvfølgelig er jeg påvirket af den behandling jeg er udsat for.  
Nogen fugle skubber ungerne ud af reden. Nu kan du flyve, du er stor nok til at vingerne 
kan bære. Måske går jeg lettere igennem prøvelser, fordi jeg har prøvet det før. Jeg tror 
også det var derfor jeg ikke gav dem tørt på. De vil ikke kunne tåle at hører sandheden om 
dem selv. Jeg syntes jeg har talt meget om min underen, på siderne ovenfor.  
Der er åbenbart mere der skal ud.  
 
For længe siden talte jeg med Birthe om at kline. Det var i 1997. Allerede dengang fik jeg 
spørgsmål af andre lærere. Det var meget anstrengende for dem at undervise Qi Gong, der 
er en meditationsform. De var dødtrætte efter en undervisnings time.  
Når du står foran klassen, skal du ikke tage elevernes indtryk ind.  
Birthe vidste jeg klinede mine elever, allerede dengang. Jeg fortalte hende jeg fik gode råd i 
meditation. Når det er en klasse eller mange på en gang, er metoden at du trækker 
Pranaen oppefra og ned gennem dem der står foran. Du sender ned gennem dem, en lille 
smule på skrå, så du rammer hjertet.   
 
Det er ikke som når du kliner dig selv før du skal sove. Her suger man ind og puset ud 
gennem ryggen.  
 
Birthe kliner ved at fejer fra højre mod venstre, når jeg havde nye med ud til hende sørgede 
jeg for at sidde på deres højre side. For at undgå det der blev fejet ud.  
Birthe var meget glad for Christian Dawids, en Tai Chi ven der mediterede. Han ville kunne 
få hende til at lave øvelser, ham lyttede hun til. Hun kunne godt forstå at talje drejet i Tai 
Chi måtte have en udrensende effekt. Og at koncentration i en time i langsomme 
bevægelser, er meditation i bevægelse.  
Christian læste Babujis bøger. Han læste også en af Chari. Da han fandt ud af han havde 
været kemiingeniør på Bopa, tændte han af. Christian har noget med konspiration…  
 
Jeg har noget med at ville finde ud af hvorfor? Hvorfor reagere vi som vi gør?  
Hvorfor reagere vi forskelligt overfor andre?  
Hvorfor ser jeg at dem der kalder sig hjælpere, undlade at hjælpe?  
Jens Bregnø som Birthe har stor respekt for, som jeg kan huske fra min barndom. Han gik 
en klasse over mig, med Thomas Mågensen. Hvorfor præsenterede hun os ikke for 
hinanden? Hvorfor var de ikke imødekomne? Det er jo det spiritueltræning, handler om.  
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Jeg skriver navnene på dem der påvirker mig. Det kunne lige så godt være typer. Jeg tror 
alle kender en eller nogen det passer på. Det er også sider i mig selv. Jeg skriver mig ud 
ved at nævne dem. Skulle de med i en bog, ville jeg ændre navnene.  
 
Det er ikke i orden.  
Hverken at nævne dem, eller de handlinger de står for. Er det? Jeg mener ikke noget ondt, 
jeg prøver at forstå det store billede. Længere fremme fortæller de selv deres skæbne.  
Det du gør mod andre, rammer dig selv. Roder til ondskaben skal fjernes. Det sker i os 
selv.  
 
Det betyder jeg selv er udsat for tilbageslag fra dem jeg har fornærmet.  
Med mindre, de læser det som en nyttig terapi.  
 
Jeg ved ikke hvordan jeg kan skrive min tilstand i en dagbog der er ment som en indre 
udrensning, uden at skrive hvad der påvirker mig. Dagbogen er en personlig terapi der viser 
min udvikling. Læresætningerne ses i hvad jeg har gjort. Det er en beskrivelse af min rute. 
Jeg viser tydeligt at jeg retter mig efter hvad han siger. Jeg følger Babujis vejledning og jeg 
beder andre gøre det samme. Min forbindelse til ham er ikke som din forbindelse til ham.  
”Hi is mine”  
Forstå det på den måde. Din forbindelse til ham er i dig. Han er din.  
Så kan du begynde at være fri, så har du overgivet dig til ham. Så er du forenet med det 
højeste i Naturen.  
 
Jeg prøver at finde ord der kan beskrive oplevelsen. Det er ikke nemt, fordi der ikke er ord 
for beskrivelsen. Stille begynder du at mærke noget, først glime så svagt, derefter mere.  
 
Transmissionen skal gennem dem der sidder foran, derved frigives det der hindrer dem. 
Det er klart jeg ser og ved hvad der frigives. Det er bare ikke det’ jeg skal bruge tid på. 
Opgaven er at fylde Prana på. Jo mere der er jo bedre for alle.  
 
Transmissionen skal gennem dem så den presser det ud der ikke er brug for.  
Der er flere måder at rense på, Birthe fejer mod venstre på den, dem der sidder foran.  
Jeg bruger flere metoder, alt efter hvem det er. Folk er ikke ens, nogen er i stand til at gå 
med, andre gør modstand, nogen har egne ideer der spærrer. Det der spærre kommer op, 
uro, angst, tvivl, nogen tåler ikke man kommer i nærheden af dem. Her skal der en meget 
fin blanding til, så de ikke mærker noget.  
Andre gange kan en samtale efterfølgende gøre de er mere imødekomne, når de ved hvad 
der sker. Nogen er rigtigt gode til at trække transmissionen gennem mig. Det er sjældent…  
Jeg bruger metoden, fordi det er Babuji jeg ville have og ikke Præceptoren.  
 
Jeg sidder og motiverer modtageren til at være modtagelig. Bagefter er det lige meget 
hvordan der skal væk blev opløst. Medens det står på skifter jeg metode hvis der opstår 
spænding eller ubehag. Jeg kan bruge lys, stråler, feje, opløse, sigte på en prik, hvis der er 
en prik. Det er som en ”laser kanon” med mange indstillinger. Jeg bliver styret til at gøre det 
der er bedst. Det er kommet gradvist.  
Jeg fik vist at alle havde det godt i det blå rum.  
Når jeg sidder med en gruppe hvor der er mange førstegangs deltagere og deltagere der 
ikke gør noget selv. Nye, er det vigtigt de får en god oplevelse. De bliver fri for smerte og 
bekymring. Det vil de kunne huske, derfor vil de søge tilbage, på et tidspunkt hvor de bliver 
plaget.  
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Der er flere farver, den blå toner over i grå, når dem jeg sidder med, er klat til at gå 
længere. Der opstår en bobbel atmosfære om os, der holder os i meditationen. Jeg kan 
hjælpe når jeg mærker uro hos en af deltagerne, ved at være der, samtidigt med at jeg er 
hos de andre. Det er som at samle flokken.  
 
Jeg kan ikke sige det er mit bidrag, for det er det ikke. Det er hans, Babujis.  
 
Jeg begynder at sige og tænke som Sister.  
Jeg er ingenting, Han er alt.  
 
Jeg ved godt det er en teknik der beskytter os, så vi kan blive på ruten.  
Arbejdet er vigtigere end de små hindringer der opstår på vejen.  
 
Der er mange stader, Babuji er på det højeste.  
Da han kom, sagde han: Her er jeg, hvor er I?  
Det er ensomt at være uden nogen, så han gør hvad han kan for at hjælpe os.  
Hans hjælp er ikke menneske skabt, så når den er der, er det om at være modtagelige.  
Det kan ikke nytte at begynde at skændtes om hvem der har ene retten. For så er det 
begæret efter eneret der spredes sprederes.  
 
Erfaren lærer kan skille tingene ad og erfaren modtagere ved også om det er den rigtige 
transmission. En erfaren modtager mærker om der i det hele taget kommer transmission 
gennem den der er valgt til opgaven, eller har bedt om papir på opgaven.  
Er det for svagt, begynder han/hun selv at trække.  
 
Elsebeth sagde engang til mig, det er dejligt at give dig sitting, du trækker.  
 
De fleste individuelle sittinger har jeg fået af Birthe.  Fra 1971 til 1976 fast en gang om 
ugen. Så blev det når jeg var hjemme fra søen, her havde jeg cigaretter og Campari, eller 
Martini med. Sådan var tiden.  Jeg kom fast igen fra 1988 til nu 2003  
 
Sister har givet mig individuel sitting flere gange, hun er den der har gjort mest for mig. 
Fordi hun er den med mest power. Hun kan det Babuji kan. Det er ham der gør det siger 
hum.  
 
Elsebet har givet et par gange. Vibe en gang i 1976.  
 
En ung mand på Vrads, der ikke havde nogen forbindelse, så det var mig der gav ham.  
Jeg takkede ham bag efter. Jeg har været på Vrads 3 gange når Chari har været her.  
 
På grund af Sister gør det ikke så meget at Birthe & Co vil smide mig ud. Ud af hvad?  
De vil med garanti beklage sig til Sister over mig.  
 
Hidtil har de lukket af når der blev talt om hvad en Preceptor er. Det gør de igen, selv om vi 
alle sidder og hører Sisters ord, der fortæller os hvordan vi skal opfatte det. Elsebeths 
afvisning slår det endda tydeliger fast. 
 
Vi læser og hører det vi vil forstå og det vi kan forstå. 
Værre endnu, vi opfatter kun det vi kan bruge.  
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Sister siger: 
  
En person er Preceptor når transmissionen sendes gennem personen.  
Man er ikke i tvivl det mærkes tydeligt.  
 
Jeg kunne mærke jeg sendte når jeg talte om Babuji, før jeg vidste hvad Præceptor chip 
var. Det var som en lykkerus, når han var der. Det var den tilstand der smeltede alt det der 
plagede mig da jeg var sammen med ham første gang. Ordene kom senere.  
 
Da Birthe og Elsebeth fortalte de havde papir på at de var Præceptore, var min reaktion. 
Godt for dem, men jeg har ikke brug for et papir. Jeg kunne allerede dengang se det ville 
være en binding jeg helse var fri for.   
 
For mig var uddannelsen begyndt med forbindelsen. Jeg fik først forbindelsen, derigennem 
blev opgaverne løst.  
 
Ud fra forståelsen af forbindelsen og at opnå forbindelse, var jeg Preceptor allerede efter 
første møde med Babuji, fordi jeg sendte når jeg talte om ham.  
Det var før han fortalte mig at Birthe boede i nærheden. Birthe har aldrig spurgt hvordan jeg 
fandt hende. Jeg tror ikke hun har givet det jeg har fortalt nogen betydning.  
 
Jeg talte med Babuji i meditation, før jeg mødte ham. Han sagde, der bor en dame i 
nærheden af dig, hende kan jeg lærer dig op igennem. Du vil møde hende om en måned.  
Jeg fik adressen af en pige der hedder Susanne der gik i klasse med Elsebeth. Det skete 
ved at jeg lærte et kollektiv i Greve at kende. Det kollektiv der senere flyttede til Køge.   
 
Den gang var frygten for atomkrig stor. Frygten for forurening og overbefolkning og jagten 
på resurser, fyldte mindre. Babuji sagde det menneskelige begær ødelægger verden.  
 
De ældre i Indien griner højlydt af Charis håndtering af begrebet Preceptor. Han gør 
uerfarne til Præceptore, det er blevet noget der kan købes for donation. Jeg tror nu ikke det 
er helt rigtigt… rige og unge kan også være spirituelle. Og unge skal også have en chance.  
 
Det der generer mig, er at håbet bliver taget fra nogen der virkeligt er søgende. Fordi andre 
siger de ikke må eller ikke kan, uden papir. Det ser jeg som misbrug.  
Det er det samme som at sige: Du lærer det aldrig! Jeg kan, du kan ikke.  
Det er det modsatte der er brug for. Alle har muligheden, alle skal opmuntres til at søge i 
dem selv. Den mindste lille åbning skal hjælpes.  
Sister siger:  
Dem der siger de er Mester, … Jeg føjer til, eller Præceptor, eller, eller hvad som helst 
andet. Prøver at binde andre. Ingen Mester kalder sig mester!   
 
Hvorimod dem der taler om deres Mester og prøver at hjælpe dig, er de rigtige.   
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Ovenfor ser i Sisters måde at skrive på.  
Det er en kopi af hendes taler den 14. og 15. marts 2002.  
Jeg lagde den som bogmærke i bogen jeg skriver fra.  
 
Jeg bilder mig ind at jeg kan skrive et mere dagligdags sprog. Jeg sagde til Babuji:  
Der er ingen der gider at læse eller hører på noget der er for højttravende. Jo det må gerne 
være videnskab, men det skal være et sprog der falder ind. Opgaven er for vigtig til at kun 
få gider læse det. Derfor må det gerne pakkes ind i en let læselig udgave.   
 
Hvis jeg skriver om en meditativ tanke overførelse i et spirituelt univers… Så tror jeg også 
folk står af. Jeg er ikke sikker på at jeg kan skrive inspirerende, men jeg takker for opgaven.  
Det er min livsopgave. 
 
Hindringerne vil blive fejet af banen. Tingene falder på plads. Tvivl og undertryggende regel 
tyranni opstår og bliver manet i jorden. Det der opstår langt fra kilden, holder ikke.  
 
Argumenterne bliver kørt op.  
Det er kun den levende Mester der kan lave Præceptore? Der er kun en levende Mester? 
Støvet hvirvler op, fokus bliver fjernet fra Babuji, Chari-es tilhængere tramper kilden til.  
Hvad siger Sister?  
Hun kender ingen hemmelig måde at lave Præceptore på. Der er ingen hemmeligheder.  
Man opnår mere og mere af hans viden og til sidst blive forenet med ham. Det er ordene, 
men vi er også forenede på vejen. Vi kan bare ikke rumme det hele på en gang. 
Babuji har trænet hende i at overfører den højeste tilstand i sine abhyasie-s åndedræt. 
Skriver hun i sin bog That Divine Beuty.  
 
Om den levende mester siger Sister at det er svært for nye at finde tilstanden, hvis de har 
en at tænke på, går det lettere. Og om Chari siger hun at han gjorde en uheldig entre, ved 
at sige at nu er det det mig der er den levende mester.  Hun mener han hellere skulle tale 
om sin mester.  
Sister har altid været en torn i øjet på Chari. Han ved hvor tæt knyttet hun var til Babuji. 
Han kender hendes styrke, han har hele tiden forsøgt at få hende til at forsvinde i glemsel.  
Hans forbud mod at besøge hende forstærkede opbakningen til hende. Hun er et historisk 
billede på hvordan naturen arbejder.  
 
Det der er godt og rigtigt bliver bedre.  
Når man er indviet, kan man ikke meldes ud og man kan heller ikke smides ud.  
Man er mere og mere til rådighed og vil blive brugt til at skabe en bedre verden.  
Man kan godt tjekke ud for et stykke tid, men man kan aldrig forlade det der er vækket.  
Det der er vækket i os, kan gå i dvale, eller vi kan være væk fra det fordi vi tror vores 
arbejde for en tid kræver det. Familien har brug for os og sådan kører det til vi finder os 
viklet ind i en masse vi gerne vil ud af. Da husker vi, hvornår vi havde det godt.  
 
Hvordan kan jeg have det godt med at være afvist? 
Jer er fri, jeg er blevet gjort fri af nogen der ikke vil mig det godt.    
Den skal lige vendes et par gange. Dem der afviser mig, har jeg kendt en årrække.  
Havde det ikke været for Babuji, havde jeg ikke kendt dem. Det var ham alene jeg kom for. 
De er selviske og dominerende. De er på ingen måde som ham. De er nedladende, Birthes 
søn har en hund han kalder Viggo. Viggo er en lille hund der kommer når man kalder!  
Jeg har fundet mig i meget. De kunne ikke tåle at se mig vokse og klarer mig.  



 65 

Sønner har et rengøringsfirma og er lærer. Birthe og Elsebeth er lærere i de mindste 
klasser. Det var svært for Henrik at blive lærer, fordi han er ordblind. Derfor blev han 
indvandre lærer… Han er også avisbud, det må ingen vide. Det er ellers det job der giver 
mest. Jeg er i Grillklub med hans arbejdsgiver. Familien lider af misundelse og brødnid.  
De opfatter det som en fornærmelse at jeg kommer nemmere til det de vil have, end dem.  
Jeg tog Birthe med på sommerlejr for at gøre hende glad. Resultatet blev at de gik i stykker 
over at se at jeg kan noget de aldrig kommer i nærheden af. Det lykkedes for mig, medens 
de skaber deres eget håbløse dilemmaer. Igen og igen opbygger de dramaer, der skubber 
de mennesker ud der anfægter dem. De sidder på bremsen og forkludre adgangen til det 
bedste der er sket for alle mennesker.  
Har de aldrig tænkt på at gøre noget for andre… 
 
Nu behøver jeg ikke tænke på dem. Det er en lettelse.       
 
Nu kan jeg gå fuldt ind for mit arbejde.   
 
Du finder din vej, til din mester i dig. Nu er jeg tættere på. Nu føles det rigtigt. Vi skal kende 
vores kampe, det er så personligt. Nogle gange er adskillelse den genkomst vi længtes 
efter og derfor grunden til at vi holder fast i det vi vil kæmpe for. Jer har ikke været adskilt, 
nogen har forsøgt at holde mig væk. Det gjordede mig stærkere og det gav mig stor lyst til 
at udbrede kendskabet til meditation gennem mit arbejde. Det gav mig også lyst til at skrive 
mig ud af de problemer jeg blev udsat for.    
 
Vi hjælper hinanden ved at sidde sammen. Gruppe meditation gør at de unge får indsigt.  
Meditationen gør at de gamle gør sig klar til at komme videre…  
De kan mærke roen, angsten forlader dem. Det arbejde stopper jeg ikke.  
 
Jeg holder en sommerlejr en gang om året.  
Den viser med tydelighed mit forhold til valgfrihed. Vi er frie undervisere, vi har hver vores 
lærermester. Alligevel går opholdet op i en højere enhed. Lærerne skændtes ikke om hvis 
mester der er bedst. Der bliver ikke sået tvivl om rigtigt og forkert. Der bliver vist der er flere 
måder. Grundprincipperne er ens. Udviklingen af forståelsen vil altid være forskellig.  
 
For mig er der kun en Mester. Det betyder ikke jeg vender andre mestre ryggen. Jeg taler 
med deres efterkommere og veksler erfaring. Vi er fuldt ud bevist om at vi er søgende.  
Det er kun tvivlsomme personer der kalder sig mester, de er lette at pille ned. Vi lader ikke 
den form for egoisme komme på tværs.  
 
I venskabeligt fysisk kontakt viser vi hvad der er rigtigt. Der hvor man i gamle dage tog en 
kamp for at vise hvis Tai Chi der var bedst. Så enkelt var det. Jeg kender ingen i 
meditationsgruppen der ville kunne bestå sådan en prøve. Kun de få jeg selv har bragt ind.  
De andre ville alle som en dumpe. Vi skal kunne det vi giver os ud for.  
Jeg kender sammenhængen mellem fysisk intelligent aktivitet og spirituel indsigt.  
Måske er det min opgave at bringe den virkelighed frem.  
 
Jeg ønsker ingen kamp.  
Det er der i den Danske gruppe er magtkamp.  
Det er helt underligt at jeg kan slippe, bare ved at give slip på nogen der vil mig det ondt. 
Det er som om de har opgivet, ved at afvise det de ikke kan stå op imod.    
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Traditionen i den naturlige arvefølge skal respekteres.  
Jeg har aldrig hørt nogen af dem jeg respekterer som mester, kalde sig mester.  
 
En af mine lærere Susanne Bjertrup sagde:  
Når man træner meget, skal man enten sove meget, eller mediterer meget, for at skabe 
balance i Yin Yang.  
Vi har himlens og jordens energi, der udgør det samme. Der skal hele tiden være balance. 
Ellers bliver man drænet.  
 
Det er en stor misforståelse at gøre meditation til en hemmelig sekt.  
Det har aldrig været en loge hvor man kan købe sig til at binde og undertrygge. Selv dem 
der spytter penge i kassen, bliver snydt. Snydt for den virkelige varer.  
 
Meditation er personlig frihed.  
 
Mit billede ser sådan ud, at jeg gør mit arbejde med en indre glød.  
Jeg forsøger at påvirke: Ældre, unge, handicappede, folk i genoptræning, Dygtige lærere, 
dygtige behandlere. Jeg forsøger at gøre noget samfundet ikke gør. Jeg udlever det jeg vil 
have udbredt, ved at gå fuldt og helt ind i opgaven. Jeg inspirerer unge Tai Chi venner til at 
blive lærere og bruge samfundssystemet på en meget nyttig måde. Vi behøver ikke gøre 
det samme, det er målsætningen det handler om. Har du fundet det rigtige mål, er 
arbejdsgiveren i dig. 
  
Du skal nok finde et lønkontor der vil belønne dine evner.  
 
Det er lidt forunderligt, at når vi arbejder for et højere mål, bliver vi belønnet, selv om vi gør 
det gratis. Jeg sagde i meditationen at min kilde er i Indien. Du må ikke tjene på meditation, 
i stedet får du det du skal bruge, for at nå kilden. Når jeg gør noget, ved jeg ikke på forhånd 
om det lykkedes.  
 
Sommerlejren giver rejsen til Indien, sådan er det blevet.  
Det giver mig ikke dårlig samvittighed. Dem der betaler for at komme med på min 
sommerlejr, får det billigt, i forhold til et almindeligt højskoleophold.  
Lærerne og hjælpere får det gratis, skulle de have løn, ville deltagerbetalingen stige.  
Jeg kan gøre det så både deltagere og lærere er godt tilfredse.  
De får en sommerlejr hvor de kan afprøve deres evner. Jeg giver dem samarbejde og god 
mad og gode lokaler. Jeg har talt med hver enkelt af dem forinden, så de ved hvad de går 
ind til.  
Jeg viser der er et stort marked for undervisning i indre øvelser. Jeg går foran og viser det 
kan lade sig gøre. Fordi ingen andre vil og kan. Jeg har valgt at specialisere mig i 
hensyntagende undervisning. Det er min niche. Andre gør det på deres måde, jeg hjælper 
dem så godt jeg kan. Jeg har allerede sat flere i gang.  
 
Flere skal oplyses om at søge den naturkraft der helbredder. Den bliver mere og mere 
synlig, det giver stor tilfredshed. Der følger noget med man ikke ser de første mange år. 
Derfor er det vigtigt jeg skriver min oplevelse. Min udvikling er ikke anderledes end hvad 
andre vil opleve, hvis de bliver gjort opmærksom op oplevelsen.   
Vi er alle sammen mennesker.  
Jeg har 30 års erfaring.  
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Jeg tror enhver har mødt en der har ændret deres liv.  
 
 
 Jeg er ikke færdig med at gå tilbage til mødet md Babuji. Det er blevet måden at leve på.  
Der er jo ikke rettet op på de mange problemer vi er skyld i. Problemerne skal rettes inden i 
folk for at vores fremtid kan lykkedes. Nu er der ikke brug for mere bebrejdelse over så 
mange gør noget helt forkert. Nu er det bekymring om hvordan det kan ændres.  
 

     
 
Den 8. juli 2003  
 
Der er noget galt, der er noget rivende galt.  
Jeg er tilbage i 1970. Verden åbner sig for mig. Den viser hvem den er.  
Den sikre sæbeboble tilværelse brister. Skriv du bare at din bevidsthed blev udvidet… 
Ingen kan sige sig fri for det der sker. Historikeren skriver ud fra perioder, Babuji er Guru og 
ser længere og ved noget andet. Bekymringen er hvordan vi kan få menneskene til at 
forstå, at ændringen kommer indefra?  
 
Folk skal ændre vaner for at komme ud af deres slave tilværelse.  
Du må gerne tale med Gud i dig. Jeg vil blive glad hvis du gør det. Gør op med dig selv om 
du vil være med? Forstå, du er en meget lille del af det store værk. Hvis du beslutter dig for 
at være med, bliver du temmelig meget større. Du får det så meget bedre, at du kan 
begynde at handle ud fra det du har sagt ja til. I stedet for at du hele tiden at handler i mod, 
angst, får du noget at give af. Nu lukker du af for rædslerne og handler udenom alle de 
bebrejdelser du er parat til at sende efter alt og alle. Du er jo selv en del af dem du 
bebrejder. Løsningerne, min ven, vi vil have mange løsninger. Vi vil have forbedringer. 
Derfor er det godt du taler med din Gud, for kun han kender svarene.  
Du skal hele tiden forny dig for at kunne være med.  
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Når du skriver du lukker af for rædsler, er det så fordi du er bange. Nej det er faktisk det 
modsatte. Hjælpen overstiger det jeg var bange for. Det er jo ikke en ond løsning jeg søger, 
det er en god løsning. For at dem der skader sig selv med ondskab, kan finde løsninger.  
De ved ikke de skader sig selv, når de går efter løsninger der kun gavner dem selv. De 
rammes af skyldfølelse på et eller andet tidspunkt. Jo mere de kæmper imod, jo jo mere 
modstand får de. Hvis ikke de indser det er dem selv de kæmper imod, bliver de syge. 
Disharmoni laver ubalance. Gør op med dig selv om du vil være et godt menneske?  
Hvis ja, så handel derefter. Hvis du beslutter dig for at gøre noget ved alt det der hindrer 
dig? Mærker du forandring allerede ved de første handlinger.   
Det gode er eviggyldigt. Du vil se folk der modarbejder, sandheden, udrydde sig selv. Dem 
der ikke vil hjælpes, får ingen hjælp. Dem der ikke vil tro, afviser Gud. De er på deres egen 
mark.  
 
Er du et Guds barn, så hjælp dig selv. Du får alt den hjælp og opbakning du behøver, hvis 
du gider at hører efter. Du kan ikke redde verden, men du kan redde situationen så ingen 
kommer til skade, på din vagt. Vi skal selv udvikle os så vi er modtagelige.  

 
 
Jeg her taget et billede og 
lagt i bogen jeg skrev 2003  
 
Jeg tror jeg tænker på titler 
til bøger.  
 
Desværre kan jeg ikke se 
hvor jeg har teksten fra.  
 
Det er som jeg ikke er helt 
sikker på hvad der foregår, 
men alligevel stoler på det 
jeg har overgivet mig til.  
 
Det er meget bedre end det 
jeg kom fra. 
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Naturen har altid været modtagelig og handlet efter forholdene. Nu bliver den dyster og 
giver tilbage, i form af nogle voldsomme katastrofer. Vi er allerede gået langt over stregen.  
 
Fortæl hvordan du lærte at mediterer.  
 
Jeg vidste ikke hvem han var, ham flyveren, han var der bare, sad bagved og fyldte rummet 
med en god fornemmelse. Han vidste alt og viste mig svar i tankerne. Det var utroligt rart at 
være sammen med ham. Jeg var oprigtigt ked af det over de forfærdelige ting der skete I 
verden, sådan er vi slet ikke. Jeg nærmest hulkede efter at få lov til at være med til at gøre 
noget der kunne redde os. Sammen med ham talte jeg om hvordan opfattelsen kan 
ændres.  
Når alt for mange er opsat på at få, i steder for at give, går det galt. Alt var bare så ærlig og 
tryk i alt hvad vi talte om. Fordi alt var så rent og rigtigt omkring ham.    
Han havde brug for at hører mine svar på hvorfor folk jublede til en sportskamp, eller en 
koncert. Det er de tætteste de kommer på det stor fælles hele.  
Medens vi sad sammen, blev det vi talte om levende, vi hørte det på afstand.  
Det er da Gud de skal hylde, sagde han.   
Ja, men der er ingen der tør at give så meget slip på sig selv, så de han få lov til at opleve 
Guds nærværd som du kan vise det.  
De kan ikke, de tør ikke, der er alt muligt i vejen. Den opgave bliver svær at løse.  
De er gode nok alle sammen, inderst inde. De kan bare ikke finde ud af hvad de skal gøre.  
 
Jeg vidste ikke jeg var i meditation. Det talte vi slet ikke om. Intet om teknik 
sammenkobling, eller forening med gud i os. Nej vi talte om hvad skal vi gøre? Hvad kan vi 
gøre. Hvordan får vi folk til at ændre opfattelse. Havde det ikke været for den helt utrolige 
rare følelse og tryghed, ville det være meget skræmmende. Det der sker inden i mig, er ikke 
muligt?... Det talte vi heller ikke om, han var der jo. Men det der lå under kom frem efter 
samtalen. Længslen når han forsvandt. Hvis han kunne komme ind i alle ville alle 
bekymringer være løst. Jeg forstod at det ikke var en helt almindelig oplevelse jeg var ude 
for. Det var meget tydeligt at en kursændring var nødvendig for at vi kan overleve.  
Jeg tror han har talt med flere, for at finde ud af hvad der rør sig i folk.  
 
Jeg ville bare ikke slippe ham.  
 
Jeg kunne ikke fortælle min oplevelse.  
 
Prøv!  
 
Du bliver flyttet fra uskyld til alvor, fra uvidenhed til oplysning. Fra opfattelsen dem og os til 
vi er en helhed. Fra at tale om at gøre noget til handling. Kort sagt du bliver voksen.  
 
Blev jeg?  
 
Jeg følte mig mere som en nyfødt, bombarderet af indtryk.   
Jeg havde ikke lært at bruge den nye viden. Der var ikke nogen at delte med. Ikke engang 
dem han førte mig sammen med. Min oplevelse overtrumfede deres, så den kunne vi ikke 
tale om. De var påvirkede af Babuji på en anden måde. De satte dem selv før andre… Selv 
indenfor egne rækker blev der ikke talt om det inderste. Jeg forsøgte, fordi samtalen med 
ham, gav svar. Jeg opdagede med det samme at mit forhold til ham, var anderledes.  
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Jeg valgte selvfølgelig ham fremfor dem. De er på et begynderstade hvor stoltheden over at 
kunne få lov til at kline var en post i sig selv. Min post var en anden.  
Jeg skal fortælle hvad jeg ser og handle efter de råd han giver. Derved kan vi se de 
ændringer han laver, omkring os.    
 
Jo vi talte om udvikling og om at gennemleve. Der var masser af gode samtaler, ”de” 
fastholdt bare en rangforskel der ikke stemte med min opfattelse af det han lærte os.  
Jeg vidste at jeg skulle holde fast i ham, fordi han hjalp mig, medens jeg var tyndhudet af 
mangel på viden. Jeg arbejdede på min egen udvikling.  
Det er ikke et fag man kan lærer på universitetet. Jeg behøver ikke at tænke… ”de” er galt 
afmarcherede. Det er bare ikke deres vej jeg skal følge. Jeg skal være med til at løse andre 
opgaver. Jeg lever et helt andet liv end dem. Jeg vil ikke have deres rod til at forstyrre min 
virkelighed. Det var ikke dem der gav mig noget, det var ham.  
Jeg fandt ud af at han fandt mig når jeg længtes. Siden da har han ført mig.  
 
Jeg blev betragtet som mystikker, fordi jeg ikke kunne lade være med at tale om ham.  
Hans løsninger er enkle, nogle gange sagde han vent lidt og så kom det jeg skulle bruge.  
 
Du må lige stoppe lidt.  
Du taler med en mand du ikke har mødt endnu, det fåregår inden i dig. Han skal lærer dig 
at meditere. I taler sammen og det er i meditationen? Ja, fordi han er målet. Meditation er at 
være forenet med målet. Så, ja vi sidder og taler sammen i meditation. 
Det er for underligt. Hans tilstedeværelse giver dig svar og fortælle hvad du skal gøre.  
Ja der var sådan det begyndte. Alt det underlige bliver besvaret lidt efter lidt.  
 
Almindelig vis kan vi ikke koncentrerer os ret lang tid ad gangen. Det kan han. Han kan 
også se tanker der beder om hjælp. Derfor kaldte jeg ham en flyver. Metoden er ret smart. 
Han kan holde tilstanden så lang tid han vil, han er i den, medens vi taler. Det han viser og 
gør, er i høj grad noget vi kan bruge. Trådløs overførelse… Det er ikke nyt, siger han, det 
var sådan vi kommunikerede tidligere. Vi kan komme til det igen, når vi har fjernet støjen.    
 
Der er noget der er vigtigere, end at hænge fast i ”små” problemer.  
Det er er klart at vi skal have så mange som muligt til at sidde og kline. Det gør jeg selv. 
Det er kun en del af arbejdet. Det der hindrer os adgang, skal opløses, metoden skal 
udbredes og anderkendes. Fordi vi står til år tusinders sammenpressede katastrofer hvis 
ikke vi gør noget.  
Vi skal ikke sidde og fedte med hvem vi må sælge svarene til. Det er der ikke tid til.  
Hvis der er nogen der hænger fast? Ja så gør de det., indtil grunden til de sidder fast, 
forsvinder. Det er kun dem der er i stand til handle, der kommer videre.  
 
Jeg aner ikke hvad jeg kommer til at arbejde med, på det tidspunkt. Men min indstilling vil 
jeg altid arbejde på at forbedre. Og indstillingen er forbindelsen. Mere behøver man ikke at 
vide.  
 
Den gang ville jeg ikke kunne fortælle dig det jeg siger nu, ordene var ikke på plads. Men 
hvis du var modtagelig? Ville jeg allerede dengang kunne transmittere, hans tilstand over i 
dig, så du selv kunne bedømme. Vi støder bare på en hindring! Folk er for det meste 
pakker ind i så meget ego at hvis ikke de kan se en fordel ved selv at regne det ud? Er det 
løgn. Det de ikke forstår er galemands snak. I stil med Jorden er flad og at den er verdens 
midte.  
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Så jeg måtte leve med at være en mystikker.  
Du taler om noget vi ikke forstår.  
 
Det er som enkelt nok. Når man taler om solen skinner den. Han skinner gennem dig når 
du taler om ham. Gennem ham udvikler vi os på en naturlig måde.  
 
Nu gør du det igen! Tal så man forstår det!  
  
Den energi han er i strømmer ind i dig når du taler om ham. Energien fjerner det der ikke er 
brug for og erstatter det med det du skal bruge for at komme videre.  
 
Skal det forstås på den måde at det ikke er ham, men det han er i der er det vigtigste?  
Ja! Det er hvad han siger, men folk har deres egen opfattelse.   
Hippierne opfattede hans nærhed som noget der var langt bedre end hash rus.  
Så der er nok at slås med i starten. Det gør det ikke bedre at han røg vandpibe.  
Det var svært at forklare at det var vandpibe tobak. Mac Baren har et stort salg af vandpibe 
tobak, Habibi, det produkters i Jordan. Det kan man ikke forklare nogen der har deres egen 
opfattelse… I sidder bare ude i Indien og ryger vandpibe og det er forbudt.  
 
Du sagde du lærte hans jordiske liv at kende?  
Ja han er Guru, noget jeg ikke vidste ret meget om, i starten.  
En ven gav mig en bog om en Guru, efter vi havde været på et LSD-trip. Han havde aldrig 
oplevet noget lignende. Han mente det var mig der bragte ham i forbindelse med den 
fuldkomne oplyst hed, det tredje øje.   
Bogen hed: En Yogis Selvbiografi af Parma Hansa Yoga Nanda.  
På titelbladet havde vennen skrevet:  
Til den bedste ven jeg har haft. 
 

      
 
 Senere fortalte en anden ven at Peter, der gav mig bogen, havde lånt den af ham.  
Alle der har læst den, siger den gjorde noget ved dem.  
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Min Guru bor i Indien.  
Han hedder Ram Chandra. Jeg har nævnt ham flere gange.  
 
Jeg taler med en stemme inden i, der vil have mere af det uforståelige frem.  
Det begynder at blive interessant. Din Guru bor i Indien og underviser dig her? Ja!  
Det kan man jo ikke, hvordan gør han? Gennem den første i Danmark der mødte ham.  
Du siger gennem? Det behøver ikke være så svært at forstå. Vi læser hans bøger og taler 
om ham og vi mediterer. Meditationen giver os oplysning, man skal lærer at forstå.  
Hans Undervisningsmetode er Yogis transmission. Det er fjern undervisning før resten af 
befolkningen er komme til det. Det vil blive helt notmalt i fremtiden at blive undervist via en 
tv-skærm.  Måden han gør det på, vil det tage længere tid at lærer. Jeg tror at udviklingen vi 
ser nu, på det elektroniske område.  Er sat i gang, for at vi bedre kan forstå den spirituelle 
verden, der gradvis åbner sig for os.  
 
Vi skal lige samle op. 
Han ville undervise dig gennem en du ikke havde mødt?  
Ja det er rigtigt. Han sagde jeg ville møde hende en måned senere og det gjorde jeg.  
Nå, så sad i sammen? Ja! Hvad skete der så? Jeg havde forventet at der var mere af ham, 
end der var. Hun er ikke ham, jeg vidste ikke hvad der skulle ske. Jeg sad på gulvet uden 
pude i skrædderstilling og led. Tankerne faldt på plads lidt efter lidt, man lytter meget i 
starten. Man behøver ikke at sidde ubehageligt. Jeg længtes så meget efter at gøre det 
rigtigt. Dem jeg så og troede gjorde det rigtigt, efterlignede jeg. Det blev bedre, der var altid 
et øjeblik hvor jeg var helt væk. Det blev til mere, du skal ikke være helt væk, du skal være i 
meditation. Meget er båret af længsel. Jeg behøver ikke læse om den, jeg havde den i mig. 
Det gav disciplin og vilje, jeg spiste ikke noget om onsdagen når jeg skulle ud og mediterer. 
Først bag efter, kl.11 om aftenen når jeg var kommet hjem. Jeg mediterede også hver dag 
selv. Selv om der ikke var fuld knald på, mediterede jeg. Om jeg så skal blive ved altid, så 
gør jeg det. Der er som at du vil søge til verdens ende for at finde det øjebliks lykke, du var 
i. Du var der, du ved det eksisterer, nu er det dig der skal finde ham.  
 
Du har høje tanker om din mester, du giver ham Gude status. 
  
Ja han er et fantastisk menneske og en fantastisk lærer.   
Syntes du ikke alt det Guru dyrkelse er for meget?  
Jeg tror det kommer an på måden vi gør det på. Den mand jeg talte med, udgav sig ikke for 
at være Guru, eller ophøjet på nogen måde. Vi talte om fornuft og alvor. Hvordan får vi folk 
til at indse vi er en del af et økologisk system. Vi er en del af en helhed. Det er som nemt 
nok at forstå sammenhængen og det er nemt nok at se hvad vi skal gøre. Samtalen var om 
hvorfor det ikke bliver gjort. Hvordan får vi folk til at gøre det der er indlysende.  
De ord hænger i luften til alle.  
Det er meget nemmere at lyve for sig selv og for alle andre, end det er at gøre det der er 
rigtigt. Inderst inde ved vi godt hvad der er rigtigt og hvad vi har brug for. Vi udrydder os 
selv og kvæler naturen hvis vi ikke begynder at handle rigtigt. Hvorfor er det så svært?  
Det kræver ”bare” at vi lader være med at købe alt det bras vi ikke har brug for.  
Det der skal på hylderne skal være bæredygtigt og det skal kunne holde.  
 
Er det ikke underligt at det er en Inder der råber verden op? Jo og han vinder dem han helst 
vil have kontakt med, udenfor sit lands grænse. Inderne er så bundet af deres kastesystem. 
Selvom de påstår det ikke eksisterer.  
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Babuji kan ikke få sine egne til at gå fuldt ind for at overgive sig til den naturlige lære, som 
Gud beskriver den. Mange har forsøgt før ham. Gandhi og tidligere Vivekananda. Inderne 
vil ikke opgiver et system hvor nogen kan, kører på frihjul. Når de er født ind i en kaste der 
kan lade sig forsørger af en kaste de har lov til at undertrykke og binde for livstid.   
Her kæmper Guderne forgæves. Jeg ved ikke hvem af Guderne der sidder og ærgrer sig, 
for de har nok af dem. Det hele er en stor misforståelse og mistolkning. Systemet er godt 
nok, men det er nemt at omgås og mistolke.  
Det vare sikkert længe inden opgøret kommer, men det kommer. Lige nu er Inderne ved at 
glemme deres åndelige værdier, til fordel for de vestlige. Jeg håber den forurening de 
sætter i gang, ikke løber med dem. Babuji siger de vender tilbage til den åndelige kultur. 
Deres viden bliver sendt ud i verden, for at vende tilbage og genopstå.  
  
Sandheden er at ”genfødslen” sker i en selv, ved hjælp af selvudvikling. Man skal arbejde 
målrettet for at det sker. Det sker medens man er i levende live, du lærer ikke noget når du 
er død. Derfor er det nemt at forstå at ens afkom ikke automatisk er på det samme stade. 
De skal selv gå vejen, ingen kan gøre det for dem. De har nemmere ved det når de er født 
ind i en god og rig familie. Man kan bare ikke tage det for givet. Det er en indvendig 
uddannelse, en indvendig sammenkobling. Det er meget personligt, hvis nogen tror de skal 
være en tro kopi af andre, eller de prøver at få andre til at gøre som dem. Er det helt forkert, 
enhver har sin måde, eller vi gør det samme på hver vores måde. Vi har hver vores 
evolution.  
Det er klart sønner og døtre holder fast i deres ret til at mistolke sandheden om deres arv.  
Alle Indere sidder og vugger med hovedet uden at tage stilling. De vil ikke og tør ikke at 
bestemme over deres eget liv. Det lader til de vil styres af andre. Kan du huske ham 
Inderen jeg skrev om tidligere, der var så interesseret i mit navn? Det var en kamp for ham 
at overgive sig. Han kunne ikke give slip. Han frygtede, alt det forfærdelige der ville ske 
ham, mere end den frihed han ville opnå. Man skal bare gøre det, blev han ved med at sige 
til sig selv. Man skal bare gøre det.  
 
Derfor er Babuji så glad for Danskere og Europæer, for dem er det indlysende at man selv 
skal tilegne sig de færdigheder man bliver lønnet for.  
 
Jeg føler mig godt lønnet ved at have ham som vejleder. Han beder mig ikke opgive min 
tro, eller mit arbejde. Jeg har rettet mig efter ham og taget et job hvor jeg kan se mig selv i 
øjnene. Du skal da tro på Gud! Længere er den ikke.  
 
Du elsker ham meget? Ja han har gjort mig til den jeg er.  
Man kan virkelig trænge til en at knytte sig til. En der kan erstatte de bebrejdelser der ikke 
fører noget godt med sig. Prøv at se hvor meget svigt vi har været udsat for. Det behøver 
ikke være af ondskab, men af omstændigheder der gjorde det umuligt at være sammen 
med dem man føler man skulle være meget mere sammen med.  
Det svigt er imødekommet. Jeg ved godt at min far aldrig trænede mig, som barn savnede 
jeg ham. Som voksen indså jeg at det havde han da ikke tid til. Han tog sig af de store.  
 
Nu har jeg en erstatning der har tid og både kan tale med mig og med min far. Ja det lyder 
underligt. Men hvis der er en i familien der får kontakt. Falder det på plads tilbage i 
rækkerne. Min far er død i 1978. Han var et drilagtigt bæst, han prøver folk af, fordi han 
kunne. Han stod ikke tilbage for noget. Jeg fik en vision hvor han opsøgte mig og takkede 
for Babuji. Han er god nok! Min far faldt for Babuji lige som jeg gjorde det. Han skulle lige 
se hvad han var for en. Han er god nok! Min far var allerede i gang med at træne igen.  
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Han er også en fighter i det neste liv. Jeg har set de største og de stærkeste bøjer sig i 
støvet for Babuji. Du behøver ”bare” at sige hvem din mester er, så er alt i orden.  
Babuji! han er god nok. Ham skal i ikke lave fis med.  
  
Vi kan ikke forstå det endnu, det kommer.  
Hvis vi kan få en der kan erstatte svigt med tryghed, en der altid er der. Er det så ikke den 
hjælp alle vil tage imod? Han er ikke erstatning for far og mor. De bruger ham også.  
 
Han er ikke Gud, han er min flyver, min pilot.  
 
Sister siger han kommer fra et stade der er over gudestadet. Jeg ved jeg længere fremme 
vil gøre det mere forståeligt.  
 
Den skønhed han lærer os at kende, opløser det der plager os.  
Er det ikke at rande fra problemerne?  
Næ, bag problemerne er du klar. Når du ser klart, kan du løse problemerne.  
Hvis de kan løses. Noget kan ikke løses her og nu, du kan gøre dit, til at løsningen falder 
på plads senere.  
Er det ikke at hoppe over hvor gærdet er lavest?  
Næ hvis du vil undgå krig og ødelæggelse, må du være tålmodig. De fleste problemer løses 
ved at tilgive. Tænk det anderledes. Du bliver ikke plaget når du tilgiver. Den der sætter dig 
op, ved det måske ikke selv. De andres syn, har deres grunde. Tænk helhed, så bliver du 
bedre til at se skarpt. Du kan godt se at ham eller hende går efter at vinde og derved 
afviger fra målet. De ser ikke at den der er givende, får noget at give af. Måske syntes de 
det der er givende for dem, også er det for andre. De ser ikke de derved er krævende. 
Det er som øjnene der ser. Man skal selv opbygge modet til at sige fra. Det behøver ikke at 
være særligt dramatisk. Efter kærlighed kommer længest. Jeg er meget forsigtig med at 
kræve noget af folk, selv om det er til deres eget bedste. Jeg er jo behandler, jeg vil gerne 
vise hvad de skal gøre. Jeg siger ikke noget om hvad der sker hvis de ikke gør noget.  
 
Der er et strålende menneske inden i alle.  
Bag parade, undskyldninger og lånte fjer, banker det rigtige hjerte. Bag alle de falske 
identiteter, der bruges i et falsk øje med.   
 
Folk betror sig til mig, jeg ved ikke hvorfor? Måske ved de jeg ikke vil skade dem?  
Når jeg alligevel skriver om dem, er det som en mennesketype vi alle kender.  Som i en 
Holberg komedie. Det er ikke kun dansk humor at grine af sig selv. Vi tåler at blive 
karikeret. Nogen har ikke nået den fulde opmærksomhed, før de er karikeret og kan grine af 
dem selv.  
 
Selv Gud griner af de vittigheder der bliver lavet om ham:  
 
En astronaut var blevet hængende i en sky, noget gik galt.  
Gud satte sig ved siden af ham, for at vise det ikke var gået helt galt.  
Jorden ser pænt ud herfra, sagde Gud.  
Der er også pænt dernede, sagde astronauten.  
Er det længe siden du har været der, spurgte astronauten? Ja sagde Gud? 
Hvorfor spurgte astronauten? Rygter, sagde Gud, rygter om en jomfrufødsel.   
Nå, jomfru Maria? Ja det taler de om endnu.  
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Bag alt det vi selv har fundet på, er det’ menneske Gud har skabt i sit billede.  
Tør vi møde os selv, møder vi Gud i os…  
Ja det tør jeg godt, siger vi… men det er jo umuligt!  
Og når vi begynder at søge, bliver der sværere. Du kommer ikke i nærheden af det center 
hvor Gud er tættest, uden at arbejde for det. Du skal dø for det. Og du bliver smidt ud og 
genfødt mange gange. Du skal fortjene det. Det er Hindu troen, derfor er de lave kaster 
meget flinke og lydige overfor de kaster der er over dem. Det bliver selvfølgelig udnyttet, 
dog ikke af alle.  
 
Jeg kan godt forstå at nogen bliver hængende ved dem der forsørger dem. Især i lande der 
er så overbefolkede som Indien. Det sker i alle lande også de rige og sociale lande.  
Folk lader sig binde og dem der vil binde folk, har mange grunde. 
 
Jeg bliver ved med at tale om Babuji som en der kan vise os vejen. Fordi, de første der når 
igennem hjælper de neste. Det skal være en hel bevægelse, for vi står og ser ned i 
afgrunden. Måske vil vi blive rystet mere sammen når det virkeligt tager fat.  
Klimaændringer gør at isen smelter, på grund af global opvarmning, der skyldtes 
forurening. Det gør at havvandet fordamper og kommer ned som meget kraftig regn hvor 
ingen venter det. Byer langs kysten bliver oversvømmede. Byer der ligger lavt bliver skyllet 
væk når vandet rander ned af skråninger. Floder oversvømmes. Det er ikke noget man kan 
betale sig fra at slippe for.  
Vi går gennem pandemier der lukker samfundet ned over hele Jorden. Jeg kan ikke se hvor 
længe det vil stå på? Til vi har lært af det vil jeg tro. Vi bliver nødt til at ændre levevis.  
Derfor er det vigtigt vi lytter til dem der har forberedt os på hvad vi kan gøre.  
 
Det er jo derfor jeg skriver.  
Tror du jeg tænker på om jeg bliver betragtet som tosset, eller en fantast? Nej, det er jeg 
forbi. Jeg skal ikke udgives endnu, det vil aflede arbejdet. Jeg kan se mig sidde og forsvare 
mig over for journalister som Hassan Preisler, der kun vil have mig til at falde i vandet.  
Ham kan jeg godt nævne for han er min ven. De tanker jeg gør mig, breder sig ved Babujis 
hjælp. Jeg ser folk vokse, der før stod stille. Du ved ikke hvem der begynder at lægge sig i 
selen for det arbejde der skal gøres. De værste samfundsrevsere bliver pludselige skarpe i 
det godes tjeneste. Og dem vi troede vi kunne stole på, bliver afslørede som svindlere.  
 
Jo Babuji har vist den ”ro” der kommer langt ude i horisonten.  
Der er stadig meget jeg kun har set glimtvis. Han kan hjælpe os med at finde vores rigtige 
spor. Jeg taler tit om ro og balance. Måske fordi jeg hader uorden og støj. Jeg kan godt 
arbejde i kaos, når jeg skal. Men jeg søger ro i fritiden. Vi er ikke ens, der skal være plads 
til alle. Det værste vi kan gøre, er at fordømme nogen fordi de er anderledes end os. Det er 
gift for sjælen. Hvis det hele var i ro og balance, var vi her ikke, det er mangfoldigheden der 
skaber verden.  
Vi er forskellige, vi har hver vores evolution. Snakken om at være ens kan ikke gå. Vi kan 
snakke om ens målsætning. Der er sociale forskelle og klasseforskelle. Der er nogen der 
kunne drive det vidt, der ikke gør det fordi de ikke vil. Der er tiggere der er så oplyste at de 
velsigner alle. Jeg kender superintelligente der vælger et liv som håndværkere, fordi det er 
en frihed for dem at arbejde under åben himmel. Jeg kender en transportchauffør der er det 
mest belæste menneske, fordi han elsker at hører lydbøger når han kører. Jeg kender 
kunstnere der smilende går væk fra vrimlen og lever med deres kunst.   
Folk der er som vi er flest, hører og ser meget mere end dem der er forgiftede af 
fordømmelse. Klaus har det meget bedre som kirketjener end som skolelærer.  
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Han vil kunne tage enhver eksamen med udmærkelse, men han vil ikke undervise umulige 
børn og anklages af deres forældre, for at de ikke lærer nok. Den kamp går han ikke ind i. 
Han har det godt med at trøste og hjælpe dem der skal videre, efter deres kære er døde.   
 
Jeg har sagt jeg vil arbejde til jeg er 80 år. derefter sætte mig ned og skrive. Jeg tænker det 
jeg gør nu, er forarbejdet. Jeg ser også mit arbejde som for arbejde. Jeg er med til at give 
andre nogle gode vaner, gennem mit arbejde. I en kultur hvor ingen mediterer, kender de 
ikke betydningen af at mediterer. Du skal bare mediteret, siger Babuji, det er nok.  
Det kan den vestlige verden ikke, det er ikke naturligt for dem.  
For en Inder er det naturligt, selv om der er mange der ikke gør det, selv om de siger de gør 
det. Det er gennem syret i deres livstil at meditation og bøn er en del af dem. De lever et 
sundere liv end vesten. Selv gamle Indere er mere smidige end folk i vesten.  
De vil helst sidde på gulvet, det kræver god bevægelse at komme op og ned. De sidder i 
skrædderstilling når de har det bedst. De sidder på hug når de laver mad, eller arbejder. 
Jeg har set Indiske håndværkere der holder med arme og ben på det de arbejder med. 
Deres toilet er et huld i jorden, eller i gulvet. De lever af grøntsager. Noget vi også vil 
komme til. De kan høste 3 gange om året. Med klimaændringerne vil vi kunne gøre det 2 
gange flere stæder end før. Vi skal udnytte mulighederne på en bæredygtig måde.  
 
Jeg så min undervisning som mulighed for at give meditationsøvelser til nogen der ikke ved 
hvad det er. Ikke for at snyde dem, for at få dem til at gøre noget der er sundt. Jeg har et 
overordnet mål om at lærer folk at mediterer, uden at tvinge eller skræmme. Fordi mange er 
bange for alt der er fremmet. Der er mange fordomme om det vi ikke forstår. Folk husker 
afsløringer af svindlere og skræk oplevelser om dårlige oplevelser. Jeg skal gøre folk 
trygge. Alt det der ligger under er det ikke nødvendigt at tale om i starten.  
 
Jeg skal bare være parat hvis nogen skulle finde på at spørger. Derfor skriver jeg og derfor 
forsker jeg. Da det er en helt speciel forskning, bruger jeg mig selv som doner for min 
forskning. Mit arbejde viser resultater, men det er ikke anderkendt så jeg skal bruge mig 
selv som personen der skal vise resultater. Jeg skal være sundere end gennemsnittet, jeg 
skal holde længere. Jeg skal bevise jeg har genoptrænet mig selv fra en nedslidning, der 
næsten slog mig ihjel.  
 
Den rigtige bog bliver først skrevet fra jeg er 80 til jeg er 84. Der skal jeg være færdig med 
de forberedelser jeg er i gang med nu. På det tidspunkt er jeg færdig, skulle jeg blive ældre, 
er det tillægstid.  
 
Alt det jeg skriver, er skrevet før, alligevel er der ingen der har skrevet det samme.  
Forberedelserne er allerede nu usædvanlige, når du ser de håndskrevne dagbøger, er det 
meget hård åndelig træning jeg har været igennem. Gentagelser går igen for at overbevise, 
ligesom gentagelser bliver terpet i øvelser der frigør kroppen for spændinger. Man kan se 
sammenhængen. De fysiske øvelser er lige så vigtige som de spirituelle øvelser. Måske er 
de vigtigere i starten for det er det folk vil se, hvis jeg er overbevisende, er eleverne trygge 
ved min undervisning.  
 
Du får en Tiger i hjertet!  
Babujis lærer gør dig stærk, du får mod og du bliver selvstendig.  
Sister er et godt eksempel, hun er den eneste der tør at tale Chari i mod, når han peger på 
sig selv som mester. Hans rute er ikke Babujis.  



 77 

Dem der vil, kan følge Chari og han har mange følgere. De er glade for ham. Der er kun 
ham. Han er den ene og hans tilhængere tåler ikke der bliver talt om andre end ham…  
Chari-s tolkning af at forening kun kan opnås gennem ham, virker ikke for mig. Det betyder 
ikke det ikke virker for andre.  
 
Min forening går gennem Babuji. Jeg har Babuji i mit hjerte, han er min Tiger.  
 
Jeg blev ved min kilde, derfra ser jeg forandringerne. Vi kan kun gå vores egen vej… de 
vigtigste døre åbnes indad. Jeg er ikke blevet hængende i andres opfattelser. Målet har 
været fast hele tiden, jeg var bare ikke klar, så jeg arbejdede på forbedring.  
Min udvikling er at jeg bliver en bedre vejviser. Jeg skulle jo lige lærer at skrive først.  
Og så er der de øvelser jeg underviser, jo jeg er god til det, men jeg kan blive meget bedre.  
Det taler jeg gerne med andre om, vi udveksler erfaring.  
Jeg bliver stille når jeg bliver bedet om at underkaste mig et system. Desværre, det kan jeg 
ikke. Vi kan godt tale om faget, men jeg kan ikke binde mig, for jeg har allerede en mester. 
Hans lærer følger jeg, den tillader man lære af andre lærere. Der er mange lærermestre, 
men der er kun en mester. Ligesom der kun er en Gud.  
 
Det er meget almindeligt at østens mestre søger elever der vil betale for dem hele livet.  
Det er ikke kun kastesystemet der binder folk. Du må ikke undervise deres øvelser hvis ikke 
du sender dem penge. Det ser jeg som svindel.  
Derfor er mit modstykke:  
Du må gerne undervise ”mine” øvelser uden at betale. Det er op til dig om du vil tjene på 
dem. ”Mine” øvelser indeholder de samme bevægelser og de samme principper, du betaler 
dyrt for. Grundprincipperne kan der ikke laves om på. De har bevist deres værd overfor, 
mange der ikke var i stand til at forstå de dyrt købte øvelser. Sikkert fordi underviseren 
fokuserede mere på penge og på sig selv, end på at give eleverne noget at arbejde med. 
Øvelserne har reddet mange liv. De har givet mange 10 år mere at leve i, selv om de var 
angrebet af svær sygdom.  
 
Nej det gør mig ikke populær at give noget væk andre har betalt dyrt for. Noget nogen 
lærere bruger til at binde deres elever med. Jeg har stået i de samme klasser, med de 
samme lærere, der ønsker tjene på det vi lærte. Det er der ikke noget i vejen med. Vi kan 
bare ikke selv bestemme over tilslutningen. Ingen af dem har tilnærmelig samme elevtal 
som mig. Måske er det fordi min opgave ikke var at tjene på det. Min opgave er at udbrede 
kendskabet og få det ind i sundhadssystemet. Jeg får ikke løn af eleverne. Det er lykkedes 
mig at få løn af det offentlige. Jeg viser det kan lade sig gøre. Udelukkende ved at have et 
mål.   
 
Man skal være stærk i troen for at følge dig, siger modsigelsen inden i mig. Og man skal 
være stærk og dygtig for at følge mig siger min målsætning.  
Jeg er ikke kommet ret langt, men jeg kan se, det betyder liv og død for os at ændre 
indstilling.  
Jeg arbejder virkeligt hårdt på at slippe mine fordomme. Der er jo mig selv jeg udrydder ved 
at dømme andre. Vi skal være forskellige, vi skal være rummelige, vi skal være 
mangfoldige.  
 
Ude i fremtiden venter skønheden.  
Den kan kun eksistere i mangfoldighed, med mange planter og dyr. Jeg tror klimaet på et 
tidspunkt bliver ens hele jorden rundt?  
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Det jeg fik vist af fremtiden, ca.1500 år fremme, så meget frodigt ud. Som regnskovs miljø. 
Der var Sale i klipperne, med lys og luft, folk havde det godt. Transportsystemet kan jeg 
ikke rigtigt beskrive. Det var meget underligt, som vi var kop-let på og kom derhen hvor vi 
skulle.  
Jeg tror vores hjerner var meget mere udviklede end vi er nu.  Vi blev hjulpet fra oven, vi 
havde vænnet os til at være sammen med Gud. Vi havde løst vores opgaver.  
 
Jeg ved ikke om det passer, jeg ved ikke om der er liv efter døden? Jeg ved ikke om mine 
visioner er spejlbilleder af det jeg ønsker? Jeg ved at jag hellere vil leve efter det jeg får 
vist, end den elendighed vi bliver tilbudt. Det er et meget bedre fremtidshåb end noget 
andet jeg er stødt på. Babujis lærer virker allerede.  
Kan du forestille du får lov til at dø i fred? Dine sidste år bliver brugt til tanker om visdom og 
en bedre fremtid. Du går enten ind for at hvile dig eller for at blive ladet op til neste opgave. 
Ingen af mine elever er bange for døden, selv om den er uvis. Fornemmelsen af at være 
forbundet, giver dem ro i sjælen. Det vil jeg gerne prædike, men det er ikke det jeg gør.  
Vi mediterer, derved får hver enkelt den måde de har brug for. Vi sidder og nyder 
lykkerusen, medens vi bliver gjort klar til det neste.  
Det er den helt rigtige frihed.  
Luk øjnene og giv slip, overgiv dig. Det lyder så nemt, men der er nok det sværeste vi kan 
blive bedt om. Dem der har oplevet det vil gøre alt for at få andre med. Fordi der ikke er 
andre muligheder. For nogen er der øjebliklig tillid og det er gjort. For andre er det en 
ørkenvandring, forsøg på forsøg på at slippe deres ego. Det er ikke en gang farligt at slippe 
egoet, egoer er der bare, det er om at frigøre sig fra at blive styret af egoet.  
 
Det er ikke de samme bånd vi bliver holdt af, jeg kender ikke grundene til andres 
ærgerrighed. Andet end der kommer noget op i meditationen når den slipper.  
Der skal ”noget” til at give slip på alt. Det ”noget” vi får er hans kærlighed. Oplevelsen er ny 
og gammel på en gang, gensynsglæden, overgivelsen og foreningen. Det er en meget 
personlig oplevelse vi alle er tæt forbundet til. Hinden mellem os og Gud er tynd. Vi er tit 
henne og rører, men der er ingen at tale med. Jeg tror ikke en præst er uddannet til at tale 
om nærvær af Gud. Nu skal vi lærer at det må vi gerne. Det er bedre at være tæt på, end 
langt fra.  
Aspiranterne er ikke Gud, de er ikke mesteren, de ved hvem Gud og mesteren er. De kan 
hjælpe andre med at finde dem selv, når de har fået vist vejen. Det er ikke givet, nogle 
gange lykkedes det, nogle gange kan de hjælpe andre. Jeg kalder det en vej og en lærer.   
 
Der er nogen der mener du gør noget forkert. Du gør det ikke helt efter bogen. Hvorfor?  
Jeg prøver lige nu at afklare forløbet, det kommer an på øjnene der ser. Folk med en 
udpræget forud indtaget opfattelse ser det de vil se.  
Visdom er forunderlig, den giver mulighed for mange opfattelser.  
Det kan handle om hvor vi er i vores udvikling og hvad vi opfatter ud fra.  
Jeg slås ikke om en position. Det vil kunne trække et forkert spor, andre vil følge.  
Det forvirrer nogen at jeg handler uden om dem, de er ikke på min rute. De har ikke set den 
udvikling jeg har gennemlevet og de vil ikke forstå den. De tager afstand fra resultatet.  
Det er jo dem det handler om, de forstår ikke jeg ikke er deres. De troede båndene der 
holder dem, også holder mig. De kan ikke en gang se de er bundne.  
 
Når Sister siger:  
Der er ingen hjemligheder, vil de ikke forstå det, det ødelægger jo deres muligheder for at 
fastlåse andre. Deres holdning bliver synlig.  
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Jeg blev sat fri, de blev låst endnu fastere.  
 
 
Babuji siger i et citat fra 1953  
Guds arbejde udføres altid igennem bureauet af et menneske af høj kaliber og ikke direkte. 
Årsagen er at Gud ikke besidder sindet, som er det eneste instrument til at bringe tingene i 
værk.  
 
Forstår du det er ham jeg lytter til. Dem der mener jeg gør noget forkert, mener det fordi det 
ikke er dem jeg lytter til.  
 
Vi deltager i en udvikling hvor opfattelser tilpasses. Dem der er nået langt, kan huske hvilke 
opfattelser de har lagt bag sig. Det giver tålmodighed og overbærenhed, vi udvikler os til at 
blive mere menneskelige. Sister gør ikke forskel, hun blander ikke begreberne, hun har et 
formål, det er at hjælpe dem der opsøger hende. Det gælder alle, hun blander sig ikke i 
hvornår de for alvor vil begynde at gøre, det de siger de vil gøre? Arbejder er at få dem’ der 
er tættest på ind i folden, dem der opsøger hende først. Det betyder ikke de gør det de 
siger de vil, eller vil det de beder hende om. De kan ikke give hende skylden, hun har gjort 
sin del. Nogen strander, nogen når frem, nogen hænger i deres udvikling.  
Der er en kæmpe mellemzone, hvor nogen søgende går rundt og bekræfter sig selv.  
 
Min kone kunne ikke holde ud at komme I centeret I Holbergsgade, det var hun ikke ene 
om. Centeret kalder på typer af frelste der er for meget. Jeg kunne se nogen havde været i 
Indien. De skilte sig ud ved at være hyldet ind i tynde Pashmina tæppe. Meget lækkert og 
meget dyrt. De taler om Chari, er du ikke enig, spørg de? De er påvirkede af opholdet det 
skal fortælles. Jo der er dejligt i Indien, man kan leve længe på oplevelsen. Jo jeg har været 
der, nej ikke på Ashram. Jeg sidder med de gamle i Lucknow. Jeg håber i har god Prana 
med hjem. Selvfølgelig kan de nye unge bruge deres begejstring.  
Jeg kan ikke fortælle dem at jeg bruger Pranaen til at lindre svage ældre, der ikke kan 
komme i centeret. Vi burde tale om det. Jeg har mange ideer til at udbrede de særlige 
evner vi bliver givet gennem meditation. Tag ud og læs op på plejehjemmene, litteratur 
grupper er veldigt populære. Klassisk musik, er en anden måde at sprede transmissionen. 
Mediter en time før du går på, indtil du ved at transmissionen automatisk går i gang når du 
er på. Vi burde have en hel sværm af abhyasie tilknyttet hospitalerne. Transmissionen kan 
bruges som smerte lindring og lave ro. Det er meningen vi skal være med til at lave et 
bedre samfund. Forestil dig den ro en læge der mediterer, vil bringe om sig.   
 
Vi er slet ikke der hvor vi skal være endnu. Vi handler mod ordre fra oven. Vi er ikke en 
lukket sekt. Nogen skal praktisere den lærer vi bliver givet. Dem der har brug for at være 
bundet, kan holde fast så længe de vil. Tak Gud for at dem der søger hans frihed, får lov til 
at praktiserer på hans bud. Der er ingen bindinger, Gud binder ingen.  
Adgangen til ham er at give slip på alt.   
Jeg ser nogen give slip, bagefter er de gode til at mediterer og kline. Men der er stadig 
noget de ikke vil kunne slippe helt.  
 
Mine tanker, som ikke er mine tanker…? Tanker vandrer allerede og forstærkes.  
Jeg tror dem der ikke kender ”templets” rænker, beskyttes af den frie tanke.  
Jeg tror de siger som mig:  
Jeg vidste ikke jeg skulle spørger om vej? Når vejen er åben.  
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Skal jeg gå rundt og spørger om det jeg ikke må, når det jeg gør virker? Skal jeg lytte til 
dem der holder mig væk fra mit virke, når deres virke ikke virker så godt som mit? Nej, jeg 
tror jeg er sat på opgaven for at give andre motivation til at handle uden at spørge. Når de 
ved de handler rigtigt. Når de inderst inde føler det er rigtigt. Der er ægte og uægte 
tilknytning. Jeg ved godt man kan lave sjov med det, men Babuji siger at den mægtige ikke 
belønner med rigdom. ”Jamen så gider jeg ikke…” Og at fordomme er gift for sjælen. Jeg 
skal slippe mange fordomme før jeg er fri. Jeg spilder meget tid på trådene af raseri mod 
dem der vil holde mig nede. Jeg kan kun slippe fri, ved at sige:  
De er selv ansvarlige for at bruge den tid og vejledning de får.  
Hvis jeg skal virke, skal jeg kunne rumme alt det jeg går i gennem nu. Ja jeg ved godt jeg 
lægger det bag mig. Så længe der er tråde af fordømmelse, falder jeg for det jeg byder 
andre.  
 
Prelaya er en tilstand af opløsning, som ikke omfatter hele universet, men kun en del af det.  
Prelaya sættes ind når tingene forandrer sig og vender tilbage til kilden, hvorfra de er 
kommet. Før tingene indtog deres nuværende form, satte roterende bevægelser ind - 
nogen stæder i højere grad og nogen stæder i lavere grad. Opholdene, dvs. de stæder hvor 
energien ændrer sig fra højere til lavere grad, vil forøge modstanden, lige som karaktere 
der forøger strømmens energi.  
Når du arbejder med det i dit spirituelle hjerte, kan du opløse angreb.  
  
Der er også sorg og skuffelse over at blive svigtet. Nogle gange føler jeg mig som den lille 
hund der søger venskab og bliver afvist. Jeg render rundt og prøver at indgyde mig. 
Desværre misforstås det af dem der tror jeg ser op til dem. De misbruger tilliden og bliver 
sure og hadefulde når jeg ikke går deres arrende. Det er ikke mennesker der er værd at 
bruge tid på. Hvad har jeg lært af dem? Jeg har lært at hvis endelig der er en der viser tillid, 
så giver jeg ham/ hende alt og hjælper dem videre. Det er hvad jeg tager med.  
 
Når jeg fik at vide:  
Der skal være orden når jeg kommer tilbage, er det meningen jeg skal kunne alt selv.  
Ikke alt. Men jeg skal kunne rejse mig hvis jeg så bliver slået til jorden af nogen der 
ingenting kan. I må gerne spørger mig, hvordan jeg har klarer den.  
Jeg spørger ikke dem der har slået mig og såret mig. Jeg spørger mine indre rådgivere.  
Hvis ikke jeg må vide hvem jeg skal spørger så lad være med at vise mig teknikken.  
Hvis ikke jeg må bruge det jeg bliver givet, så lad være med at give mig noget.  
Når i udfordre mig, så gør det ordenligt, for det vil være mig umuligt at bøje mig for noget 
der ikke passer.  
 
Svarene kommer fra det højeste.  
Lad mig hører hvad jeres svar er.  
Mit er ingen ting! Gør ingen ting! 
Jeres svar må være et andet, siden i har smidt mig ud.  
Det fortæller mig at I der vil mig ondt, er galt på den, I har ikke søgt svar i jeres indre.  
For der hvor svarene kommer fra, kan man ikke smides ud.  
 
Det er retten til vores spirituelle træning i angriber.  
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Den første gang jeg brugte en metode der er beskrevet i bogen, var jeg forbavset over at svaret 
kom prompte, næsten før det blev stillet. Det var også før bogen var oversat og udgivet på et Dansk 
forlag. Det fortæller mig at metoden er videregivet før jeg har læst den, jeg har fået det vist før.  
 
Jeg kan ikke huske om det er et af mine mange besøg hos Birthe, elle i meditation, jeg har det fra?  
Sister siger: Du har mediteret så længe at det du skal kunne er transmitteret over i dig.  
Jeg har haft flest gode stunder med Birthe. Jeg håber Babuji vil beskytte hende. Hun er også den 
rare lærer der gør alt for sine elever. Men hun skal beskytte sin datter fra at blive udstødt, hvem vil 
ikke sige at familien kommer først.  
 
Jeg har svært ved at skulle tilpasse mig det liv Elsebeth ikke vil undvære. Min opgave er en anden.  
Jeg kan ikke se mig selv i selskab med nogen der vender andre ryggen. Jeg har ikke brug for at 
kæmpe om pladsen med nogen. Jeg har jo allerede bygget min egen kreds, uden det var planlagt. 
Og selv om jeg ikke havde nogen at holde mig til, ville Babuji være nok. Han gør ingen ked af det.  
Det er jo ikke til at holde ud at komme i en ”kirke” hvor ”Præsten” vil være Gud, og hvor 
menigheden er imod en, fordi man siger han er forkert på den. I bliver snydt.   
 
Sister siger:  
Vær sammen med dem du har det godt med. En lille gruppe kan gøre meget mere for hinanden, 
end en gruppe hvor de altid har kampe i gang. Jeg kunne godt gå ind i kampen, det er jeg jo, ved at 
der bliver ført kamp mod mig. Hvis de tror jeg er svag og forsvundet fordi jeg ikke står og vasker op i 
Holbergsgade, tror de fejl. Jeg fortæller her af al styrke at styrken er i os selv, ikke i dem der vil os 
ondt. Glem dem, hvis jeg går i konfrontation med dem? Skader jeg det jeg står for!  

Det er den bog jeg har købt flest af.  
Den lærer os hvordan vi bruger vores 
spirituelle hjerte.  
Skal du købe så mange, spurgte den der 
passede bog butikken i Holbergsgade!  
Ja det er gaver.  
Men den er jo ikke skrevet af Chari.  
 
Nej det er grund bogen.  
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Der er nok af dårligdomme i missionen. Jeg skriver for at hjælpe dem der kommer ud for det 
samme. og jeg bliver nødt til at tilføje, at det er tilladt at tænke selv.  
  
Blandt mine elever, ligger Babujis bøger fremme.  
 
Yogis transmission og naturens bevægelse, er ikke en helt almindelig beskæftigelse.  
Træning og atter træning giver resultater. 
 I Tai Chi træder træningen tydeligt frem, det er synligt hvor god du er.  
Yogis transmission kan ikke ses, den kan mærkes. Dem der ved det kan mærke dig.  Dem der ikke 
ved det ikke kan.  Der er en indre graduering, der fortæller hvor langt du er kommet.  
Det taler vi ikke om i Danmark. Vi har kun Sister at tale med.  
Man mærker også tydeligt attituderne fra dem der på ingen måde vil acceptere en der er fordømt 
af flokken.  Jalousi og fordømmelse har større magt i nuet end fornuft.  
Så alt det der skal tales om, bliver fejet til side af sladder.  
Vi kan godt kalde det en opdragelses anstalt, hvor de stærkeste vinder og de gode forsvinder. 
  
Kom til Tai Chi, der kan vi afgøre det på en meget nobel måde. En noble kamp på færdigheder. 
  
I den Danske afdeling af Sahaj Marg kan det ikke afgøres nu.  
Der er så meget fnidder at ordenlige mennesker holder sig væk.  
Det gør mig ikke noget at være afvist, men det skader missionen.  
Jeg samler de frafaldne og dem der aldrig vil komme i nærheden af centeret.  
Jeg gør det uden at tænke over det. De kommer jo selv.  
 
Sister fortæller hvor vi er, i vores søgen. Og hvad vi skal arbejde med for at komme videre.  
Det har jeg aldrig hørt fra nogen anden i missionen. Hun har gjort hvad hun kan for mig, siger hun.  
Resten er op til Babuji. Han ville være stolt af dig, siger hun. Vi har tillid til Sister.  
 
Chari betragter hende som en trussel. Han har kaldt hende en ludder der giver sitting til frafaldne. 
Dem han smed ud eller generede så de selv gik, er velkomne hos Sister.  
Han forstår ikke det er ham vi har forladt. Det er ikke Babuji, det er ikke missionen. Dem der står på 
vippen, tager hun også imod. Hun er ikke bange for at de skal fortælle det til Chari, for hun gør ikke 
noget forkert.  
 
Det er ham der gør noget forkert.  
Og jeg er bange for at det trækker tråde langt ud i fremtiden.   
 
I må ikke lade jer binde, i må ikke bruge jeres sparepenge og jeres arv på missionen.  
Missionen har i sin sande version, ikke penge indblandet og den binder ikke folk.  
Hele opgaven er at lærer folk at løse sig selv og blive fri. 
 
Man mærker hurtigt modsatrettede holdninger, man mærker også når ingen gider hører på en.  
De vil ikke tage ved lærer af det man siger, fordi ordene kommer fra en de ikke vil have dem fra.  
Det lærer man også af. Sister siger altid: Babuji siger! Skal jeg til at sige at Sister siger at Babuji siger, 
før nogen gider lytte? Jeg tror det er nemmere at søge nye græsgange.   
 
Fordi jeg kender fremtiden, ved jeg at der bliver meget stille i Holbergsgade i lange periode.  
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På tidspunkter er der helt lukket. Der begynder at komme liv igen, med Chari-s efterfølger, Daaji. 
Desværre bruger han samme ledelsesformen og bruger mest tid på at sætte sig selv ind i den 
kongerække Chari har lavet. Jeg tror at dem der har ledende roller i centrene, er glade for ham. Han 
sikrer dem den videreførelse Chari satte i gang. De får en til Chari, en lidt mildere udgave, men en 
pengemand. En Apoteker... Baglandet begynder at rører på sig og vil hører om Babuji.  
 
Når udviklingen ændrer sig i toppen, bevæger den sig ned gennem rækkerne.  
Jeg er glad for at jeg fik modet til at følge udviklingen og leve mit liv uden at lade mig tryne.  
Det var nogle få ord der fik mig til at se at intet var ødelagt, mit savn var ubegrundet. Jeg kunne 
følge mit hjerte, ligesom andre skal følge deres.  
Jeg begyndte at komme hos Sister da Chari lagde pres på hende. Hun ved hvordan mange mænd 
undertrykker når de får magt. Det skræmmer ikke Sister, hun er den der hjælper og trøster andre. 
Indiske kvinder er udsatte, fordi de ingen rettigheder har. Kvindegrupperne fra hele Indien besøger 
hende. Jeg kunne ikke undgå at komme i kontakt med dem.  
 
Du skal lytte til den rigtige top.  
De sande ord redder dig, lad være med at lytte til dem der binder dig. Ja det kan du godt men lad 
være med at tage dem ind. Hold døren åben til ham der beskytter dig. I transmissioner vil du tale 
med ham. Vi kan klare utroligt meget når vi har ham. Hos Sister møder vi ham, ved at mærke hans 
nærvær i transmissionen. Derfor vil vi gøre hvad vi kan for at være mere åbne.  
 
Det får mig til bage til min undervisning.  
Mine elever opsøger mig for at blive undervist i noget de ikke ved hvad er… De er ”bjergtaget” af en 
skønhed der udtrykkes i bevægelser, de gerne vil lærer. Selvfølgelig, det gør vi da. Vi øver og øver. 
Når jeg koncentrerer mig meget målrettet for at give dem det gode øvelserne indeholder, opstår 
den overførelse af energien der er i øvelserne. Jeg giver dem mim Qi. Det skal man lige vænne sig 
til. Metoden er så god at den for en stund opløser smerte eller psykisk påvirkning der ellers 
forstyrrer. De glemmer sig selv, for en kort stund, har de ikke ondt.  
Arbejdet motiverer mig, fordi det holder mig tæt på mesteren.  
Der er hele tiden en indre kommunikation med mesteren. Jeg kan se når jeg skal koncentrere mig 
mere, fordi jeg bliver udfordret. Det dur ikke at rette for meget på dem der ikke tåler det. Jeg stiller 
mig hen ved siden af dem og gør mig umage for at gøre det så perfekt som mulige og bruge al min 
viljestyrke på at få dem med.  
Nogen er det umuligt at lærer Tai Chi. Bare jeg kan se de får Qi-en er jeg tilfreds.  
Så jeg øver mig både på at lave perfekte bevægelser og overfører så meget Qi jeg kan. Jeg går hen 
og fører hånd, når jeg kan se de gør det forkert. Det er nye bevægelser så bare de lægger en hånd 
på mig, mærker de hvordan bevægelsen går inden i mig. Det er noget helt andet end det de tror de 
ser. Det er jo derfor Tai Chi bevægelserne kan bruges til at helbredde med. Når de bliver undervist 
som helbredende øvelser. Det er altid måden det bliver undervist på der tæller.  
Det er en ensom niche, jeg er foregangsmand for.  
 
Jeg tænker på Kurosawa s film Rødskæg fra 1965 om en ung by læge der bliver sendt ud til en 
dygtig landsbylæge. Hans overordnede så at den unge blive fanget ind i bylivets fristelser.  
Filmen viser helt tydeligt at lægekunsten kan bruges til andet end at læge med.  
Rødskæg gav nogle banditter samme behandling de havde givet nogle piger fra bordellet.   
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De truede ham med tæsk hvis han ikke helbredte pigerne hurtigt. Så de kunne komme tilbage og 
tjene penge. Nu skal jeg vise jer hvor hurtige pigerne bliver helbredt. Han gav dem de samme 
skader de havde udsat pigerne for.  
Bagefter behandlede han banditterne. Han lappede dem sammen og genoptrænede dem.  
Og medens pigerne og banditterne blev genoptrænede, gav han dem lærer i god opførelse.  
Den unge læge måbede over det var en del af læge kunsten at gøre patienterne til bedre 
mennesker. Nu ville han gerne blive i landsbyen.  
 
Dem der kender Qi strømmen, kan arbejde med den. Du kan hjælpe og du kan udradere.  
 
Det fortæller nogen lunde hvad Qi kan.  
 
Babuji er en sand mester.  
Han kan også noget han ikke viser.  
Indien og Kina har altid haft et anstrengt forhold, fordi Kina gør krav på selv at have opfundet den 
viden de har fra Indien.  
Jeg ser Indiske Guruer være kommet meget længere spirituelt, end Kinesiske mestre. Faktisk har 
ingen af de kinesiske lærere jeg har været i klasse hos, interesseret sig for det spirituelle.  
Mange Kinesiske mestre, tror alt skal afgøres ved kamp, hvilket gør det håbløst at tale med dem.  
Nogen kamptrænede Kinesere er så selvoptagede og nedladende, at de grænser til det primitive.  
Deres opfattelse af at gå hele vejen, er at sejer over andre.  
 
Inderens mål er at overgive sig til det Guddommelige, fuldt og helt, først der er du fri.  
Kineserne går ikke efter frihed, de går efter genfødsel og sejr. Hvilket jeg ser som en adskillelse fra 
den helhed vi er en del af.   
  
Det siger mig at ”nogen” Indiske Guruer er meget længere end de kinesiske Tai Chi mestrer.  
 
Jeg ser at vejen til at mestre Qi-en føre til at mestre Prana, der fører os endnu længere.  
 
Det er bare lidt svært at overbevise Tai Chi folk.  
Deres holdning er:  
Hvis du gør sådan, gør jeg sådan.  
De kæmper som gale, jo dygtigere de er jo svære er det at komme ind og rense dem.  
De vil slet ikke hører tale om at det er deres ego der plager dem. Så snart de har lært bare en lille 
smugle, er de bange for at blive besejret. Jeg går der selv, så jeg arbejder med den samme angst, 
samtidigt med jeg renser mig selv hver dag.  
 
Jeg melder mig til kurser for at blive pillet ned.  
I min daglige træning har jeg ingen fysiske modstandere, dem finder jeg på Tai Chi kurser.  
Her er det tydeligt at klasser slutter sig sammen om deres lærer, så jeg har nok at kæmpe med.  
Først skal isen brydes, jeg skal accepteres. Nogen er så forgabte i deres lærer at de ikke kan se at de 
ikke har lært noget. Det der virker når de er alene med ham i klassen, virker ikke på mig. Det må da 
være mig der gør det forkert, da jeg er en udefra? Det lærer jeg også af, jeg går ikke efter at 
besejre. Jeg går efter at kunne træne med alle, ved at undgå de besejre mig.  
Jeg siger ja tak til de invitationer jeg får når der er dygtige mestre i byen.  
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Da det ikke kun er en’ skole jeg følger, jeg bringer andres metoder ind i klassen. Ikke ved at stå og 
undervise, men ved at bruge dem når nogen vil nedlægge mig. Da jeg ikke kan vide om 
modstanderen er en der kalder sig selv for mester og belære andre om hvordan de skal se op til 
ham og give ham penge. Jeg går ind til en lige mand. Jeg har set nogen med meget fine dragter blive 
besejret. Jeg har også set nogle i dyre biler der var for dårlige til at kører bil.   
 
Det må du undskylde, jeg vidste ikke du var mester.  
 
Jeg er også blevet rigtigt gode venner med nogen der ikke kalder sig mester. Men driver nogle 
klasser med dygtige elever. Nogen af dem er det virkelig en fornøjelse at træne med.  
Der er altid gensynsglæde når vi mødes.  
 
Livet er et ophold i en blandet skare.  
Gennem mit kald er jeg blevet forberedt på at kunne med alle. Jeg valgte ikke de nemmeste.  
Når jeg ser tilbage, er dem der kan mest de nemmeste, dem ved man hvor man har. Jeg vil sige dem 
der udgiver sig for at være de ”bedste” er de værste, fordi de udgiver sig for noget de ikke er.  
Jeg kan godt køre med på deres indbildskhed, men det betyder ikke jeg har ikke har læst dem og 
handler derefter.  
 
Nogen er jeg blid ved, andre får grovfilen. Det handler om hvordan historien bliver serveret og 
hvordan de har behandlet mig. Jeg fortæller de ”værste” noget der vil få dem op i det røde felt af 
raseri og misundelse.  
Snage mennesker er altid smålige. De har regnet ud at jeg tjener mere end dem.  
Birthe og Elsebeth går så meget op i mit arbejde at de kender min løn bedre end jeg selv gør.  
Det er kommunen der giver mig løn, de kender taksterne. 17 hold om ugen. Du tjener mere end os 
og har færre timer. Det vil sønnen Henrik også. Mediterer du med dem alle? Nej jeg har et nyt hold 
hvor jeg er lidt forsigtig. Hvorfor det? Det er i hjerneskadeforeningen. Dem kan man da ikke lærer 
Tai Chi, siger de. Deres fordomme fejler ikke noget.  
 
Det lykkedes mig rent faktisk at få dem til at mediterer i hjerneskadeforeningen.  
Det var svært at holde holdet i gang, vi blev flyttet 3 gange medens jeg havde dem.  
I perioder gik nogen af dem hos mig på andre hold. Det var den vej jeg fik oprettet holdet.  
En der hedder Henrik Christiansen, blev kørt ned af en lastbil og brugte Tai Chi i genoptræningen. 
Hans bevægelser er ukontrollerede. I mine klasser er der plads til ham.  
Dem andre ikke forstår, forstår jeg.  
Henrik vil være Tai Chi lærer i hjerneskadeforeningen. Det kan han ikke, fordi ingen kan se hvad han 
laver, hans bevægelser har spasmer. Så vi blev enige om at det var ham der er læreren og jeg er 
hans oversætter. Du skaffer eleverne Henrik, når du har 7 kommer jeg og opretter holdet.  
Det gjorde han og for mig er det fantastisk at se hvad øvelserne kan.  
 
Man skal være af en helt bestemt støbning for at kunne undervise handicappede.  
 
Jeg havde et ”føl” med. Flemming Salomon. Han løb skrigende væk. Han satte sig udenfor, han 
kunne ikke klare det. Det er meget svært at skabe tillid blandt hjerneskadede.  
Det skal være ægte, ellers mærker de det med det samme.  
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Flemming ville lave det samme som mig… ikke helt det samme efter denne oplevelse. Noget 
derhenad. Jeg forsøgte at vise ham at man ikke kan styre med ord, man kan styre med følelser. 
Flemming bruger mange ord i sin undervisning. Qi energien har det’ i sig, der skal til.  
Det er i koncentrationen, man kan sige du kobler dig selv af, når du kobler forbindelsen på.  
 
Jeg tror andre ser det som, det øjeblik hvor man er en god lærer. Og ikke kun er en god fortæller.  
Kunstnere og sportsfolk kender det det øjeblik.  Det er et øjeblik af Zen, helheds opfattelse.  
Tilskuerne kender det også, øjeblikket hvor vi er et. Hvor alt spiller op i en højere enhed. 
 
Jeg sagde længere oppe i teksten at men må gå tilbage og finde koncentrationen når nogen 
forstyrrer. Forstyrre på den måde at de afleder de andres opmærksomhed. Her er det styrken af Qi 
der afgør sagen. Jeg kan lægge mere Qi i bevægelsen, dem der ikke ved hvad det er, kan ikke.  
Det er altid folk med blokeringer, eller dem der har høje tanker om dem selv, der reagerer 
anderledes. Måske fordi de føler svaghed ved at indrømme de ikke kan. Det må ikke komme dertil. 
Jeg skal læse eleven og berolige med at ingen kan gøre det perfekt og slet i begyndelsen.  
Der er også nogen kraft patienter der får voldsomme spændinger. Som om de vil have jeg skal gøre 
det på deres måde, selv om de gør det forkert. Her gør jeg mig meget let.  
Når jeg opdager, det er sygdom, kan jeg handle på det.  
Jeg har flere på en gang, så jeg må bruge forskellige midler. 
  
Babuji kan skrue så højt op for energien at det føles som lykkerus… selv dem der ikke kan registrere 
det bliver påvirkede. Når jeg mærker spændingerne, sender jeg blide kommandoer med 
bevægelserne, så spændingerne opløses.  
 
Det kan være kæmpe egoer der tror så meget på dem selv at de ikke registrerer de er syge. 
Demente reagerer efter hvilke områder i hjernen der er slukket, lige som hjerneskadede.  
Syge søger enten ind i det syge og jamre over sygdommen, eller afviser den.  
Jeg skal kunne vise dem vejen uden om smerten, helst så de tror de selv har fundet den.  
Det er ikke nemt med dem der afviser både sygdommen og metoden, fordi det har med hjernen at 
gøre.  
Jeg skal kunne se og tåle de voldsomme udfald, når der ikke er noget filter.  
 
Der hvor der er filte og alt er normalt, er der angst for det uvisse. Alle har deres at kæmpe med.  
Vi vil alle sammen gerne kunne noget, det er normalt. Kan vi dog bare blive båret igennem til vores 
plads i livet.  
 
Jeg vil gerne være med til at sprede skyerne og gøre vejen farbar.  
Det der forvirrer, er at det ikke er mig som person der kan gøre det. Det er ham jeg har lært det af 
og han siger det ikke er ham, men ham han har lært det af. Det er forbindelsen der er det vigtigste.  
Som jeg skrev tidligere, vidste Babuji ikke han var den specielle person der var blevet kaldt på og 
sendt til Jorden for at sprede skyerne.   
For ham er det almindeligt. At være som han er og have den viden han har. Han kan sende gennem 
dig, når der er brug for det. Han hjælper dig med at finde din plads så han kan hjælpe andre, 
gennem dig. Han lærer dig det du skal bruge gennem andre. Han lærer dig det også gennem 
meditation.  
Det kræver vejledning at opdage at styrken er bag tankerne. Langsomt, langsomt, bliver man bedre.  
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Kan du holde forbedringen kørende samtidigt med at du underviser derfra hvor du er til der hvor 
eleven er, så virker det. Det behøver ikke være undervisning, det er holdningen der gælder.  
 
Ved at fortælle min oplevelse, når jeg skriver mig ud, kommer andre ud. Jeg har allerede set dem 
der træder deres udviklingstrin. Jeg tror der vil være mange paralleller, selv om vi hver har vores. 
Selvfølgelig skælder vi hinanden ud og slås som gale under vejs. Vi holder på vores, indtil vi indser 
de andre kæmper for det samme. Vi har hver vores mål i det store hele. Så holder vi kæft et stykke 
tid, til vi begynder at skændes igen. Fordi vi har hver vores indstilling. Det former fremtiden, ideer 
kommer frem og bliver afprøvet.  
 
Lige nu bliver der lukket for meget ”skidt” ud, det kvæler verden.  
 
Efterfølgende vil der blive skændtes højlydt om hvis skyld det er. Vi er så gode til at skændtes om 
hvem der tændte bålet, i stedet for at slukke det. Jeg tror nu vi bliver reddet af en voksende sund 
fornuft, fordi tiden bringer os tættere på at forstå. Vi bliver bedre til at vurdere fremtiden. Usete 
hjælpemidler dukker op. Det bliver nemmere at dele viden.  
Når temperaturen stiger følger naturkatastrofer. Vandet smelter og fordamper og kommer ned 
som skybrud. Byer vil blive skyllet væk, der er ret voldsomt.   
Der vil være trådløs satellit overvågning der kan opfanges af smartphone, der bliver hver mands 
eje. Alle kan se at det der forurener mest, skal stoppes. 
   
Samarbejde med naturen har uudnyttede muligheder.  
 
Jeg er allerede langt på mit område. Tænk på alt det jeg har foran mig. Andre er på den samme 
tankegang, de lægger deres liv om og lægger udvikling til. Det er evolution.   
 
Der er spore både i atmosfæren og i undergrunden der kan genoprette miljø skader.  
Olieudslip kan omdannes til grøn vækst af svampespore. Skadelige kemiske gifte kan erstattes af 
naturprodukter der ikke skader, men omdanner skader. Vi har så mange u-ubrugte muligheder.  
 
Vi vil kunne udvikle metoder til at genoprette os selv, det er ikke så mystisk endda.  
 
Selv om jeg er en stridsmand, vil jeg hellere bruge tid på at fremlægge det mit indre siger er rigtigt. 
At vise det rigtige, er også at bekæmpe det forkerte.  
Spirituel fremgang øger væksten. dem der er modstandere skal genopdage ud fra deres egen 
forståelse. De vil ikke hører på mig, de vil gerne hører hans ord inden i dem selv.  
Det kan mit arbejde bruges til. Der er ingen tvang.  
 
Det forvirrende er at det ikke er mig som person der kan gøre noget. Det er ham, via 
transmissionen. Alle kan lide den, men bliver skræmte af det de ikke forstår. Det går tit ud over mig. 
De spørger ikke til råds, men giver mig skylden, det er en barnlig blokering. Det er lærerens skyld at 
jeg ikke kan forstå. Kan jeg få dem til at forstå at det uvirkelige bliver virkeligt lidt efter lidt.  
Hos nogen vil det være mig umulige at sige at der ligger en hinde af trods, der først skal opløses. 
Hvordan skal jeg kunne lærer nogen noget de ikke vil lærer?  
Nogen har lagt en akademisk skrøbelighed på et usikkert fundament. De kan bøgerne udenad.  
Den lærer der ikke kan beskrives fuldt ud i bøger, kan vises. Du må ikke tænke for meget, så er der 
ikke adgang.  
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Jeg gentager tålmodigt fordi jeg ved at den hinde det hindrer hukommelsen i at tage det nyet ind, 
er for stærk til at de kan alene. Sammen med mig kan de, jeg går ikke på afveje, jeg går lidt frem for 
hver gentagelse. Det samme gør de, selv om nogen raser og spræller når deres ego må bøje sig for 
noget de ikke forstår. Bagefter kan vi grine af det. Det er reaktionen mange kan nikke genkendende 
til. Det du troede, holder ikke i den spirituelle verden. Jeg skriver spirituelle fordi jeg ser øvelserne 
som den bedste del af rejsen. Der bliver du rørt ind i dit indre, derfra kan du se din udvikling.  
 
Man bliver bedre til det man beskæftiger sig med når man mediterer.  
Styrken er bag tankerne. Før skabelsen var der stilhed, man kan godt forestille sig at der var en 
meget stor energi, når den var i stand til at lave skabelsen. Vi er alle sammen en del af den energi. 
Det du er og var, før du blev til, er i dig for altid. Vi har den samme forbindelse.  
 
Det der stikker dybere, er den vej vi ikke har forsøgt at forstå.  
Det er en reaktion mange nikker genkendende til, der er følelses udbrud når indrømmelserne 
falder. Efter en kamp hvor man holder fast, kommer lettelsen. Du har ikke opgivet nogen viden, du 
ved meget mere nu og du ser tydeligere.  
 
Det kræver viljestyrke at godtage at viden opstår bag tankerne. Man bliver jo nødt til at prøve at 
give slip på tankerne så nyt kan trænge ind. Når man så opdager, det er i selve slippet den nye 
viden siver ind, er man for manges vedkommende solgt og vil have mere.  
 
Her er de øvelser jeg underviser ment som vejledning. Der åbenbares en helt klar sammenhæng der 
er tydelig i tilbageblik, du ser tydeligt hvad du ikke kunne før det nye, kom til.  
Nogen forstår det indenfor 20 min, andre skal have oplevelsen beskrevet, mange gange og på 
forskellig måde.   
 
Derfor opstår der tanker om at mystikken rører det tidsløse.  
Det folk ikke forstår, eller beskæftiger sig med, eksistere jo ikke for dem.  
 
Det er jo derfor jeg skriver her.  
Mange bruger beskrivelsen om at se frem i tiden, som ledetråd. Selv om vi ikke går hele vejen har vi 
set nogen der lykkedes. Vi har fulgtes med nogen der er kommet langt.  
Håbet holder os i gang.  
Jeg arbejder med genoptræning, derfor er det nemt at bruge håbet om at opnå bedring. Her er det 
naturligt at arbejde med bevidstheden. Vi ved alle sammen at hvis vi havde trænet noget mere, var 
vi blevet bedre. Vi er samtidigt fuldt tilfreds med at genfinde førligheden efter skader.  Vi går ikke 
efter at blive verdensmestre. 
 
Det behøver ikke gå stærkt, vi har al den tid vi behøver. Det siger jeg for ikke at tabe nogen, det er 
tilladt at hvile, imellem de mål man sætter sig. Det er trods alt ens eget arbejde at samarbejde med 
det der er inden i os. Jeg tænker ikke på kød og knogler, men på sindet og adgangen til de tanker vi 
ikke har endnu.  
 
Du kan arbejde på genopbygning af kloden i 100 år. og gå tilbage og arbejd på din egen udvikling. 
Intet er spildt, der var brug for dig. Du kan også passe din landsby og din familie, samtidigt med at 
du laver spirituel træning. Det er den bedste måde til spirituel udvikling.  
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Du kan se alt det vrøvl jeg døjer med nu, jeg kommer igennem til alles bedste. Fordi jeg går efter 
løsninger, det er bedre at stå udenfor det fast låste. Her er billedet meget tydeligere. Det er den 
teknik der følger træningen og ikke følger dem der følger deres egen opfattelse. Ja forstå mig ret, vi 
kan alle sammen fordreje virkeligheden så den passer til vores billede.  
Nå ja, jeg er smidt ud. Så må jeg få det bedste ud af det. Jeg tænker umiddelbart… dem der vil være 
fri for mig, er dem jeg helst vil være foruden. Så hvad er problemet? Jeg har jo ikke forladt nogen af 
dem jeg holder af. Tvært i mod er jeg kommet til at holde mere af dem og gør mere for dem end 
før.  
 
Vi lever efter at opnå frihed.  
Jeg skipper ingen af levereglerne, jeg er stadig den samme.  
Den dybere mening er noget helt andet end at være frigjort. Frigjort fra hvad? Fra angst? Fra frygt, 
fra det værste? Vi ved ikke hvad vi dybest er bange for. Derfor søger vi oplysning. Jeg føler mig ikke 
bundet til en bestemt flok. Jeg føler mig bundet til helheden. Jeg kan godt leve med der i perioder 
opstår et fnidder ekko rum. Jeg prøver at undgå at blive påvirket af deres ævl. Ikke fordi jeg vil håne 
og ødelægge, fordi der bagved er et større arbejde at tage fat på. Jeg får ikke adgang til noget som 
helst ”fornuftigt ”arbejde hvis jeg spørger dem der vil have jeg underkaster mig. Jo slavearbejde der 
gavner dem, frem for helheden. Og det kan jeg ikke. Jeg ved godt jeg har strid i mig, det arbejder 
jeg på. Men man kan ikke trække en stridig natur ud af en stridsmand. Man kan prøve at tilpasse 
den, så det ikke er sværdet, men pennen der taler. Jeg ved jeg søger efter retfærdighed og jeg ved 
jeg vil blive jordet på min vej frem. Det lærer mig at jonglere med andres meninger, det tager jeg 
som træning. Hver gang jeg bliver skubbet, bliver jeg bedre til at tage imod skubbet og neutralisere 
det. Hvis så bare den der skubber, også lærer noget?  
 
Fra Tai Chi træningen er det fysiske skub en måde at vise man har forstået bevægelsen. Da jeg har 
med ældre og handicappede at gøre, lader jeg dem skubbe mig. Derved kan jeg lærer dem at gøre 
det rigtigt. I kampsport klasser, viser resultaterne af de mange skub sig. Det betyder ikke noget 
hvem der har skubbet, enhver gør det på sin måde. Tag ikke fejl, damer med spidse albuer og 
angrebslyst, findes også. Jeg har virkelig haft udfordringer med nogen der er som ubevægelige 
klodser. Jeg skal kunne sænke min Qi og gå udenom deres tyngdepunkt. De fleste håndterer jeg 
uden besvær. Folk der ingen kropsbevidsthed har, eller er skadede, kan være meget stædige. De 
har en særlig evne til at intet siver ind, de er en stor udfordring. Jeg lærer mere Tai Chi af dem end 
af en modstander der kan Tai Chi. Fordi han ved hvad vi træner, hvorimod den anden ikke vil 
godtage noget som helst. De afviser hjælp som et uregerligt barn.  
Jeg har stået med flere jeg kunne kontrollere med det samme, end med dem der er umulige.  
Det er de ”umulige” man lærer af. De gør sig ikke umulige for min skyld, de er født sådan. Og nu 
møder de en der kan gøre dem fri, men de er ikke, modtagelige, selv om de beklager sig over alt og 
alle. De hører ikke deres egen jammer.  
 
Jeg måtte søge noget helt andet, ved Babujis hjælp går jeg efter det de er glade for og bruger 
eksempler som billeder. Der er nogen blinde der forbinder deres sygdom med at være som 
Aristoteles. Det er de ikke, det siger jeg ikke, jeg roser dem.  
En reparerede min jakke, hun syede en lille lap i mit frakkeærme, det ser da forfærdelig sjusket ud! 
Ja, men det gør ikke noget, for det er en af mine ynglings handicappede ”Grit” der har lavet det og 
det betyder meget mere for mig, end hvordan det ser ud. Hun gjorde sig så meget umage, at det 
var rørende.   
Med en anden sagde jeg:  



 90 

Din følsomhed er så udviklet at du kan mærke om det er plat elle krone når du står på en mønt. Ja 
sagde han, hans såler var tyndslidte... ad omveje lærte han at cirkulere Qi-en. Når han stod og 
ventede på bussen, blev han beundret for at stå meget roligt, rank og støt.  Han var blevet sikker på 
benene.  
Gamle frygter mest at falde.  
Min opgave er at give dem et godt fodfæste.  
Jeg foretrækker at arbejde med noget hvor jeg kan gøre gavn.  
Man kan tilpasse arbejdet så det gavner.  
Indstillinger er det afgørende. Det er ikke hvad du gør, men hvorfor du gør det.  
 
Babuji sagde det største problem med Indere er at de aldrig gør noget fuldt og helt.  
Vinding spiller altid ind. Det er ikke kun Indere, det er alle … der er ingen der gør det de siger.  
Der bliver altid drejet til egen fordel.  
Vi kommer ikke en gang i nærheden af en ærlig forhandling. Fordi enhver forhandler for sig selv.  
Jo mere magt de har, jo mere kan de komme afsted med.  
Det er tydeligt for Gud og hver mand.  
 
Jeg arbejder ikke for de mennesker, de er der bare, jeg tager deres magt med i min vurdering.  
Hvordan gør jeg det?  
Det kommer til at lyde som om jeg gør det samme som dem, det gør jeg ikke. 
Jeg er her for at hjælpe de svage, for at hjælpe folket, for at gæsterne kan have det godt medens de 
er hos mig. Og for at eleverne og dem jeg omgiver mig med, har det godt.  
Arbejdsgiveren er for mig et lønkontor.  
Men det er ikke for deres skyld jeg er god ved folk. Jeg arbejder for Babuji, Gud, fælledskabet og 
videreførelsen af gode budskaber og for at vi overlever.   
Jeg arbejder ikke for et menneske, jeg arbejder for et formål der hjælper alle mennesker.    
Dem der siger:  
Du arbejderfor mig! Har deres tro.  
Sådan er livet.  
Et rederi jeg arbejdede for, blev solgt 4 gange medens jeg var der.  
Regeringen sidder 4 år. så er der valg.  
Gud er her for altid, han har altid været her. Det giver mening at arbejde for ham.  
 
Det er også en modstands kraft mod alt det uretfærdige man bliver budt. Jeg kan ryste det af mig.  
Kan du ryste det af dig? Nej, du ved ikke hvordan.  
Det er det jeg er sendt hertil for at lære dig.  
 
Jeg står i meditation i timevis.  
Her forlader spændingerne kroppen som rotter forlader en synkende skude.  
Det gør skrigende ondt, så det kan jeg ikke byde mine elever.  
Den frihed du opnår når du er kommet igennem smerten, er nok til at du fortsætter træningen, din 
træning, din tid ud. Herefter ved du og håber du, at når du vender tilbage, vil du opsøge det du slap 
i et tidligere liv og fortsætter arbejdet. Du ved endda hvorfor.  
 
Det er handling fra de mennesker vi venter på.  
 
Du er ikke færdig med arbejdet før her er fred.  
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Jorden er ved at gå under på grund af menneskenes dumhed.  
Joe Hill kommer igen, Viggo kommer igen, alle dem der kæmper for andres frihed, kommer igen.  
At gøre noget for andre, er billetten til videreførelsen.  
 
Jeg kan stå sammen med mennesker jeg virkeligt holder af selv om jeg ved de ikke har hørt efter.  
De er ikke klar, der er betænkningstid, ordene arbejder inden i dem. Det kan jeg leve med, min 
erfaring siger at klarheden er 20 år. forskudt.  
 
Så vil nogen sige:  
Så er det da fuldkommen spildt at du arbejder med ældre.  
Nej, ud fra troen på genfødsl er det hurtigere at vække kimen i ældre. De er mere medgørlige, de 
har ikke så meget at miste. De er nemmere at arbejde med. De er tættere på Gud.  
Og hvis vi skal tro på at evolutionen, fortsætter vi der hvor vi slap, når vi gør det der er rigtigt.  
Selvom ingen kan sige med sikkerhed hvad der kommer efter døden. 
Jeg ser små børn gengælde min følelse når jer sender dem lidt af den energi der bragte os hertil.  
De unge der bringer os videre, er her allerede. Vi får nogen meget aktive unge mennesker i 
fremtiden.  
Deres opgave er noget vanskeligere end vores, fordi de arbejder på klokken.  
Isen smelter, ozonlaget forsvinder, det ene fører til det andet. De skal være meget mere stålsatte 
end generationen før. Vi var bange for atom BOMBEN! Kædereaktionen.  
Fremtiden skal oprette et samarbejde med selve naturen.  
Og da det er menneskets selvforsvar at man ikke kan stole på nogen, skal der fremelskes nogle 
egenskaber fra den kim der blev vækker. Det er ikke kun naturen, men selve udviklingen vi er en del 
af. Den bevidsthed skal udvikles.  
 
Det er et fælles anlæggende. 
Dem der er nået langt, hjælper de andre på vej.  
Jeg kan ikke sige med bestemthed hvad der sker, men jeg ved at hvis vi arbejder på forbedring. Når 
folk går ned på overanstrengelse og stress, er det stilheden og roen der får dem tilbage. Derfor er 
det så vigtigt at vi lærer så mange som muligt at mediterer.  
 
Hvor skal vi begynde?  
I en sekt og en mission udbreder de deres vejledning.  
Jeg vil også have friheden til at vi fortæller vores egen opfattelse. Jeg kan ikke altid forstå hvad 
andre har af bevæggrunde for at overbevise andre til at meditere.  
Mine baggrundsbeskrivelser, fortæller flere af de grunde jeg er stødt på.  
Det vi selv forstår, er nemmest at give videre. Det er din egen måde, ligesom det er din egen søgen 
og mester. Du ved du er i gang med at udvikle dig, så der kommer mange omskrivninger hen ad 
vejen.  
Selvfølgelig er det ikke alle det vil fortælle deres baggrund. Den kan jo være delt op, så det pæneste 
lægges frem. Og det vi håber at opnå, dækkes til vi er bedre på vej. Det gode håb og det vi arbejder 
os frem mod, kan vi kun tale med vores Mester om.  
Rådene gennemleves, og når de viser de frugter vi har fremskaffet, er de til at tale om.  
 
Som I kan se, er modningstiden 20 år.  
Jeg viser frugten af et langt arbejde, jeg føler helt sikkert jeg gjorde det rigtige.  
Du kan også sige det der var rigtigt for mig.  
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Mit arbejde har båret frugt, jeg er kommet langt, jeg har gjort dem til skamme der var imod mit 
arbejde.  
De har ikke bevæget sig, deres levende mester teori har hindret deres fremgang.  
Nu står de med en ny mester af samme skuffe, med et andet navn der gør krav på at være den 
sande levende mester. Han er valgt af den afgåede til at fører forretningen videre.  
 
Jeg viser der er andre muligheder, jeg fungerer fint uden binding. Jeg gør mig ikke uvenner med 
nogen tilhængere. Fordi det er langt bedre at have dem end at være foruden.  
Jeg ved at mange vil udvikle sig på samme måde som mig.   
I skrivende stund, den 22-11-2021 er jeg med i flere facebook grupper der har medlemmer af Sahaj 
Marg, eller har tilknytning til dem. Her er en livlig debat, det er langt friere nu.  
Jeg har ikke det mindste behov for at gøre mig til. Jeg tilkendegiver det jeg syntes godt om, når der 
bringes artikler af Babuji. Og især hvis der bringes noget af Sister Kasturi. Leik-er jeg og gemmer.  
 
Daaji og Chari spiller den samme grammofonplade, for at lave en ”kongerække” hvor de selv er 
med. Det er Babuji det handler om, ikke dem.  
Sister Kasturi er værdig til at blive nævnt i forbindelse med Babujis arbejde, selv om hun aldrig ville 
bede om det.   
Mine gentagelser, er åbenbart nødvendige, til jeg har fået dem ud af systemet.  
 
En sagde til mig:  
Vi kan kun skrive en’ god historie, resten er gentagelser.  
 
Vi leder efter vores indhold og forbedre det hen ad vejen.  
Hvis vi kommer så langt at vi tør nærme os vores selv. Helligdommen i vores indre, begynder vi at 
forstå og tænke på en anden måde. Jeg ser mange der er så ukoncentrerede at der er så langt ind at 
det vil være umuligt. Meditation er koncentrations træning.  
 
Jeg tænker 1000 tanker om andre, det betyder ikke jeg mener det. Jeg søger det gode og undgår de 
sider der bringer ondt med sig. Det betyder ikke jeg ikke har set siderne og taget dem med i min 
overvejelse. Det betyder jeg ikke vil trækkes ned af andres dårligdomme. Jeg må leve med dem, jeg 
kan ikke sige upåvirket. Kun hvis de træder meget tæt på, irettesætter jeg. Her øver jeg mig på at 
gøre det så pædagogisk som muligt. Kun hvis de er udenfor pædagogisk rækkevide, bruger jeg 
styrke. Styrke mod dem der truer med at bruge styrke mod mig, ikke mod svage og uintelligente. 
Jeg har aldrig været oppe og slås i mit voksenliv, træningskampe ja. Jeg har stoppet mange kampe, 
og sat mange på plads når de var forlangt ude. Jeg øvet mig på at passivisere uden at skade.  
De fleste tilfælde er det fulde folk der går over stregen.  
 
Dem jeg har nævnt ovenfor, handler i egen interesse, dem har jeg ikke så meget til overs for.  
Det de gjorde mod mig for 20 år siden, gør de mod andre idag, under en anden ledelse.  
Jeg peger dem gerne ud og viser de sidder fast i deres eget spind.  
 
Her kommer gentagelserne i spild igen. Prøv at lære af gentagelserne, afdæk det neste skridt.  
Der kommer noget til syne bag bevægelsen. Det kan jeg kun sige fordi det er min erfaring fra Tai Chi 
og meditation. Andre forstår det tydeligere når det fremlægges som at vi øver os.  
Du kan mere end du kunne før du begyndte at øve dig.  
Jeg har været inde på det før. 
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Selv dem jeg ikke har meget tilovers for, fordi de kun går efter egne fordele, kan være til gavn.   
Jeg har lært mest af alt det jeg ikke vil gøre, det jeg ikke vil udsætte andre for.  
 
Folk der ingen etik har, ved ikke hvad jeg taler om.  
Etik handler om det gode liv. At tage hensyn til andre og ikke kun have blik for sig selv og sine egne 
behov. Man kan som regel blive klogere på ETIK ved at prøve at gøre sig klart, hvilke værdier og 
hensyn man vil lægge vægt på i en bestemt sammenhæng.  
 
Bøn er meget stærkere end trusler.  
Be for mig og for mit land, når vi bliver rendt over ende af tyraner.  
Be for at diktatoren besinder sig. Når du beder Gud om hjælp og fortæller din bøn for andre. Bliver 
dem du beder om at holde op med at plage og udnytte andre synlige.  
Bed først for dem der bliver udsat for uretfærdigheder. Bed så den onde holde inde.  
 
Det er jo helt utroligt.  
De værste dumme svin skal du bede Gud om at lade andre i fred.  
Hvis du er en handlingens mand, eller en stridsmand, skriver du til dem samtidigt med du offentlig 
gør dit brev. Det er hvad gode journalister og forfattere gør.  
Når du bliver spurgt, hvorfor du beder for at tyrannen besinder sig? bakker du op om ofrene?  
Nej jeg hader tyrannens ugerninger. Kom jeg tæt nok på, ville jeg slå dem… men jeg kan godt 
besinde mig.  Og i stedet sender jeg energi ud der er til hjælp for ofrene. For vi kender ikke altid 
fjenden? Hvem trækker i trådene? Hvem er den virkelige entreprenør i et selvisk spil der ikke kan 
køre uden ofre? Det eneste, der kan trænge igennem, er bøn. Fordi den altid rammer dem der har 
skyld og hjælper dem der skal hjælpes.  
Vores tanker er i atmosfæren, her viser de retningen for vores bøn. 
  
Det er Sufi lære.  
I det vesten betragter som de mest primitive samfund, finder du også de mest oplyste. De ligger 
inde med viden vesten ikke er kommet til, endnu. Sandsynligvis sker det heller ikke. Der er mange 
der aldrig får indsigt. Almindelige mennesker er bange for Sufier. De kan gøre underlige ting.  
Tai Chi og Qi Gong mestre kan også gøre underlige ting.  
De primitive og voldelige er bange for det de ikke forstår.  
Dem der føler sig intelligente er også bange for at ny viden skal reducere deres position. 
Alle tanker er i spild. Det ved Sufien godt, det ved vismanden godt, det ved Babuji. Det kan rigtigt 
mange se, det er hvad vi har at arbejde med. Det er også en form for frihed, at vi ved vi ikke har 
løsninger, fordi vi hele tiden er i bevægelse. Vi håber og tror at løsningen er i tiden.  
 
Den dagbog jeg skriver fra, blev skrevet I 2003. Her talte jeg tilbage til stemmen i mig selv, for at 
knuse fordomme. For at prøve den indre stemme. Jeg kendte jo ikke de 20 års viden der blev lagt 
til. Jeg troede jeg kunne lærer af metoden, men jeg syntes det var for dårligt og umodent at skrive 
tankerne ud i digital form. Det føltes ikke rigtigt at sidde i et skizofrent opgør, med to stemmer der 
skulle forklare sig, som en tegneserie samvittighed. Når det vedkommer alle.   
Har du kun to stemmer i dit hoved er du bange for at være syg. Har du hele verdens stemmer på 
samvittigheden, er der mere på spil. Så har du bevæget dig væk fra at være en egoistisk person. 
Selv om du ikke kan løse opgaven, er du på opgaven. Opgaven kommer først, så lærer du etikken, 
hen ad vejen. Sværere er det ikke at være menneske.  
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Nu kan du begynde at bede for andre. 
Her taler jeg både til mig selv og til andre.   
 
Jeg er ved at afslutte afsnittet om at være blevet smidt ud.  
Det er ikke så slemt, det er efter nøjere overvejelse blevet en lettelse. Den frihed der fulgte med, vil 
jeg ikke være foruden. Når jeg tænker mig om, har jeg ikke mistet noget, jeg kunne genoptage det 
jeg vælger at afholde mig fra. Jeg er blevet meget mere robust og selvstændigt. Det føles virkeligt 
som en stor frihed at jeg selv kan vælge.  
Jeg ved godt at jeg slet ikke er færdig, nu er der større glæde ved at fortsætte. Før var der 
bekymring for ikke at kunne leve op til en godkendelse. De nogen der ville godkende mit liv, har 
ikke indflydelse på mig mere. Den slags mennesker findes over alt, men det generer mig ikke.  Jeg 
kan godt holde dem beskæftiget, i den tro at de har indflydelse, uden at jeg tænker særligt meget 
på dem. Egentligt morer jeg mig lidt over dem.  
 
Jeg har jo lært af det jeg har gennemlevet.  
Når jeg kommer tilbage, skal her være orden!...  
Den metode kan bruges på mange måder.  
 
Jeg viser dig hvordan du kan få mere ud af dine færdigheder når vi mødes igen.  
Hvis dem jeg har aftale med, eller dem der tror de styre mig, har gjort det vi aftalte. Er vejen åben 
for det neste skridt. Det er den mest intelligente måde at få andre til at udvikle sig på. Mine aftaler 
er ikke så skræmmende som det jeg selv blev udsat for. Mine aftaler er ikke jordens undergang.  
De er højest undergang for dem der ikke har indfriet det vi aftalte. Men det er som regel 
mennesker der er så fyldt af undskyldninger at de ikke har svært ved at overbevise dem selv om at 
det er synd for dem. Det er samfundets skyld. 
 
Dem der står omkring mig, ser op når jeg tålmodigt hjælper dem der ikke kan. Du kan godt, der er 
fremskridt, det skal nok gå. Du skal tænke på at jeg redder nogle liv der ville syne hen, hvis de ikke 
bevæger sig. Kan jeg gøre tilværelsen lidt bedre for dem der har det svært, har jeg gjort mit.  
 
I stort og småt er det den samme vals vi træder. Du hænger på den, i godt og ondt.  
Gør op med dig selv hvor dine grænser er. Vær ærlig over for dig selv. Ting tager tid. Brug tiden på 
det du brænder for. Se igennem alt det dårlige og søg det gode. Der er så mange visdomsord der 
passer på dig. Fordi de passer på alle.  
 
Spænd dig i selen når det går op ad bakke. Vi skal nok klare den. Der bliver skrevet eventyr ud fra 
hvert af de ord. Vi er et eventyr, vi har muligheder. Jeg vælger at være jubel glad, ikke fordi jeg er 
det. Fordi det er en nødvendighed.  
 
Når jeg går ud i livet, arbejder jeg på at forbedre det.  
Jubel Idiot! Siger jeg også til mig selv. Det går ad helvede til! Ja det gør det.  
Det er derfor jeg tvinger mig til at påtager mig en arbejdsom optimisme for at påvirke andre.  
Der er en enorm dybte og et kæmpe forarbejde, i at nå hertil. Der er mange års bøn og meditation 
og daglig træning. Det er et meget stort arbejde at være positiv i en negativ verden der er meget 
selvisk.  
 
Da jeg nåde til den konklusion var jeg ligeglad med om jeg var i live eller død.  
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Jeg vidste jeg ikke ville tage mit eget liv, det var ikke mig jeg var vred på, det var resten af verden.  
Jeg gik gerne gennem et minefelt, for at rede verden. Jeg syntes vi var blevet fucket op, af selviske 
idioter der ødelagde alt på deres vej. Jeg var ung og så vred som alle unge skal være når de opdager 
at dem der skal tage sig af dem, ødelægger alt for dem, hvis de ikke kæmper imod. Den vræde og 
kamp skal vi beholde i, os resten af livet. Selvfølgelig skal vi gøre oprør når nogen ødelægger det for 
andre.  
 
Vi ses i bog nr. 6   
 
Sister Kasturi sagde: Det er vigtigt I skriver jeres oplevelser fra 2002 til 2005.  
Den tid er værd at se tilbage på. Her sker der nogle afgørende omvæltninger, ikke kun spirituelt, 
men i verden som helhed. Min overbevisning er selvfølgelig det er ham der har fået renset ud, så 
der er frigivet nogle energier der laver samfundet om til det bedste.   
 
Jeg tror folk der er ”fanget” i en sekt, eller en flok, får noget ud af at læse min håndtering af at gøre 
mig fri. Du mister ikke din tro ved at forlade en flok du ikke svinger med. Gud er her for alle, 
sandsynligvis bliver du stærkere i troen på dig selv, når der ikke er nogen der holder dig nede. 
Selvfølgelig er der bedst at kunne komme godt ud af det med alle, men ingen behøve lade sig 
underkue. Hvis dem du omgiver dig med, gør dig stærk og selvstendig, er det gode mennesker. 
Ellers er de ikke værd at bruge tid på.  
 
Vi kan da godt svømme op mod strømmen for et formåls skyld. Modgang kan sektens styrke os,  
når vi ved vi gør det rigtige. Spørg dig selv om det føles rigtigt inderst inde? En følelse lyver ikke, en 
følelse er ren natur. En følelse er Guds svar til dig.  
Jeg ville rigtigt gerne have nogen at snakke med om det vi gennemgår. De var der ikke. Selv dem jeg 
holder rigtigt meget af, kan ikke råde mig. Det er kun de indvendige svar der giver mening.  
Fordi vi har hver vores vej til målet. Det svar du har brug for nu, bliver et andet når du er kommet 
videre.  
 
Jeg har ikke læst de neste dagbogsoptegnelser endnu, jeg har kun skrevet dem. Så jeg er lige så 
spændt på hvad de byder, som dem der læser med.   
  
Jeg kan da godt huske jeg fik det langt bedre.  
 
Jeg kan godt huske at mine rejser til Indien blev længere.   
 
Tak for nu. Viggo Vikkelsø  
 
Vi ses.  
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